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RZUT OKiEM�|�StRaŻacY�wZBOGaceNi�JaK�NiGDY

Jeszcze nigdy strażacy zawodowi z Kutna nie otrzymali jednocześnie dwóch zupełnie nowych wozów 
bojowych�–a�jednak�teraz�tak�się�stało.�co�to�za�samochody�–�czytaj na str. 2.

galowy koncert 
w kościele 
- ostatnie kolędy. str. 21

targowisko
w Żychlinie
zasługuje na troskę. str. 5

Na co fundusze
sołeckie
w gminie Oporów. str. 7
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Dwie osoby 
zginęły, 
trzy są ranne
Do tragicznego w skutkach 
wypadku doszło 
2 lutego ok. godz. 15.50 
na obwodnicy Kutna, 
drodze krajowej 60a. 
W wyniku zderzenia dwóch 
pojazdów zginęły dwie 
kobiety, trzy osoby są ranne, 
w tym 4-letnie dziecko.

– Kutnowscy policjanci pod 
nadzorem Prokuratury Rejono-
wej w Kutnie wyjaśniają okolicz-
ności wypadku – informuje Daria 
Staszczyk, rzecznik KPP Kutno. 
– Ze wstępnych ustaleń wynika, 
że kierujący samochodem BMW 
23-letni mężczyzna z niewiado-
mych przyczyn zjechał na prze-
ciwny pas ruchu w wyniku czego 
zderzył się czołowo z prawidło-
wo jadącym samochodem marki 
Volkswagen Passat.

W wyniku odniesionych obra-
żeń na miejscu zmarły dwie ko-
biety – 21-letnia pasażerka BMW 
i 30-letnia pasażerka VW. Kierow-
cy oraz 4-letnie dziecko podróżu-
jące VW zostali zabrani z obraże-
niami do szpitala. 

Droga przez kilka godzin była 
zablokowana. Policja zorganizo-
wała objazdy przez miasto.  dag

Żychlin�|�Żychlinianki�zauważone�w�ogólnopolskim�konkursie

Sukces Weroniki i Gabrieli 
31 stycznia, w auli Centrum 

Dialogu im. Marka Edelmana 
w Łodzi odbył się koncert galo-
wy i wręczenie nagród VI Ogól-
nopolskiego Konkursu Kolęd 
i Pastorałek „Kolędujemy ra-
zem”, podczas którego wystą-
piła uczennica II klasy LO im. 
Adama Mickiewicza w Żychlinie 
Weronika Mrozowicz, która zaję-
ła II miejsce.

Przesłuchania eliminacyjne 
do konkursu ogólnopolskiego od-
były się 8,9 i 10 grudnia 2019 roku  
w Studiu Filmowym i Telewizyj-
nym Arterion Akademii Humani-
styczno-Ekonomicznej. 

– Spośród ok. 100 podmio-
tów artystycznych (placówkę 
można było reprezentować tylko 
w jednej kategorii), jury, które-
go przewodniczącym był Michał 
Jan Barański, wybitny dyrygent 
i chórmistrz, zauważono i do-
ceniono uczennice żychlińskich 
szkół – mówi Agnieszka Waw-
rzyńczak, nauczyciel śpiewu.

Weronika Mrozowicz w ka-
tegorii szkoły średnie zajęła 
II miejsce, zaś Gabriela Zwe-
igert, uczennica V klasy Szkoły 
Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła 
II została wyróżniona w kat. klas 
IV-VIII. 

Weronika Mrozowicz zaśpie-
wała: „Ciemno tej nocy betlejem-
skiej było” oraz „Bóg się rodzi”, 
zaś Gabrysia Zweigert zaśpiewała 

„Sianko na stół” i „Kolęda dla nie-
obecnych”.

To sukces obu dziewcząt, ale 
też Agnieszki Wawrzyniak, która 
uczy dziewczęta śpiewu.

Organizatorami ogólnopol-
skiego konkursu była Akademia 
Humanistyczno-Ekonomiczna  
w Łodzi oraz Łódzkie Cen-
trum Doskonalenia nauczycieli 
i Kształcenia Praktycznego.  dag

Żychlin�|�Spotkanie�mieszkańców�gmin�Żychlin,�Bedlno,�Oporów

Powstanie gazociąg. 
Jakie odszkodowania 
dla rolników?
We wtorek, 4 lutego, w sali Żychlińskiego Domu Kultury odbyło się 
spotkanie przedstawicieli inwestora, spółki skarbu państwa Gaz System, 
z mieszkańcami, w sprawie planowanej budowy gazociągu wysokiego 
ciśnienia Gustorzyn – Wronów, etap II Leśniewice – Rawa Mazowiecka. 
Wyjaśniano m.in. zasady wypłaty odszkodowań za posadowienie 
przesyłowego rurociągu gazowego o średnicy 100 cm.

Na spotkanie przybyło ok. 50 
mieszkańców z trzech gmin: Ży-
chlin, Bedlno i Oporów oraz 
przedstawiciele zespołu projekto-
wego Gaz System. 

Daniel Kokosiński, kierownik 
projektu wyjaśnił, że gazociąg 
wysokiego ciśnienia o średnicy 
1000 mm Gustorzyn – Wronów 
będzie mieć 316 km długości. Te-
raz będzie budowany drugi odci-
nek gazociągu od Leśniewic do 

Rawy Mazowieckiej o długo-
ści 100 km. Będzie on przebie-
gać m.in. przez gminę Żychlin – 
12,6 km, przez gminę Oporów – 
5 km i gm. Bedlno 1,2 km.

Rozpoczęcie prac budowla-
nych zaplanowano na III kwartał 
2021 roku, zaś jego zakończenie 
na IV kwartał 2022 roku. 
W I kwartale 2023 roku powinien 
został oddany do użytku.

Na długości 100 km projekto-
wanego gazociągu przewidzia-
no 11 budowli tzw. zespołów za-
porowo-upustowych, które będą 
umożliwiały podłączenie fi rm 
gazowniczych. Najbliższe będą 

znajdować się w Szczawinie Ko-
ścielnym oraz w Zdunach i Łysz-
kowicach.

Stalowe rury gazociągowe będą 
izolowane i układane na głębo-
kości minimum 1,2 metra, co po-
zwoli rolnikom na swobodną 
uprawę rolniczą. Będą jednak...

Ograniczenia 
w użytkowaniu
Gazociąg wysokiego ciśnienia 

jest inwestycją publiczną i reali-
zowaną na mocy tzw. spec ustawy 
gazowej z 24 kwietnia 2009 roku. 
Działki, na których będą posado-
wione budowle zaporowo-upusto-

we 11 szt. (na terenie naszych 3 
gmin ich nie będzie) działki w ca-
łości zostaną wykupione od wła-
ścicieli gruntów. Dla części ga-
zociągowej wykupu gruntów nie 
będzie. Za to przewidziano tylko 
ograniczenia sposobu użytkowa-
nia w celu wybudowania gazocią-
gu i później z pracami konserwacji 
lub usuwania awarii.

Czasowe ograniczenia będą 
występować w czasie budowy 
gazociągu w pasie budowlano– 

montażowym, który będzie wy-
nosić ok. 30 m. Na czas budowy 
w księgach wieczystych będą 
wpisy, które zostaną wykreślone 
po zakończeniu inwestycji.

Po zakończeniu budowy będą 
jednak stałe ograniczenia w użyt-
kowaniu w pasie eksploatacyjnym 
wynoszącym 12 m (po 6 m od osi 
gazociągu w obie strony). Ograni-
czenia będą na czas istnienia gazo-
ciągu. Inwestycja planowana jest 
na 50 lat, ale jak mówił inwestor 
są w Polsce gazociągi, które funk-
cjonują od 90 lat.

Rolnicy, przez pola których 
będzie przebiegać gazociąg mu-
szą się liczyć z tym, że w strefi e 
ochronnej 12 m nie można budo-
wać ani budynków mieszkalnych, 
magazynowych, inwentarskich 
ani żadnych innych. W pasie 6 m 
(po 3 metry od osi rurociągu) nie 
można sadzić drzew. 

Rolnicy będą mogli jednak pas 
kontrolowany uprawiać rolniczo, 
czyli też jeździć po rurociągu cią-
gnikami i kombajnami. Jednakże 
wykonywanie wszystkich innych 
prac musi być uzgadniane z ope-
ratorem sieci gazowej. 

Odszkodowania dla 
rolników jednorazowe! 
Rolnicy przez których działki 

będzie przebiegać gazociąg mogą 
liczyć na jednorazowe odszko-
dowania, za ułożenie rurociągu 
i inne ograniczenia. Wysokość od-
szkodowania jest ustalana przez 
wojewodę w drodze decyzji ad-
ministracyjnej na podstawie ope-
ratów szacunkowych wykonanych 
przez biegłych rzeczoznawców 
majątkowych.  str. 3

Po�zakończeniu�
budowy�będą�stałe�
ograniczenia�
w�użytkowaniu�w�pasie�
eksploatacyjnym�
wynoszącym�
12�metrów:�po�6�m�
od�osi�gazociągu�
w�obie�strony.

DOrOta
grĄBCzeWSka

zychlin@lowiczanin.info

Weronika Mrozowicz,�uczennica�
kl.�ii�lO�im.�a.�mickiewicza.�
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Gariela Zweigert z�kl.�V�Szkoły�
Podstawowej�nr�2�im.�Jana�Pawła�ii

fO
t.

�a
G

N
ie

S
ZK

a
�w

a
w

R
ZY

N
ia

K

w YDaNie� Dl a� ŻYchliNa , � BeDlNa, � OPOROwa� i � PacYNY

galowy koncert 
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NaSi DZiENNiKaRZE DO WaSZEJ DySPOZycJi 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
DOrOta grĄBCzeWSka

Bezpieczeństwo�|�OSP�wola�Kałkowa

Wniosek do 15 lutego
Jak informuje Mariusz Jago-

dziński, rzecznik PSP w Kutnie, 
trwa kompletowanie dokumen-
tów niezbędnych, by występować 
z wnioskiem do Komendy Woje-
wódzkiej PSP o włączenie OSP 
Wola Kałkowa do Krajowego Sys-
temu Ratowniczo-Gaśniczego. 

– Przed nami jeszcze podpisa-
nie porozumienia pomiędzy PSP, 
wójtem gminy Bedlno i prezesem 
OSP Wola Kałkowa. Do 15 lutego 
wniosek o włączenie jednostki do 
systemu musi wyjść z PSP Kutno 
do Komendy Wojewódzkiej Pań-
stwowej Straży Pożarnej – wyja-
śnia rzecznik.

Zgodnie z procedurą rozpatry-
wanie wniosku przez komendan-
ta głównego PSP odbywa się dwa 
razy w roku w marcu i październi-
ku. Jeśli wniosek komendanta po-
wiatowego PSP zostanie wysłany 

do KW PSP do 15 lutego, to de-
cyzja w sprawie włączenia OSP 
Wola Kałkowa nastąpi w marcu.

– Mam nadzieję, że uda się nam 
sfi nalizować działania i na począt-
ku maja będziemy świętować 
przyłączenie naszej jednostki do 
KSRG, o co zabiegaliśmy od wie-
lu lat – mówi Cezary Jaros, prezes 
OSP Wola Kałkowa.

W grudniu OSP Wola Kałkowa 
zakupiła i przyprowadziła nowy 
samochód ratowniczo-gaśni-
czy o wartości 760.000 zł, z cze-
go 200.000 zł dołożono z budżetu 
gminy Bedlno. Wójt Józef Igna-
czewski wraz z radą postawili na 
poprawę bezpieczeństwa miesz-
kańców gminy. To pierwszy nowy 
wóz strażacki w gminie i pierwsza 
jednostka w gminie, która będzie 
włączona do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego.  dag

Kutno�|�Państwowa�Straż�Pożarna�bardzo�się�wzbogaciła

Dwa nowe wozy ratowniczo-gaśnicze
We wtorek, 4 lutego, przed strażnicą 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
odbyła się uroczystość ofi cjalnego przejęcia 
przez komendanta powiatowego 
starszego brygadiera Marka Myszkowskiego 
dwóch nowych wozów ratowniczo-gaśniczych 
marki Volvo i Man za kwotę 2.250.000 zł. 

Dotychczasowy samochód Re-
nault z 2004 roku został przekaza-
ny do OSP Grochów należącej do 
KSR-G.

Na uroczystość przekazania 
przybyło wielu gości. Wśród nich 
byli posłowie: Tadeusz Woźniak, 
senator Przemysław Błaszczak 
i posłanka Paulina Matysiak. 
Przybyli też samorządowcy z po-
wiatu kutnowskiego m.in. staro-
sta Daniel Kowalik i wicestaro-
sta Marek Jędrzejczak, prezydent 
Kutna Zbigniew Burzyński oraz 
burmistrz Żychlina Grzegorz Am-
broziak i Robert Pawlikowski wójt 
gminy Oporów, prezes Związku 

Emerytów i rencistów PSP Jan 
Falborski z Żychlina, prezes za-
rządu powiatowego OSP druh Ja-
kub Świtkiewicz.

– Cieszymy się z nowych wo-
zów strażackich. Każdy nowy 
sprzęt to krok do przodu w po-
prawie bezpieczeństwa mieszkań-
ców powiatu kutnowskiego – mó-
wił komendant powiatowy Marek 
Myszkowski. – Po raz pierwszy 
w historii zdarzyło się, że jednost-
ka PSP w Kutnie otrzymuje jedno-
cześnie dwa nowe wozy ratowni-
czo-gaśnicze o wartości 2,25 mln 
zł w ramach programu usprawnie-
nia systemu ratowniczego na dro-

gach, etap IV. Zdecydowaliśmy, 
że nasz dotychczasowy wóz ra-
towniczo-gaśniczy marki Renault 
przekażemy do OSP Grochów, 
która posiada starego, awaryjne-
go Stara z 1978 roku. W ciągu 
12 lat zakupiliśmy 4 nowe samo-
chody ratowniczo-gaśnicze oraz 

lekkie samochody gaśnicze i wozy 
operacyjne, łącznie 10 pojazdów. 
Jesteśmy jednostką bardzo dobrze 
wyposażoną, co pozwala nam 
na skuteczne eliminowanie zagro-
żeń.

Aktu przekazania nowych 
pojazdów strażackich doko-

nał komendant wojewódzki PSP 
w Łodzi nadbrygadier Jarosław 
Wlazłowski. 

Nowy Mann to samochód ra-
towniczo-gaśniczy GBA RT 
2,9/16, który posiada zbiornik na 
wodę o pojemności 3000 lirów 
oraz jest wyposażony w sprzęt ra-
townictwa drogowego. Kosztował 
1.075.000 zł.

Drugi nowy samochód marki 
Volvo to GCBA 8,9/60, czyli ty-
powy samochód gaśniczy, który 
może zabierać 9000 litrów wody. 
Kosztował 1.182.768 zł.

W naszym wyposażeniu bra-
kowało nam takiego pojazdu, któ-
ry jednorazowo zabiera tak dużą 
ilość wody – mówi Mariusz Jago-
dziński, rzecznik PSP w Kutnie. – 
To szczególnie ważne w terenach 
wiejskich, gdzie często okazu-
je się, że hydranty są niesprawne, 
albo ciśnienie zbyt niskie, by szyb-
ko zatankować pojazd. 

Na wyposażeniu PSP Kutno są 
ponadto: Mercedes z 2010 roku 

zabierający 2500 litrów wody, 
Scania GBCA z 2009 r. zabiera-
jąca 5000 litrów wody, średni sa-
mochód ratownictwa techniczne-
go z 2012 roku oraz drabina 37 m 
z 2007 roku. 

Nowe wozy strażackie oraz 
Renaulta przekazanego do OSP 
Grochów poświęcił ks. kapelan 
strażacki Piotr Kalisiak. – Mó-
dlmy się, by samochody służyły 
strażakom, by Bóg miał w opie-
ce kierowców, a święty Florian 
i św. Krzysztof czuwali nad bez-
pieczeństwem strażaków – mówił 
krótko.

Później goście oglądali oba naj-
nowsze wozy. Przechodzący obok 
ludzie zatrzymywali się na chwi-
lę. – Cieszę się, że strażacy dosta-
li nowe samochody. To pozwala 
czuć się bezpieczniej, że jak bę-
dzie pożar to fachowa pomoc do-
brze wyposażonych strażaków na-
dejdzie – komentowała pani Maria 
z Kutna. 

 Dorota Grąbczewska

Żychlin, Oporów
Dwaj pijani 
kierowcy 
zatrzymani

W niedzielę, 2 lutego, w połu-
dnie policjanci zatrzymali na ulicy 
Sannickiej w Żychlinie 36-letnie-
go kierowcę, mieszkańca powia-
tu kutnowskiego, który w stanie 
nietrzeźwości kierował Fordem 
Mondeo. Po zbadaniu alkomatem 
okazało się, że kierowca miał po-
nad 1,5 promila alkoholu w wydy-
chanym powietrzu.

Również pijanego kierowcę, 
55-letniego mieszkańca powiatu 
kutnowskiego, zatrzymano w po-
niedziałek, 3 lutego, o godz. 13.20 
w Oporowie. Po zbadaniu alko-
matem okazało się, że mężczyzna 
ma 1,36 promila alkoholu w wy-
dychanym powietrzu.

Teraz obaj odpowiedzą za swo-
ją bezmyślność przed sądem.  dag

KP Pacyna�|�Policjanci�z�Pacyny�zatrzymali�kierowcę�

Podróżowali na haju
W piątek 24 stycznia 
policjanci z Komisariatu 
Policji w Pacynie 
zatrzymali pojazd 
do kontroli, którym jak się 
okazało podróżowało 
3 mężczyzn w wieku 
23-24 lata, mieszkańcy 
gminy Gostynin 
oraz 20-letnia kobieta, 
mieszkanka Żychlina. 

Wszyscy byli pod wpływem 
środków odurzających. U jedne-
go z pasażerów znaleziono amfe-
taminę. Cała czwórka noc spędzi-
ła w policyjnym areszcie.

– Policjantów zainteresował sa-
mochód stojący wieczorem ok. 

godz. 20.00 na poboczu drogi 
w Szczawinie Borowym (gmina 
Szczawin Kościelny) – informu-
je podkom. Dorota Słomkowska, 
rzecznik KPP Gostynin. – Funk-
cjonariusze z uwagi na nerwowe 
zachowanie kierowcy i pasażerów 
postanowili dokładnie sprawdzić, 
co mają przy sobie i co przewożą 
w samochodzie. Szybko okaza-
ło się, że jeden z pasażerów miał 
przy sobie woreczek (jedna por-
cja), w którym znajdowała się am-
fetamina. Ponieważ zachowanie 
kierowcy również wydało się po-
licjantom podejrzane sprawdzo-
no jego trzeźwość – był trzeźwy, 
ale jak wykazały późniejsze ba-
dania znajdował się pod działa-
niem środków odurzających. Cała 
czwórka noc spędziła w policyj-
nym areszcie.

Jak informuje rzecznik w toku 
dalszych czynności policjanci 
przeszukali mieszkania zatrzy-
manych i w domu jednego z nich 
znaleźli woreczek z suszem ro-
ślinnym. Ostatecznie mężczyźni, 
którzy posiadali zabronione sub-
stancje usłyszeli zarzuty posia-
dania środków odurzających za 
które grozi do 3 lat pozbawienia 
wolności. 

Kierowca Audi usłyszał za-
rzuty kierowania pojazdem pod 
wpływem narkotyków i udziela-
nia środków odurzających innym 
osobom. Za te przestępstwa gro-
zi mu do 3 lat pozbawienia wol-
ności. Kobieta po przesłuchaniu 
została zwolniona, gdyż bycie pod 
wpływem środków odurzających 
w naszym państwie nie jest prze-
stępstwem.  dag

Żychlin�
Połamana ławka, 
wywrócony 
śmietnik

W nocy z sobotę na niedzielę 
tj. z 1 na 2 lutego na przystanku 
autobusowym przy ul. Naruto-
wicza w Żychlinie, na wysokości 
Zespołu Szkół, wandale połama-
li ławkę przystankową oraz wy-
wrócili betonowy kosz na śmieci. 
Część konstrukcji ławki odrzuco-
no na bok. W poniedziałek około 
godz. 9 rano służby miejskie zde-
montowały całą ławkę, kosz usta-
wiono. Teraz pasażerowie oczeku-
jący na autobus nie mają na czym 
usiąść. Wandale nadal kpią sobie 
z nas wszystkich.  dag
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Na tym przystanku 
autobusowym�już�nie�usiądziesz�
na�ławce.

Nowe samochody strażackie oraz samochód przekazany do OSP 
Grochów�poświęcił�ks.�kapelan�strażaków�Piotr�Kalisiak.
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interwencje
Pożar opony

We wtorek 4 lutego o godz. 
21.40 w miejscowości Groszki 
zapaliła się opona od ciężarowe-
go samochodu. Na miejsce za-
dysponowano OSP Żychlin i OSP 
Bedlno, ale okazało się, że pożar 
opony ugasił kierowca wspierany 

przez innych przejeżdżających, za 
pomocą gaśnic samochodowych. 

W niedzielę 2 lutego o godz. 
11.16 strażacy OSP Żychlin zostali 
wezwani do pożaru kontenera na 
śmieci ustawionego przy ul. Naru-
towicza. Tego samego dnia o godz. 
16.15 strażacy otrzymali zgłosze-
nie o zagrożeniu miejscowym: 
zapachu gazu na klatce schodo-

wej w jednym z bloków przy ul. 
Traugutta. Po dojechaniu OSP Ży-
chlin, mierniki nie wykazały prze-
kroczeń. Asekuracyjnie przewie-
trzono jednak klatkę schodową.

31 stycznia o godz. 12.00 
w Pleckiej Dąbrowie strażacy 
z OSP Żychlin zostali zadyspono-
wani do usunięcia konaru drzewa 
leżącego na drodze.  dag

Łowicz�|�łowicka�akademia�Sportu�

Są jeszcze wolne miejsca 
na akcję Bezpieczna Kobieta

Łowicka Akademia Sportu pro-
wadzi zapisy chętnych do wzięcia 
udziału w jubileuszowej. dziesią-
tej edycji akcji Bezpieczna Kobie-
ta. Może z niej skorzystać 100 pań. 
W chwili zamykania tego nume-
ru NŁ, było jeszcze 55 wolnych 
miejsc.

Zajęcia w ramach akcji, któ-
re obejmować będą samoobronę 
oraz udzielanie pierwszej pomo-
cy w sytuacjach zagrożenia życia, 
zaplanowano na 13 i 14 marca. Są 
one bezpłatne. Zapisywać mogą 
się mieszkanki Łowicza, powiatu 
łowickiego i z całego wojewódz-
twa łódzkiego. Zajęcia będą się 
odbywały w budynku Zespołu 
Szkół i Placówek Oświatowych 

Województwa Łódzkiego przy ul. 
Ułańskiej, a nie na Blichu w Łowi-
czu – jak napisaliśmy przez tygo-
dniem, ponieważ taką informację 
otrzymaliśmy. 

Jak nam powiedział prezes 
ŁAS Kamil Sobol, ambasador-
ką akcji Bezpieczna Kobieta jest 
Miss Polski 2019 Magdalena Ka-
siborska, która być może będzie 
też jej uczestniczką. Czynione są 
starania, aby „Bezpieczna Kobie-
ta” uzyskała ofi cjalny patronat mi-
nistra sportu Danuty Dmowskiej-
-Andrzejuk. 

Przypomnijmy, że zapisy pro-
wadzone są droga mailową, na ad-
res: lowicz.sport.academy@gma-
il.com.  mwk

ambasadorką X edycji akcji Bezpieczna Kobieta jest Magdalena 
Kasiborska – Miss Polski 2019 roku. Obok�niej�Kamil�Sobol�(po�lewej)�
i�Piotr�malczyk.�
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Aktualności
Żychlin�|�Spotkanie�mieszkańców�gmin�Żychlin,�Bedlno,�Oporów

Powstanie gazociąg. 
Jakie odszkodowania dla rolników?

dokończenie ze str. 1
Operaty szacunkowe mają być 

wykonane w czasie 2 miesięcy. 
Jeśli rolnik będzie się zgadzać  
z wyceną, to decyzja uprawomoc-
ni się po 14 dniach i nastąpi wy-
płata odszkodowania.

Jeżeli ktoś nie będzie się zga-
dzać z wysokością odszkodowa-
nia zaproponowaną przez woje-
wodę, a negocjacje zakończą się 
fiaskiem, zostaje droga sądowa, 
ale rolnik musi się liczyć, że od-
szkodowanie otrzyma, jak decyzja 
sądu będzie prawomocna. Znając 
tempo prac polskich sądów, może 
to nastąpić po kilku latach.

Odszkodowania 
tylko dla właścicieli 
i wieczystych 
użytkowników
To bardzo ważna informacja. 

Rolnicy, którzy dzierżawią grunty 
w sprawie odszkodowania muszą 
się porozumieć z właścicielem.

Taki zapis nie podobał się rol-
nikom, którzy uprawiają wydzier-
żawioną ziemię. Wprawdzie to ich 

uprawy w trakcie budowy zostaną 
zniszczone, a później przez kilka 
lat będą mieć obniżone plony, ale 
odszkodowanie mogą otrzymać 
tylko właściciele. 

– Sprawy odszkodowań po-
winny być określone w umowach 
dzierżawy gruntu – informował 
przedstawiciel inwestora. 

Protokół zerowy
To bardzo ważny dokument 

jaki będzie sporządzany pomię-
dzy inwestorem, a właścicielem 
gruntu przed rozpoczęciem prac 
budowlanych. Właściciele infor-
mację o rozpoczęciu robót powin-
ni otrzymać 14 dni przed pracami. 
Wtedy trzeba dokładnie opisać 
wszystkie naniesienia na działce, 
przez którą ma przejść gazociąg; 
np. gatunki drzew, krzewów, ich 
wielkość, budowle, rodzaj zasie-
wów. Powinna być dokumenta-
cja fotograficzna. Od tego będzie 
później zależeć wycena rzeczo-
znawcy i wysokość odszkodowa-
nia jaką otrzyma rolnik, właściciel 
gruntów.

Protokół końcowy 
Po zakończeniu prac budow-

lanych związanych z budową ga-
zociągu zostanie spisany proto-
kół końcowy przedstawiający stan 
nieruchomości po zakończeniu 
prac, również z dokumentacją fo-
tograficzną.

Firma układająca rurociąg musi 
zdjąć warstwę humusu na bok,  
a po ułożeniu gazociągu, ponow-
nie ją przewieźć w swoje miejsce. 
Jeśli coś będzie nie tak, proszę in-
terweniować u nas, a my będzie-
my dyscyplinować wykonawcę – 
informował Daniel Kokosiński.

Składniki 
odszkodowania
Właściciel gruntów, przez które 

będzie przebiegać gazociąg może 
liczyć na odszkodowanie za zaję-
cie terenu na czas budowy oraz za 
szkody wyrządzone podczas ro-
bót budowlanych (zniszczone za-
siewy) oraz utratę pożytków wy-
nikających ze zmniejszenia dopłat 
rolniczych z Agencji Restruktury-
zacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Ponadto rolnicy otrzymają od-
szkodowanie za ustanowienie słu-
żebności publicznej, obniżenie 
wartości nieruchomości wsku-
tek posadowienia gazociągu na 
działce, za szkody związane z za-
kazem budowy i sadzenia drzew 
oraz za szkody związane z wyłą-
czeniem gruntów z użytkowania 
w związku z oznakowaniem ga-
zociągu. Inwestor przewidział, że 
co określoną ilość metrów będzie 
ustawiać 1,5 m wysokości słupki 
oznaczające gazociąg. Wpraw-
dzie inwestor deklaruje, że staną 
one w granicach działek, aby zmi-
nimalizować uciążliwość w upra-
wie, ale wiadomo, że manewro-
wanie ciężkim sprzętem będzie 
utrudnione. Inwestor nie krył, 
że w wysokości odszkodowania 
będą też ujęte straty wynikające ze 
wzruszenia ziemi na skutek budo-
wy gazociągu. 

W sytuacja, gdy stan prawny 
nieruchomości nie jest uregulowa-
ny, nie przeprowadzono postępo-
wania sądowego, odszkodowanie 
trafia do depozytu sądowego i bę-

dzie przechowywane przez 10 lat. 
Później przejdzie na Skarb Pań-
stwa. Obsługa depozytu też kosz-
tuje, więc proszę jak najszybciej 
uregulować stan prawny nierucho-
mości – przestrzegał Piotr Klim-
czak, dyrektor z UW w Łodzi.

Dyrektor z UW w Łodzi wy-
jaśniał, że rzeczoznawcy sporzą-
dzając operaty będą uwzględniać 
klasę ziemi, przez którą przejdzie 
gazociąg. Operaty będą robione 
indywidualnie dla każdej nieru-
chomości. 

Drenaż melioracyjny
Wielu rolników oraz Krzysztof 

Anyszka z wydziału budownictwa 
UG Żychlin uczulał inwestora, 
by dokładnie zadbał o odbudowę 
sieci melioracyjnej po zakończe-
niu układania gazociągu. O kon-
takt ze spółką wodną Bedlno pro-
sił też Konrad Olejniczak z gminy 
Bedlno.

– Spółki wodne mają dokład-
ną wiedzę i mapy dotyczące po-
sadowienia sieci melioracyjnych 
i trzeba rozmawiać z prezesa-

mi. Niestety, część melioracji bu-
dowanych kilkadziesiąt lat temu 
nie ma na mapach krajowych,  
ale funkcjonują – podkreślał.

Ogromne korzyści  
dla gminy 
Po zakończeniu inwestycji sa-

morządy, przez teren których bę-
dzie przebiegać gazociąg mogą 
liczyć na podatek w wysokości  
2 proc. od wartości gazociągu, co 
roku. Obecny na spotkaniu Ro-
bert Pawlikowski, wójt gminy 
Oporów dopytywał się, jaki jest 
szacunkowy koszt budowy 1 km 
gazociągu, gdyż wtedy łatwo so-
bie policzyć ewentualne dodatko-
we podatki, jakie mogą wpłynąć  
do budżetu gminy.

– Koszt budowy 1 km gazocią-
gu sprzed roku to ok. 1 mln zł – 
mówił projektant.– Jaki wyjdzie 
koszt państwa gazociągu trud-
no powiedzieć, gdyż ceny usług  
i materiałów szybko idą ostatnio 
w górę. 

Gdyby jednak policzyć docho-
dy gmin na podstawie 1 mln zł 
za km gazociągu, o którym mó-
wił projektant, to w 2024 roku 
gmina Żychlin, która ma 12,6 km 
gazociągu mogłaby liczyć na do-
datkowy dochód w wysokości  
252.000 zł rocznie, gmina Opo-
rów za 5 km gazociągu mogłaby 
otrzymywać 100.000 zł rocznie,  
a gmina Bedlno za 1,2 km gazo-
ciągu otrzymywałaby 24.000 zł 
rocznie.  Dorota Grąbczewska

Region�|�Dolina�Przysowy�i�Słudwi

Klucze żurawi i gęsi, wychodzące tulipany – czy to wiosna?
W sobotę, 1 lutego, Rafał Klim-

czak, przyrodnik z zamiłowa-
nia, wybrał się w Dolinę Słudwi  
i Przysowy. 

Po kilku dniach większych opa-
dów deszczu w rzekach przyby-
ło wody i pojawiły się ptaki: kil-
ka kluczy żurawi i gęsi, sporo też 
drapieżników. – Sucha jesień spra-

wiła, że woda w Przysowie koło 
Luszyna i Modela wyschła całko-
wicie, a ptaki odleciały w poszu-
kiwaniu lepszego stanowiska i że-
rowiska – mówi Rafał Klimczak. 
– Przeniosły się na stawy w Orło-
wie i Borowie. Teraz wody w rze-
kach przybyło i znów pojawiły się 
ptaki.

Czy to oznacza,  
że idzie wiosna? 
Przyrodnik przyznaje, że  

w tym roku zima jest wyjątko-
wa. Za oknami jesień, albo jak 
kto woli wiosna. – Ptaki, które 
zwykle odlatują na zimę: pustułki  
i myszołów włochaty, nie odle-
ciały, lecz zostały, gdyż cały czas 

mają żerowisko. Kręcą się w oko-
licy – mówi. W wielu ogrodach 
już w końcu stycznia zaczęły wy-
chodzić tulipany i narcyzy zwia-
stujące wiosnę. Na drzewach 
i krzewach pojawiają się pąki. 
Przyroda od anomalii pogodo-
wych też zwariowała, tak jak 
i zdezorientowane są ptaki.  dag

Pacyna�|�Szkoła�Podstawowa�im.�Janusza�Kusocińskiego

Uczniowie jadą na narty do Białego Dunajca
Od poniedziałku 10 lutego  

w województwie mazowieckim 
zaczynają się ferie zimowe. Tra-
dycyjnie kilka dni przez feriami 
uczniowie ze Szkoły Podstawowej 
w Pacynie wyjeżdżają na zimowi-
sko w góry. 

W tym roku, już po raz szes-
nasty, grupa 20 uczniów i trzech 
opiekunów wyjeżdża dzisiaj, 6 lu-
tego, na narty do Białego Dunaj-
ca. Wracają w środę 12 lutego.

Dzięki sponsorom koszt zimo-
wiska wynosi 760 zł. W cenie wy-
jazdu wliczone są przejazd, noc-
legi i wyżywienie, wypożyczenie 
sprzętu narciarskiego (buty, narty, 
kijki i kaski), karnety na wyciąg 
oraz opieka instruktorów. 

– Wśród uczestników są zarów-
no zarówno uczniowie szkoły jak 
i nasi absolwenci, którzy wcze-
śniej też wyjeżdżali na narty i dziś 
świetnie na nich jeżdżą – mówi 

Jarosław Komar, dyrektor Szko-
ły Podstawowej w Pacynie. – Cie-
szę się, że absolwenci wciąż mają 
dobry kontakt ze szkołą, że chcą  
z nami jeździć. Grupa jedzie tra-
dycyjnie do Białego Dunajca, 
gdzie mamy sprawdzony pensjo-
nat i znane stoki.

Jak mówi dyrektor koszt zimo-
wiska jest niższy, bowiem wyjazd 
dofinansował Urząd Gminy w Pa-
cynie i sponsorzy.

Na miejscu grupa zatrudnia in-
struktorów, którzy uczą jeździć na 
nartach dzieci, dopiero zaczynają-
ce narciarską przygodę. Wszyscy 
będą szusować po stokach w Mur-
zasichlu, Czerwiennym i Bukowi-
nie Tatrzańskiej. 

Na przestrzeni lat już kolejne 
pokolenia uczniów nauczyły się 
jazdy na nartach. Niektórzy mają 
swoje rodziny i teraz jeżdżą na 
narty całymi rodzinami.  dag

Żychlin�|�Zespół�Szkół�przy�ul.�Narutowicza

Zawody strzeleckie 
o puchar burmistrza 
Po raz dziewiąty już,  
w sobotę 1 lutego,  
w Zespole Szkół  
w Żychlinie odbyły się 
zawody strzeleckie  
o puchar burmistrza 
Żychlina Grzegorza 
Ambroziaka. Zawody 
odbyły się z okazji  
157. rocznicy Powstania 
Styczniowego. 

Z roku na rok w zawodach 
uczestniczy coraz więcej zawod-
ników. W tym roku do rywaliza-
cji stanęło 91 osób w dwóch kate-
goriach: młodzież szkolna i open.

Imprezę rozpoczął pokaz łucz-
nictwa przygotowany przez Mar-
ka Drabika i jego grupę strzelec-
ką. Następnie odbył się instruktaż 
z obsługi karabinka pneumatycz-
nego i zasad BHP podczas strzela-
nia, przeprowadzony przez Janu-
sza Kaczmarka, prezesa Zarządu 
Powiatowego LOK w Kutnie.

Karabinki i amunicję zapewnił 
LOK w Kutnie, a pokazy łucz-
nictwa Polski Klub Kawaleryjski. 
Podczas, gdy zawodnicy strzelali 
do tarcz w ramach konkursu, dla 
pozostałych osób zainteresowa-
nych strzelaniem zajęcia ze strze-
lania rekreacyjnego poprowadzi-
li: Piotr Krzemiński i Arkadiusz 
Iwaniak z 3 Regionalnej Bazy 
Logistycznej w Kutnie. Cały czas  
z głośników płynęły patriotyczne 
pieśni. 

Puchary, dyplomy i nagro-
dy rzeczowe ufundował Urząd 
Gminy w Żychlinie. W katego-

rii OPEN indywidualnie wygrał 
Mariusz Dominiak z Sympaty-
ków SP w Gołębiewku Nowym.  
II miejsce zajął Maciej Zającz-
kowski, III miejsce Arkadiusz 
Iwaniak 3 Regionalnej Bazy Logi-
stycznej w Kutnie.

Kategoria OPEN Drużynowo
I miejsce zajęła drużyna Sym-

patycy SP w Gołębiewku Nowym 
w składzie: Arkadiusz Sarniak, 
Mariusz Dominiak, Grzegorz 
Kromkowski, II miejsce druży-
nowo zajęła 3 Regionalna Baza 
Logistyczna Kutno w składzie: 
Arkadiusz Iwaniak, Wojciech 
Wojtczak, Piotr Krzemiński.  
III miejsce drużynowo zajęła Gru-
pa Operacyjna Bzura 39 w skła-
dzie: Mariusz Puścian, Krzysztof 
Jędrzejak i Jacek Wasiak

Indywidualnie w kat. młodzież. 
I miejsce zajęła Amelia Drabik  
z Polskiego Klubu Kawaleryjskie-
go Gmina Bedlno, II miejsce za-
jął Kacper Fuss z MDP Żychlin,  
III miejsce Kacper Cieplak z Pol-
skiego Klubu Kawaleryjskiego 
Gmina Bedlno.

W kat. młodzież szkolna 
drużynowo
Wygrał zespół Młodzieżo-

wej Drużyny Pożarniczej Żychlin  
w składzie: Jakub Pawlak, Kacper 
Fuss, Kacper Świecki.

II miejsce zajął Polski Klub Ka-
waleryjski Gmina Bedlno w skła-
dzie: kacper Cieplak, Krzysztof 
Pietrasiak i Amelia Drabik.

III miejsce zajęło LO im.  
A. Mickiewicza w Żychlinie  
w składzie: Klaudia Krysiak, Julia 
Nowicka i Filip Walczak.  dag

Klucze żurawii w�Dolinie�Słudwii�i�Przysowy.
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Tulipany juz dawno wyszły z ziemi. mają�10�cm�wysokości.�Zwykle�
kwitną�koniec�kwietnia�początek�maja
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Stylowy dworek przy ul. Narutowicza 61�jest�systematycznie�
dewastowany.
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Żychlin�|�Niszczeje�dworek�przy�Narutowicza�61

Murki oporowe rozbierane 
cegła po cegle
Żal patrzeć jak z roku na rok niszczeje 
budynek dworu przy ulicy Narutowicza 61. 
Były plany, by gmina przejęła nieruchomość
na własność, a później dworek sprzedała. 
Póki co, od 5 lat nic się nie dzieje, a wandale 
powoli rozbierają murki oporowe schodów.

W 2014 roku gmina wypro-
wadziła wszystkich lokatorów 
z dworku, który był w zarzą-
dzie Samorządowego Zakładu 
Budżetowego. W utworzonych 
w nim mieszkaniach komunal-
nych zamieszkiwało kilka rodzin. 
W 2014 roku gmina wyprowadzi-
ła lokatorów, gdyż, jak informu-
je Krzysztof Anyszka, kierownik 
referatu budownictwa w Urzę-
dzie Gminy Żychlin, należało 
wykonać zalecenia Powiatowego 
Inspektora Nadzoru Budowlane-
go w Kutnie z 2010 roku dotyczą-
ce poprawy stanu technicznego 
budynku.

Samorządowy Zakład Budże-
towy dokonał oceny stanu tech-
nicznego i zakresu remontu. 
Konieczna była wymiana stolar-
ki okiennej, drzwiowej, napra-
wa schodów, ubytków elewacji 
oraz zrobienie opaski odwadnia-
jącej wokół budynku.

Po wyprowadzeniu lokatorów, 
w 2015 roku gmina przeprowa-
dziła częściowy remont, popra-
wiając elewację dworu. Wymuro-
wano zniszczone murki oporowe 
wzdłuż schodów. Na tym jednak 
remonty zakończono. Okna zabi-
to płytami pilśniowymi.

Niestety, z każdym rokiem 
wandale rozbierają murek, cegła 
po cegle. Nie jest to zbyt trudne, 
gdyż i cegły są kruche. Na szczę-
ście wandale nie niszczą wnętrza 

budynku, gdyż wszystkie okna 
zostały zabite grubymi płytami 
pilśniowymi.

– Sprawa o przejęcie dwor-
ku od kilku lat jest w sądzie i jak 
na razie nie ma ostatecznej de-
cyzji o przekazaniu nierucho-
mości miastu – mówi Grzegorz 
Ambroziak, burmistrz Żychlina. 
– Sprawy własnościowe są trud-
ne i skomplikowane. Wydawało 
się nam, że akurat w sprawie tej 
nieruchomości proces powinien 
pójść sprawniej, ale tak nie jest. 
Kiedy będzie ostateczne rozwią-
zanie? – trudno powiedzieć.

– W sprawie dotyczącej ure-
gulowania stanu prawnego nie-
ruchomości położonej w Żychli-
nie przy ul. Narutowicza 61 urząd 
złożył wniosek o zasiedzenie 
w Sądzie Rejonowym w Kutnie 

I Wydz. Cywilny, który pozosta-
wił go bez rozpatrzenia z powodu 
braku oryginalnych dokumentów 
– informuje Krzysztof Anyszka 
z Urzędu Gminy. – Z uwagi na 
powyższe urząd kompletuje ma-
teriał dowodowy niezbędny do 
złożenia wniosku o zasiedzenie 
w Sądzi e Rejonowym w Kutnie 
I Wydz. Cywilny. W związku 
z powyższym planuje się w tym 
roku wniesienie sprawy do Sądu 
o zasiedzenie. 

Z tego wynika, że zawiesze-
nie trwa już pięć lat, a sprawy są-
dowe nie ruszyły z miejsca, bo 
nie skompletowano dokumentów 
do sądu. Od pięciu lat budynek 
nie jest ogrzewany, co oznacza, 
że niszczeje dalej. Tymczasem 
mieszkańcy Żychlina czekają 
na mieszkania komunalne.  dag

Aktualności
Ludzie, którzy 
pomagają rodzinom, 
sami potrzebują wsparcia. str. 6
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urząd�Gminy�
w�Żychlinie�
kompletuje�
materiał�
dowodowy�
niezbędny�
do�złożenia�
wniosku
o�zasiedzenie.
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Żychlin�|�ZS�nr�1�przy�ul.�łukasińskiego

Pękł 17-letni bojler 
na ciepłą wodę
27 stycznia radni gminy 
Żychlin uczestniczący 
w posiedzeniu komisji rady 
przychylili się do wniosku 
burmistrza, by w budżecie 
gminy zabezpieczyć 12.303 zł 
na zakup i montaż nowego 
bojlera ciepłej wody na hali 
sportowej przy Zespole Szkół 
nr 1 przy ul. Łukasińskiego.

Awaria wysłużonego bojlera 
o pojemności 800 litrów (funkcjo-
nował od 2002 r., gdy wybudowa-
no halę sportową), który ogrzewał 
wodę na potrzeby hali sportowej, 
wystąpiła po długiej świąteczno-
-noworocznej przerwie. 7 stycz-
nia okazało się, że bojler ciepłej 
wody znajdujący się w przybu-
dówce szkoły pękł, a woda zalała 
pomieszczenie.

– Na szczęście zadziałały sys-
temy bezpieczeństwa i prąd w po-
mieszczeniu został automatycznie 
odcięty – mówi Janusz Głuszcz, 
p.o. dyrektora ZS nr 1 w Żychli-
nie. – Okazało się, że po latach 
eksploatacji rdza przeżarła dno 
bojlera. Dno odpadło, zalewając 
pomieszczenie. Zwróciłem się do 
burmistrza o zabezpieczenie środ-
ków na zakup nowego bojlera.

Bez bojlera nie ma ciepłej 
wody, a to oznacza, że po zaję-
ciach na hali nikt nie może wziąć 
prysznica, gdyż w kranach jest tyl-
ko zimna woda. Wprawdzie w po-
mieszczeniu jest drugi bojler, ale 
on jest podłączony pod instala-
cję solarną, a ta zimą, gdy nie ma 
światła słonecznego, nie podgrze-
wa ciepłej wody.

Dobrze, że bojlery znajdują się 
w osobnych pomieszczeniach, 
do których wejście jest od ze-
wnątrz – dzięki temu woda z boj-
lera nie zalała innych pomieszczeń 
w szkole.  dag

17-letni bojler�na�ciepłą�wodę�
w�Zespole�Szkół�nr�1.
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Bedlno�|�wybory�uzupełniające

Pierwsze karty odsłonięte
28 stycznia komisarz 
wyborczy Katarzyna Marat 
powołała skład 9-osobowej 
Gminnej Komisji Wyborczej, 
w celu przeprowadzenia 
wyborów uzupełniających 
do Rady Gminy Bedlno 
8 marca.

Ponieważ dwa komitety zgło-
siły 16 kandydatów, komisarz 
wyborczy zarządził losowanie. 
W jego wyniku w skład komi-
sji wchodzą: Klaudia Bończak, 
zgłoszona przez KWW Józe-
fa Ignaczewskiego, zam. Szewce 
Nadolne, Krystyna Małgorzata 
Dubiel, zgłoszona przez KWW 
Józefa Ignaczewskiego, zam. 
Złaków Borowy, Monika Anna 
Dzięgielewska, zgłoszona przez 
KWW Katarzyny Golis, zam. 
Plecka Dąbrowa, Maria Danu-
ta Jakubowska, zgłoszona przez 

KWW Katarzyny Golis, Krzysz-
tof Stanisław Kardynalski, zgło-
szony przez KWW Józefa Igna-
czewskiego, Barbara Tarkowska, 
zgłoszona przez KWW Katarzy-
ny Golis, zam. Plecka Dąbrowa, 
Agnieszka Trusińska, zgłoszona 
przez KWW Katarzyny Golis, 
zam. Pniewo Małe, Kinga Wło-
darczyk, zgłoszona przez KWW 
Józefa Ignaczewskiego i Ane-
ta Anna Zembrzuska, zgłoszona 
przez KWWW Katarzyny Golis, 
zam. Bedlno.

Komisarz wyborczy zarządził 
również, że pierwsze posiedze-
nie Gminnej Komisji Wyborczej 
w Bedlnie odbędzie się 30 stycz-
nia o godz. 10.00 w sali konferen-
cyjnej Urzędu Gminy Bedlno. 

Do 2 lutego obydwa komite-
ty wyborcze muszą zarejestro-
wać kandydatów na radnych, któ-
rzy będą zabiegać o jeden mandat 
do rady Gminy Bedlno.  dag

Pacyna�|�urząd�Gminy

Zapisy na odbiór azbestu
Urząd Gminy prowadzi nabór 
wniosków na odbiór
i utylizację azbestu. 
Wnioski można składać 
do 28 lutego, w pokoju nr 14.

Gmina zamierza ubiegać się 
o dotację z Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Warszawie.

Osoby, które wymieniają da-
chy azbestowe, mają obowiązek 
zgłoszenia tych prac do Starosty 
Gostynińskiego. Zgłoszenia nale-

ży dokonać na co najmniej 30 dni 
przed planowanym terminem roz-
poczęcia robót. 

Gmina Pacyna posiada Gminny 
Program Usuwania Wyrobów Za-
wierających azbest . Do 2032 roku 
z krajobrazu Polski mają zniknąć 
wszystkie eternitowe pokrycia da-
chowe. Od kilku lat gmina syste-
matycznie utylizuje wyroby azbe-
stowe. Jak na razie mieszkańcy 
z tego tytułu nie ponoszą żadnych 
opłat, część kosztów pokrywa 
WFOŚ i GW, a część gmina.  dag
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Żychlin�|�targowisko�miejskie�czeka�na�remont

Dożyna się kurę, która 
znosi złote jajka?
Mieszkańcy Żychlina i okolic od lat czekają 
na poprawę miejskiego targowiska 
przy ul. 3 Maja w Żychlinie, które od lat cieszy się 
dużą popularnością wśród mieszkańców. 

Targowisko zawsze przynosiło 
spore dochody do budżetu gmi-
ny. Od kilku lat włodarze gminy 
obiecywali, że remont targowi-
cy zostanie zrobiony, że zostanie 
utwardzona tzw. dawna część 
zwierzęca. Skończyło się na obiet-
nicach, a inwestycji wciąż nie wi-
dać, a nawet przestało się o niej 
mówić.

– Podejście włodarzy gminy 
jest żenujące. Ludzie toną w bło-
cie na targowisku, a obiecanych 
inwestycji wciąż nie ma – mówi 
pan Krzysztof, mieszkaniec gmi-
ny. – Przecież targowisko na sie-
bie już dawno zapracowało, by do-

prowadzić je do kultury. Gdzie jest 
obiecane utwardzenie części grun-
towej? O modernizacji targowiska 
mówiono kilka razy, ale tylko gdy 
zbliżały się wybory. A później 
o targowisku zapominano.

Brak odwodnienia sprawia, 
że alejki po opadach, zwłasz-
cza wiosną i jesienią, toną w wo-
dzie, a teren dookoła zamienia się 
w błoto. 

W 2013 r. do kasy gminy z opłat 
targowych wpłynęło 283.248 zł, 
w 2014 roku – 286.931 zł. W listo-
padzie 2018 roku gmina sprzedała 
Union Chocolate 7-metrowy pas 
targowiska, o powierzchni 1.155 
mkw., za 130.000 zł. 

Jak informuje urząd w 2018 
r. wpływy z targowiska wynio-
sły 220.482 zł, zaś w 2019 roku 
221.205 zł. Firma Mig-Ma, któ-
ra zarządza targowiskiem (zbiera 

opłaty targowe i sprząta po han-
dlujących), od urzędu za obsługę 
targowicy otrzymała w 2018 roku 
26.458 zł, zaś w 2019 r. – 26.544 
zł.

Od lipca 2016 roku handlu 
zwierzętami na targowisku nie 
ma, gdyż targowisko nie speł-
nia wymogów weterynaryjnych. 
Ostatni raz włodarze mówili 
o utwardzeniu polbrukiem czę-
ści zwierzęcej targowiska jesie-
nią 2018 roku, gdy rozmawiano 
o sprzedaży części gruntu Union 
Chocolate. 

Na przestrzeni lat widać, że tar-
gowisko zaczyna przynosić coraz 
mniejsze dochody. 

– To efekt zmniejszenia po-
wierzchni targowiska i jego fatal-
nego stanu. Część ludzi nie chce 
chodzić po błocie, a handlujący 
też szukają bardziej cywilizowa-
nych warunków do handlowania 
– dodaje pani Maria z gminy Ży-
chlin. – Brak możliwości sprze-

dawania zwierząt, bo targowisko 
nie spełnia norm, też przyczyniło 
się do ograniczenia ilość handlu-
jących, co skutkuje mniejszym 
dochodem do budżetu. 

W budżecie gminy Żychlin na 
2020 rok nie ma inwestycji doty-
czącej modernizacji targowiska. 
Wprawdzie budżet przyjęto, ale 
jest on mocno niedoszacowany, 
co oznacza, że ewentualne wol-

ne środki, jakie się pojawią, będą 
przekazane na zaspokojenie bie-
żących potrzeb funkcjonowania 
gminy. 

A gdy kara WIOŚ w wysoko-
ści 346.658 zł nałożona na SZB, 
zaakceptowana przez NSA 28 
stycznia 2020 roku, zostanie wy-
egzekwowana, to o inwestycji 
na targowicy miejskiej nawet nie 
będzie co marzyć. �

Żychlin�|�Spółdzielnia�mieszkaniowa�wspólny�Dom

Pojemniki na piasek czekają na zimę
Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Wspólny Dom 
kupiła 7 pojemników 
na mieszankę piaskowo-
solną, która miałaby 
być wykorzystywana zimą.

Ponieważ na dworze zimy nie 
ma, pojemniki nie zostały rozsta-
wione. Są zgromadzone w gara-
żu. Mają kolor niebieski. – Po-
jemniki kupiliśmy w grudniu, 

tuż przed nowym rokiem – mówi 
Jarosław Kamiński, prezes spół-
dzielni Wspólny Dom. – Przy-
jechały do nas z Wrocławia. 
Po negocjacjach zapłaciliśmy 
za nie 1.700 zł. Zimy na razie nie 
ma, więc ich nie rozstawiamy, 
by nie niszczały. Ich rozstawienie 
to kwestia 2 godzin.

Pojemniki na piasek od ok. 10 
lat ma spółka gminy, Samorzą-
dowy Zakład Budżetowy, który 
na początku zimy rozstawia po-

jemniki na terenie Żychlina. 
Przed laty zakupiła 30 sztuk po-
jemników. Kilka z nich, z róż-
nych powodów, zostało znisz-
czonych. Dzięki nim piasek jest 
suchy, nie moknie na dworze 
i nie zbryla się podczas mrozu. 
Jego rozsypanie na chodnikach, 
by zlikwidować ślizgawicę, jest 
proste. W miarę potrzeby piasek 
w pojemnikach jest uzupełniany. 

Po zimie pojemniki są zbierane. 
 dag

Żychlin�|�Spółdzielnia�mieszkaniowa�wspólny�Dom

Strona internetowa w przebudowie
Od stycznia strona 
internetowa Spółdzielni 
Mieszkaniowej Wspólny 
Dom w Żychlinie jest 
nieaktywna. Trwa 
przebudowa strony 
i poszukiwanie nowego 
operatora.

Stronę internetową spółdzielni 
założono kilka lat temu, za pre-
zesa śp. Jerzego Rosińskiego. 

Na stronie była mapa lokaliza-
cji wszystkich bloków spółdziel-
ni, wraz z datą ich wybudowania, 
powierzchnią i ilością lokali. Do-
datkowo na stronie zamieszczano 
ważne informacje dotyczące spół-
dzielni, choć od kilku miesięcy ta 
aktywność zmalała.

– Strona jest w trakcie przebu-
dowy – mówi Jarosław Kamiń-
ski, prezes spółdzielni. – Poszu-
kuję operatora, który poprowadzi 
stronę. Chciałbym, aby na niej 

było więcej aktualnych informacji 
dla spółdzielców, o tym co dzieje 
się w spółdzielni. Mam nadzieję, 
że wkrótce strona będzie dostępna 
w całej okazałości.

W XXI wieku, w coraz bardziej 
informatycznym społeczeństwie, 
strona internetowa to niemal ko-
nieczność. Ogłoszenia z klatek są 
wielokrotnie zrywane. Poza tym 
młodsza część społeczeństwa woli 
sprawdzić wiadomości przez in-
ternet, nie wychodząc z domu. dag

DOrOta
grĄBCzeWSka

zychlin@lowiczanin.info

Mieszkańcy dopominają się modernizacji miejskiej targowicy. Od�kilku�lat�kończy�się�tylko�na�obietnicach.
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Na�przestrzeni�lat�
widać,�
że�targowisko�
zaczyna�przynosić�
coraz�mniejsze�
dochody.�
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Żychlin�|�Dom�Kultury

Przyjmą różne surowce
Podczas zajęć plastycznych  

w Żychlińskim Domu Kultury 
wielokrotnie są wykorzystywa-
ne różne surowce wtórne, któ-
re często wyrzucamy do śmieci.  
Pod okiem fachowców materiały 
wtórne dostają drugie życie.

– Zbieramy różne rzeczy: kolo-
rowe zakrętki od butelek, rolki po 
papierze toaletowym, szyszki, ka-
wałki drewna, materiały, z których 
szyjemy worki, torebki itp., tektu-
rę, opakowania po jajkach – mówi 
Magdalena Rzeźnicka, dyrek-

tor Żychlińskiego Domu Kultury.  
– Z tych surowców robimy na-
prawdę piękne dzieła. Dzięki 
temu możemy zaoszczędzić pie-
niędzy na zakup innych mate-
riałów plastycznych, które trze-
ba kupić. Zawsze możemy liczyć  
na pomoc rodziców, którzy przy-
noszą do nas zbędne materiały. 
My wykorzystamy wszystko.

Podczas ferii dzieci robiły pra-
ce przedstawiające twarze kobiet, 
gdzie włosy były wykonane z ko-
lorowych zakrętek od butelek. dag

Podczas zajęć plastycznych dzieci�wykorzystują�kolorowe�zakrętki��
od�butelek.�
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Żychlin�|�ZS�nr�1�im.�a.�mickiewicza

Z korytarzy zniknęły 
pomarańczowe barwy
Ferie zimowe były okresem 
wytężonej pracy dla 
konserwatorów z Zespołu 
Szkół nr 1: Sławomira 
Gajdy i Daniela Gajdy, 
którzy w dwa tygodnie 
pomalowali dwa duże 
korytarze w szkole  
na parterze i na I piętrze.

W miejsce żółto-pomarańczo-
wej elewacji wewnętrznej teraz są 
odcienie szarości, które działają 
uspokajająco.

W szkole pachnie farbą i czy-
stością. Zniknęły odrapane ścia-
ny. Na parterze wymieniono też 
lampy oświetleniowe, na piętrze 
będą wymienione w trakcie roku 
szkolnego. Lampy są już zakupio-
ne. Prace wykonano za minimalną 
kwotę zakupu materiałów – 2.600 
zł. Gdyby szkoła zatrudniła firmę, 
ta kwota byłaby kilka razy wyż-
sza. 

– W wakacje planujemy po-
malowanie klatki schodowej  
w zachodnim skrzydle szkoły  
oraz klatki schodowej przy wej-
ściu do szkoły – mówi dyrek-
tor Janusz Głuszcz. – To bardziej 
skomplikowane zadanie. Ponie-
waż są schody, trzeba rozstawiać 
rusztowania, aby pomalować su-
fit i górną część ścian korytarza. 
Samo ustawianie rusztowań bę-
dzie bardziej czasochłonne.

Przypomnijmy, że latem 2019 
roku we wschodnim skrzydle 
szkoły, gdzie teraz są pomieszcze-
nia dla podstawówki, był przepro-
wadzony kapitalny remont. Pozo-
stała część szkoły pozostała bez 
zmian. Dysproporcje pomiędzy 
jedną częścią szkoły a drugą były 
wręcz rażące. 

Do wymiany pozostało jeszcze 
kilkanaście drzwi wejściowych  
do klas, do sekretariatu, które 
wciąż przypominają czasy z lat 
80-tych.  dag

Żychlin�|�Obradowali�radni

Oni pomagają rodzinom, ale sami 
też potrzebują pomocy
Podczas posiedzenia połączonych komisji Rady Miejskiej 
w Żychlinie, która odbyła się 27 stycznia,  
dyskutowano na temat potrzeby szkoleń asystentów 
rodziny i pracowników socjalnych. Miejsko-Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej posiada 2 asystentów 
rodziny oraz 7 pracowników socjalnych.

– To ciężka i stresująca pra-
ca – mówiła Barbara Sitkiewicz, 
kierownik MGOPS w Żychlinie. 
– Mamy 30 dzieci w pieczy za-
stępczej, a to generuje duże koszty. 
Przybywa rodzin, które nie potra-
fią należycie zarządzać pieniędz-
mi z 500 plus i nasi pracownicy, za 
zgodą sądu, mają pomagać w dys-

ponowaniu tymi środkami. Dlate-
go uważam, że szkolenia tej grupy 
pracowników są potrzebne. Tym-
czasem w budżecie na 2020 rok 
środków starczy tylko na szkole-
nia bhp.

Kierownik informowała, że na 
stanowiska asystenta rodziny, jak 
i pracownika socjalnego, przyj-

mowani są ludzie z odpowiednim 
wykształceniem, ale wiadomości 
książkowe to jedno, a praktyka to 
druga strona tej pracy. – Na szko-
leniach można wymienić swo-
je doświadczenia z pracą z rodzi-
nami i uzyskać nowe informacje. 
Szkolenie jednodniowe to wyda-
tek ok. 350 zł za osobę. W mojej 
ocenie bardziej efektywne byłyby 
szkolenia kilkudniowe, a to koszt 
ok. 1.200-1.400 zł od osoby. Dla-
tego uważam, że przeszkolenie 
pracowników raz w roku byłoby 
zasadne.

Radny Krzysztof Wojtalewicz 
dopytywał czy starsze koleżan-

ki z doświadczeniem nie mogą 
uczyć młodszych? – Oczywiście, 
że taką wiedzą dzielą się z młod-
szymi pracownikami, ale podczas 
szkoleń spotykamy się z psycholo-
gami, terapeutami i przekazywana 
wiedza jest dużo większa – argu-
mentowała pani kierownik.

Warto pochylić się nad proble-
mem. Wykształcona kadra jest 
potrzebna. Jaka kwota na szkole-
nia by panią satysfakcjonowała?  
– dopytywał radny.

Zdaniem Barbary Sitkiewicz 
kwota 10.000 zł pozwoliłaby, aby 
raz w roku wysłać pracowników 
na szkolenie. Na razie żadne de-
cyzje w tej sprawie nie zapadły.  
W budżecie MGOPS, póki co, nie 
ma środków na szkolenia.  dag

Szkolne korytarze�są�teraz�w�tonacji�szarości.�
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Żychlin�|�ambulans�centrum�krwiodawstwa

8,1 litra krwi oddane honorowo
W piątek 31 stycznia w Żychlinie, w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy, można było oddać krew 
– najlepszy lek, którego nic nie potrafi  zastąpić. 
Tego dnia krew oddało 18 osób, każdy po 450 ml, 
czyli łącznie 8,1 litra. Krew trafi  do potrzebujących.

Chętnych do oddawania krwi 
nie brakowało. W ciągu 2 go-
dzin krew oddało 18 osób. Wśród 
nich była strażaczka, Aleksan-
dra Sochacka ze Śleszyna, która 
ma rzadko spotykaną grupę AB 
Rh(-). – Jestem drugi raz. Często 
na społecznościowych portalach 
czytam, że ktoś prosi o krew dla 
swojego dziecka – więc zdecydo-
wałam się, że będę krew oddawać 
– mówi. 

Po raz drugi krew oddawał Ra-
dosław Lewandowski z Żabikowa. 
– Pierwszy raz krew oddawałem 
w szkole w Technikum Mecha-
nizacji Rolnictwa w Piątku. Teraz 
przyszedłem sam i będę kontynu-
ować oddawanie krwi – mówi Ra-
dosław Lewandowski. – Najważ-
niejszy jest pierwszy raz.

Po raz kolejny krew przyszedł 
oddać Marcin Michalak z Żychli-

na, który, jak mówi, krew oddaje 
cyklicznie od 2014 roku.

Po kilku miesiącach przerwy 
krew oddawał też Łukasz Wary-
szewski z Żychlina. On też ma 
bardzo rzadką krew grupy A Rh 

(-). Jak mówi, oddał już ponad 
10 litrów krwi. Zaczynał w szko-
le, później kontynuował honorowe 
krwiodawstwo w wojsku.

Joanna Czernielewska oddaje 
krew od 2018 roku. Pierwszy raz 
oddawała, gdy krew była potrzeb-
na dla kolegi, pracownika cukrow-
ni. Teraz przychodzi regularnie.

Wszyscy honorowi krwio-
dawcy zgodnie podkreślają, że 
oddają krew, gdyż w ten sposób 
mogą pomóc innym osobom. 
Być może oni w przyszłości też 
będą potrzebować krwi i liczą, 
że im też ktoś podaruje najcen-
niejszy lek. 

Krew mogą oddawać osoby 
w wieku 18-65 lat, z wagą ciała co 
najmniej 50 kg. Na miejscu dawca 
wypełnia ankietę, a lekarz bada ci-
śnienie, wykonywane są też pod-
stawowe badania krwi. Dopiero 
wówczas, gdy wstępne badania 
są pozytywne, krew jest pobiera-
na. Każdy, kto odda krew, dostaje 
pakiet 8 czekolad, batona i soki re-
generujące. Lekarz może też wy-
pisać zwolnienie lekarskie, w dniu 
gdy krew jest oddawana.  dag

Żychlin |�Zarządzenie�burmistrza

Rekrutacja do klas I i do przedszkoli
Znamy już terminarz 
rekrutacji 
uczniów do klas I 
oraz do miejskich 
przedszkoli w roku 
szkolnym 2020/2021. 

Wnioski o przyjęcie do klasy 
I oraz do przedszkola wraz z do-
kumentami należy składać od 10 
lutego do 21 lutego. Weryfi kacja 
złożonych dokumentów powinna 

się zakończyć do 2 marca. Ogło-
szenie listy kandydatów zakwa-
lifi kowanych i niezakwalifi kowa-
nych nastąpi 3 marca 2020 roku. 
W dniach od 4 marca do 10 mar-
ca rodzice muszą potwierdzić, 
że chcą, by ich dziecko chodzi-
ło do wskazanej szkoły. Ostatecz-
na lista dzieci przyjętych do klasy 
I zostanie ogłoszona 17 marca. 

Postępowanie uzupełniające 
naboru do klas I zacznie się od 18 
marca, a zakończy 30 marca. Do 

6 kwietnia zostanie ogłoszona li-
sta uzupełniająca. Do 17 kwietnia 
rodzice muszą na piśmie potwier-
dzić, że dziecko ma chodzić do 
wybranej placówki.

W przedszkolach i oddzia-
łach przedszkolnych przygotowa-
no: 150 miejsc w ZSP, 100 miejsc 
w PM nr 1, 100 miejsc w oddzia-
le przedszkolnym w Grabowie. 
Pierwszeństwo przyjęcia mają 
dzieci, które już chodzą do przed-
szkola.  dag

Gmina Oporów�|�fundusz�sołecki�na�2020�r.�podzielony

Priorytetem nadal drogi
W 2020 r. z budżetu o dochodzie 11,7 mln zł 
wyodrębniono pieniądze na fundusz sołecki 
w wysokości 286.514 zł. W zamian za realizację 
funduszu sołeckiego gmina dostaje rocznie dotację 
z budżetu państwa w wysokości ok. 70.000-80.000 zł.

Gmina Oporów korzysta z tej 
formy zwiększenia własnego bu-
dżetu od 2014 roku. Na przestrze-
ni lat otrzymała dodatkowych pra-
wie 445.000 złotych. Od kilku lat 
z funduszy sołeckich poszczegól-
nych sołectw z powodzeniem re-
alizuje budowę dróg gminnych. 
W 2020 roku ich budowa będzie 
kontynuowana. Do środków so-
łeckich gmina dokłada część środ-
ków gminnych oraz ewentualne 
dotacje, jakie pozyskuje z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych.

A oto plany na rok 2020: Sołec-
two Janów na przebudowę części 
drogi gminnej (102 356) Łowi-
czówki przeznaczyło 13.041 zł. 
Szacowana wartość planowanej 
inwestycji to 75.000 zł.

Na przebudowę części dro-
gi gminnej 102 354 w Skórzewie 
złożyły się trzy sołectwa: Jurków 
Drugi przeznaczyło 10.277 zł, 
Skórzewa 12.106 zł i Samogoszcz 
10.705 zł. Razem z funduszem do 
remontu drogi dokładają 33.089 
zł. Łączne koszty to 350.000 zł.

Kolejne trzy sołectwa prze-
znaczają swój fundusz sołecki 
na remont części drogi 102 354 
w Mnichu. I tak sołectwo Mnich 
Ośrodek przeznacza 13.975 zł, 
Mnich Południe 14.754 zł, Sta-
nisławów – 12.262 zł. Razem 
40.992 zł. Łączne koszty 75.000 
zł.

Sołectwo Kolonia Oporów 
kwotę 11.523 zł przeznacza na 
remont części drogi gminnej 102 
363 w Kolonii Oporów.

Drogi wewnętrzne 
lokalne
Na przebudowę części dróg 

w obrębie: Oporów, Jaworzy-
na-Skarzynek, Kurów Parcel, 

Szczyt, Wola Prosperowa skła-
dają się: sołectwo Golędzkie 
przeznacza 13.275 zł, sołectwo 
Oporów 20.710 zł, sołectwo Ja-
worzyna 11.367 zł, Jurków Pierw-
szy 10.121 zł, Kamienna 13.158 zł, 
Wola Owsiana 10.589 zł, sołectwo 
Wola Prosperowa 9.070 zł, sołec-
two Wólka Lizigłódź – 10.628 zł, 
sołectwo Kurów Parcel 10.900 zł, 
sołectwo Kurów Wieś 11.562 zł, 
sołectwo Skarzyn 9.654 zł, sołec-
two Świechów 10.043 zł, sołectwo 
Szczyt 9.966 zł. Razem 151.043 
zł. Szacowana wartość całej inwe-
stycji 567.000 zł.

Boisko szkolne 
w Szczycie
Sołectwo Podgajew swój fun-

dusz sołecki w wysokości 14.949 
zł przeznacza na modernizację bo-
iska szkolnego przy Szkole Pod-
stawowej w Szczycie.

Oświetlenie uliczne
Sołectwo Jastrzębia fundusz 

sołecki w wysokości 11.095 zł 
przeznacza na oświetlenie wsi Ja-
strzębia. Sołectwo Pobórz kwotę 
10.783 zł przeznacza na oświetle-
nie uliczne we wsi Podgajew. Ra-
zem na oświetlenie uliczne zapla-
nowano kwotę 21.878 zł. �

Pierwszy�raz�krew�
oddawałem�
w�szkole.�teraz�
przyszedłem�sam�
i�będę�kontynuować.�
Najważniejszy�jest�
pierwszy�raz.

Radosław Lewandowski

31 stycznia krew oddawali:�aleksandra�Sochacka�ze�Śleszyna�(pierwsza�od�prawej),�marcin�michalak�
i�Joanna�czernielewska.
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Gmina Zduny |�3,5�mln�zł�na�inwestycje

Budżet przyjęty 
bez zgrzytów
Jednogłośnie Rada Gminy Zduny przyjęła budżet  
na 2020 rok na sesji 30 stycznia. Głosowanie uchwały 
nie poprzedziła żadna dyskusja – wszystko zostało już 
umówione na posiedzeniach komisji stałych.  
Padło tylko jedno pytanie dotyczące 10 tys. zł zapisanych 
na budowę zbiornika wyrównawczego w stacji uzdatniania 
wody w Retkach. 

Uchwałę budżetową w osta-
tecznym kształcie przedstawi-
ła radnym nowa skarbnik gmi-
ny Jolanta Skowrońska. Radni 
w swoich materiałach nie mieli 
uwzględnionej autopoprawki wój-
ta, która musiała być procedowa-
na w pierwszej kolejności. Doty-
czyła ona zwiększenia dochodów 
o 6.064 zł – w dziale zadania  
z zakresu administracji rządowej 
oraz zwiększenia z 50 tys. zł do 
100 tys. zł wydatków zaplanowa-
nych na remont sali gimnastycznej  
w Szkole Podstawowej w Bąko-
wie Górnym. Autopoprawka zo-
stała przegłosowana jednogłośnie, 
podobnie jak uchwała budżetowa 
oraz Wieloletnia Prognoza Finan-
sowa. 

Budżet gminy Zduny po stro-
nie dochodów planowany jest na 
26.388.314 zł (z czego dochody 
bieżące stanowić będą 23.659.375 
zł, a majątkowe 2.728.939 zł), 
Po stronie wydatków ma to być 
25.891.314 zł (w tym wydat-
ki bieżące 22.373.250 zł, a ma-
jątkowe 3.518.064 zł). Wynika  
z tego nadwyżka 497 tys. zł, któ-
ra będzie przeznaczona na spłatę 
wcześniej zaciągniętych pożyczek  
i kredytów. Zadłużenie gminy na 
31 grudnia 2020 planowane jest 
w wysokości niewiele ponad 6,5 
mln zł. 

Z inwestycji największym 
przedsięwzięciem będzie montaż 
instalacji solarnych oraz foto-
woltaicznych na budynkach uży-

teczności publicznej oraz w do-
mach indywidualnych. Łącznie 
kosztować to będzie 2.141.452 zł, 
z czego 1.837.234 zł stanowić bę-
dzie pozyskana dotacja. 

Kwota 428.160 zł zapisana zo-
stała na realizację remontu drogi 
powiatowej Bąków Górny – Le-
śniczówka w ramach Funduszu 
Dróg Samorządowych, a 312.402 
zł – na przebudowę drogi we-
wnętrznej w Nowych Zdunach 
wraz z budową oświetlenia. 

Kolejna inwestycja drogowa to 
przebudowa drogi dojazdowej do 
gruntów rolnych w obrębie wsi 
Rząśno – Bąków Górny – Bogo-
ria Pofolwarczna – 180 tys. zł. Na 
rewitalizację centrum Zdun za-
planowano 200 tys. zł (na wkład 
własny przy staraniach o dotacje 
zewnętrzne). 

Kolejne planowane inwestycje 
to: wspomniany remont sali gim-
nastycznej z zapleczem sanitar-

nym w SP w Bąkowie Górnym 
– 100 tys, zł, utworzenie punktu 
dydaktycznego pod nazwą „Eko-
pracownia pod chmurką, eduka-
cja poprzez kontakt z przyrodą” 
przy szkole w Bąkowie Górnym, 
31 tys. zł to wydatki na prace  
w żłobku. 

Na budowę oświetlenia ulicz-
nego w Jackowiach, Nowych 
Zdunach i Rząśnie zaplanowano 
40 tys. zł, 10 tys. zł – na III etap 
budowy kanalizacji sanitarnej  
na terenie gminy, na budowę sieci 
wodociągowej oraz zbiornika wy-
równawczego wraz z zestawem 
pomp sieciowych na terenie SUW 
w Retkach. 

I tego właśnie dotyczyło jedy-
ne pytanie, jakie padło przez gło-
sowaniem uchwały budżetowej. 
Radny Andrzej Grzegory ze Zła-
kowa Borowego pytał na co pie-
niędzy wystarczy i co z wnio-
skiem o dotację na tę inwestycję. 
Wójt Krzysztof Skowroński odpo-
wiedział, że inwestycja planowana 
jest na 2 lata i na razie nie ma in-
formacji na temat dotacji. 10 tys. zł 
zostanie wykorzystane na przygo-
towanie dokumentacji. 

Już po przyjęciu budżetu i WPF 
na lata 2020-2019 radny Józef 
Warzywoda zapytał o rewitaliza-
cję, na którą w 2021 gmina planu-
je wydać 1,2 mln zł. Pytanie do-
tyczyło terenu kościelnego, który 
służy jako parking. Jak już pisali-
śmy na łamach NŁ, wójt prowa-
dził rozmowy z diecezją łowicką 
na temat możliwości uwzględ-
nienia go podczas rewitalizacji. 
Okazało się, że wójt uzyskał za-
pewnienie, że będzie możliwość 
użyczenia. Gdy gmina będzie przy-
stępowała do rewitalizacji, podpi-
sana zostanie umowa wieloletnie-
go użyczenia – nawet na 30 lat. mwk

Kompina�|�37.�wystawa�gołębi�rasowych�

300 ptaków w sali gimnastycznej 
Po raz dziesiąty w sali gimnastycznej dawnego 
gimnazjum w Kompinie odbywała się wystawa gołębi 
rasowych organizowana przez Łowicki Związek 
Hodowców Gołębi Rasowych i Drobiu Ozdobnego. 
Wystawa była udostępniona wszystkim zwiedzającym  
w sobotę i niedzielę, 1 i 2 lutego. 

Na miejscu można było zoba-
czyć ponad 300 gołębi kilkuna-
stu ras, m.in. srebrniak polski, per-
łowy oraz sroka łowicka, karier.  
W sobotę ptaki były oceniane 
przez jury w kategoriach poszcze-
gólnych ras. Właściciele tych, 
których budowa była najbliższa 
ideału, zostali uhonorowani pu-
charami i nagrodami, co nastąpiło 
w niedzielę o godz. 11.00 w obec-
ności m.in. wójta gminy Niebo-
rów Jarosława Papugi oraz staro-
sty łowickiego Marcina Kosiorka. 

Puchar starosty za „najważ-
niejszą rasę na wystawie” – tak 
twierdzi prezes prezes Łowickie-
go Związku Hodowców Gołębi 
Rasowych i Drobiu Ozdobnego 
Przemysław Pietruszewski – tra-
fiła do gołębiarza z Bobrownik  
– Józefa Laski. O jakiej rasie 

mowa? Otóż chodzi o srokę łowic-
ką – popularną głównie w central-
nej Polsce rasę tzw. lotnego gołę-
bia (bo są też takie, które nie latają, 
a tylko „wyglądają”). Kolebką tej 
rasy jest Łowicz, zaś gołąb zali-
czany jest do gołębi określanych 
nazwą Polski Długodzioby Lotny. 

Hodowca ten ma gołębie „od 
kiedy pamięta”. Dlaczego? Bo 
po prostu lubi te zwierzęta, a po-
nadto kontakt z nimi i sukcesy 
hodowlane dają mu nie tylko sa-
tysfakcję, ale też są czymś w ro-
dzaju odskoczni od spraw z ży-
cia codziennego. – Tak to z nami 
gołębiarzami już jest, że jak ktoś 
zacznie zajmowanie się gołębia-
mi, to już nie skończy. A jak prze-
rwie, to po czasie wróci do tej  
pasji – uważa prezes Pietruszew-
ski. 

Wracając do wystawy, należy 
wyjaśnić, że oceny gołębi doko-
nuje kilkuosobowe jury. Czasami 
bywa tak, że jeden juror specjali-
zuje się w konkretnej rasie i nie-
koniecznie byłby w stanie oceniać 
inną. 

I miejsce w rasie „sroka łowic-
ka” zajął w tym roku wspomniany 
hodowca z Bobrownik Józef La-
ska, kolejne: Piotr Lepieszka, Se-
bastian Fejdyś, Zdzisław Rogoziń-
ski i Henryk Klimkiewicz. 

Puchar wójta gminy Nieborów 
Jarosława Papugi za zwycięzcę  
w rasie „srebrbniak polski” tra-
fił do Piotra Lepieszki, a kolej-
ne miejsca zajęli: Henryk Dudek, 
Mirosław Marciniak, Robert Szy-
maniak i Józef Laska. 

W rasie „perłowy” I miejsce za-
jął Henryk Aniszewski, Mirosław 
Marciniak, Henryk Dudek, Zbi-
gniew Salamon i Sławomir Kosio-
rek. W rasie „srebrniak białoogo-
niasty” puchar trafił do Sylwestra 
Szymańskiego. W rasie „karier” 
nagrody trafiły do Zbigniewa 
Stępniaka, Marcina Stępniaka  
i Adama Stępniaka.  mak 

Józef Laska z Bobrownik i�jego�nagrodzona�pucharem�starosty�sroka�łowicka.�
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Gdy�gmina�będzie�
przystępowała�do�
rewitalizacji,�podpisana�
zostanie�umowa�
wieloletniego�użyczenia�
terenu�kościelnego�
(obecnie�parking).
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Żychlin – Portugalia�|�Zespół�Szkół�Nr�1

Ferie zimowe w słonecznej Portugalii
W sobotę, 25 stycznia, cztery uczennice 
wraz z nauczycielami – Bogdanem Kciukiem
i Tomaszem Pirowskim z Zespołu Szkół Nr 1
w Żychlinie wróciły z miasta Arcos de Valdevez 
w Portugalii, w którym odbyło się pierwsze spotkanie 
projektowe „Diagnose Nature & Preserve Nature”
w ramach programu ERASMUS+.

Roksana Banasiak, Joan-
na Krzewicka, Natalia Machała 
i Oliwia Sobierańska są uczenni-
cami VII kl. SP nr 1, wchodzącej 
w skład ZS nr 1 przy ul. Łukasie-
wicza.

Dyskutowali 
o globalnym ociepleniu
Na pięciodniowe spotkanie 

do północnej Portugalii przyje-
chała młodzież ze szkół w Tur-
cji, Bułgarii, Rumunii i Polski 
wraz z opiekunami. Był to czas 
bardzo intensywny, w którym 
uczniowie połączyli pracę w mię-
dzynarodowych grupach ze zwie-
dzaniem miasta i okolicy.

Tematem projektu są zagad-
nienia związane z ochroną środo-
wiska naturalnego, dlatego każde 
spotkanie projektowe będzie mia-
ło na celu uwrażliwienie uczest-
ników na problemy postępującej 
degradacji środowiska oraz po-
szukiwanie konstruktywnych roz-
wiązań. Portugalskie spotkanie 

projektowe poświęcone było glo-
balnemu ociepleniu oraz ratowa-
niu miejsc historycznych i przy-
rodniczych.

Pierwszy lot samolotem 
i ekskluzywny hotel 
Późnym wieczorem zakwate-

rowano przybyłych w ekskluzyw-
nym hotelu. – Dziewczyny nie 
kryły radości – opowiada Bog-
dan Kciuk. Dla trzech z nich był to 
pierwszy lot samolotem, jak i po-
byt za granicą – dodaje koordyna-
tor projektu.

Pierwszego dnia uczestnicy zo-
stali mile przyjęci w szkole Eprali-
ma oraz powitani przez dyrekcję, 
nauczycieli i uczniów, następnie 
zaprezentowano im najważniejsze 
informacje o Portugalii, mieście 
Arcos de Valdevez i szkole. Po 
lunchu wszyscy udali się na krót-
ki spacer po bardzo urokliwej nie-
wielkiej miejscowości. W Urzę-
dzie Miasta uczestnicy wymiany 
spotkali się z przedstawicielem 
urzędu zajmującym się ochroną 
środowiska.

Kolejny dzień był pracowity 
i naukowy. Przez cały dzień w ze-
społach międzynarodowych mło-
dzież przygotowywała prezentacje 

dotyczące problematyki global-
nego ocieplenia i ratowania za-
grożonych miejsc historycznych 
i przyrodniczych, wykorzystując 
umiejętności ICT (umiejętności 
teleinformatyczne). Uczestnicy, 
mimo młodego wieku, podeszli 
do tego zagadnienia w sposób pro-
fesjonalny. Przygotowując się do 
wyjazdu do Portugalii pracowali 
metodą Flipped Classroom (meto-
da odwróconej klasy polega na od-

wróceniu kolejności wprowadza-
nia nowego materiału, uczniowie 
samodzielnie poznali nowe zagad-
nienia przed spotkaniem), dlatego 
nie dziwiła nikogo bardzo duża 
znajomość problematyki pierw-
szego spotkania projektowego.

Kolejnego dnia grupy przedsta-
wiając prezentacje w sposób wy-
czerpujący omówiły zagadnienia 
tematyki pierwszego spotkania 
projektowego, wybrano również 

logo zaprojektowane przez uczen-
nicę z Potrugalii. 

Widoki zapierały dech 
w piersiach
Podczas pobytu w Portuga-

lii nie mogło zabraknąć zwiedza-
nia ciekawych miejsc regionu. 
Uczestnicy projektu odwiedzili 
urokliwe miasteczko Sistelo, gdzie 
czas praktycznie zatrzymał się 
w miejscu, a ludzie żyją w zgodzie 

z naturą. Krajobraz z tysiącami ta-
rasowych poletek zapiera dech 
w piersiach. Uczennice były rów-
nież w Soajo (Parku Narodowym 
Peneda-Geres i Rezerwacie Bios-
fery UNESCO). 

Nie mogło zabraknąć wyciecz-
ki do Porto, fascynującego, tęt-
niącego życiem miasta pełne-
go turystów. – Spacerowaliśmy 
po najstarszej części miasta, Ri-
beira, charakteryzującej się labi-
ryntem wąskich, brukowanych 
uliczek i starożytnych domów. 
Niezapomniane wrażenie zrobi-
ła na nas wizyta w interaktyw-
nym muzeum „World of Disco-
veries” i parku rozrywki, który 
w bardzo pomysłowy sposób za-
prasza zwiedzających do podróży 
w czasie, w oparciu o „portugal-
ską Odyseję”– odkrycie niezna-
nych części świata dzięki oce-
anicznej żegludze w XV i XVI 
w., kiedy to Portugalia wytyczała 
nowe dalekomorskie szlaki. Mo-
gliśmy udawać, że podążamy szla-
kiem dawnych odkrywców, do-
wiedzieliśmy się też, że Vasco da 
Gama, Magellan czy Kolumb nie 
byli jedynymi odkrywcami – opo-
wiadają dziewczyny z „jedynki”.

Ostatnim etapem podróży było 
miasto Viana do Castelo, z jed-
nej strony otoczone przez wody 
Atlantyku, z drugiej przez oko-
liczne góry i wzniesienia. Nie 
mogło zabraknąć krótkiego po-
bytu na plaży Costa Verde. Dzień 
zwieńczyła uroczysta kolacja, 
podczas której wszystkim bene-
fi cjentom wręczono certyfi katy 
uczestnictwa. 

Kolejne 4 osoby w ramach pro-
jektu wyjadą w kwietniu do Buł-
garii, tematem drugiego spotkania 
projektowego będzie oszczędza-
nie zasobów wodnych. �

alekSaNDra
gŁuSzCz

zychlin@lowiczanin.info

Żychlin�|�Zespół�Szkolno-Przedszkolny

Szkolny bal karnawałowy
W piątek 31 stycznia 
w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym dominowała 
muzyka i świetna zabawa. 
Salę gimnastyczną 
zamieniono w krainę bajki.

Na ścianach sceneria zimy 
z białymi choinkami, bałwan-
kami i płatkami śniegu, których 
w naturze w tym roku nie widać. 
Na sufi cie podwieszone sznury 
kolorowych balonów i serpenty-

ny. Wreszcie bajecznie przebra-
ny DJ, który na balu występował 
jako czarodziej „Rabarbar” wraz 
z wróżką „Botwinką”.

Po raz kolejny zabawę prowa-
dził DJ Bartosz Nowak z Grupy 
Bano Show z Torunia. To spraw-
dzony DJ, który świetnie potra-
fi  dostosować repertuar do wieku 
bawiących się dzieci. Dodatkowo 
wróżka „Botwinka” organizowała 
dzieciom wspólną zabawę.

Od rana przez dwie godzi-
ny bawiły się przedszkolaki. Jak 

zwykle rodzice zadbali, by dzieci 
były przebrane w bajeczne posta-
ci. Były królewny, wróżki, czaro-
dziejki, a także biedronki, żabki, 
pantery, pszczółki, Batmani, Su-
permeni, kowboje, strażacy i po-
licjanci.

Później, od godz. 11.30 do 
14.00, bawiły się dzieci z klas 
I-III, zaś najstarsi uczniowie szko-
ły z klas IV-VIII bawili się od 
godz. 15.00 do 18.00. Ostatniego 
dnia stycznia, w trzech grupach, 
bawiło się ok. 540 dzieci.  dag

Żychlin�|�Parafi�a�pw.�Św.�apostołów

Wizyty duszpasterskie
Szósty tydzień trwają wizyty 

duszpasterskie w parafi i Żychlin. 
W tym tygodniu kolędy odbywa-
ją się tylko po południu, od godz. 
15.30. Wyjątek stanowi sobota, 
gdy księża zapukają od rana.

Dzisiaj, 6 lutego, trzech księ-
ży wyruszy z wizytami duszpa-

sterskimi do mieszkańców bloku 
Traugutta 10. W piątek, 7 lutego, 
dwóch księży zapuka do miesz-
kań w bloku Traugutta 11. W so-
botę od godz. 9.00 dwóch księży 
wyruszy do mieszkańców blo-
ku Traugutta 8, jeden ksiądz do 
mieszkańców Łąkowa 6A. Od 

godz. 15.30 jeden ksiądz odwie-
dzi parafi an z bloku Traugutta 
3, a dwóch kolejnych zapuka do 
mieszkań w bloku Traugutta 5. 

W poniedziałek 3 lutego kolę-
dowało trzech księży. Odwiedzili 
parafi an z bloku Traugutta 2 oraz 
z osiedla Orłowskiego. We wto-
rek 4 lutego też kolędowało trzech 
księży. Odwiedzili mieszkańców 
bloków: Łąkowa 3, Łąkowa 5 
i Łąkowa 5a.  dag

Żeronice�|�Pieniądze�z�charytatywnych�zabaw�dla�szkoły

Nowa pracownia informatyczna
Od kilku lat rodzice 
ze Szkoły Podstawowej 
w Żeronicach wykazują się 
inicjatywą i organizują 
bale charytatywne 
na rzecz szkoły.

W sobotę 1 lutego też odbył 
się taki bal. Na razie nie wiadomo 
jaką kwotę zebrano i na co pienią-
dze zostaną przeznaczone. Dzię-
ki środkom pozyskanym z balu 
udało się wyposażyć część szko-
ły, by dzieciom uczyło się lepiej. 
W 2017 roku zakupiono meble 
do szatni, w 2018 r. zebrano 6.000 
zł, drugie tyle dołożył samorząd, 
co pozwoliło na zakup 7 nowych 
komputerów do sali informatycz-
nej, tablicy interaktywnej i rzut-
nika. Pieniądze z balu w 2019 r. 
wystarczyły na remont sali infor-
matycznej i pracowni fi zycznej. 

We wrześniu zakupiono nowe 
meble, stoliki i krzesła. Dzięki 
projektowi rządowemu „Aktyw-
na tablica” (14.000 zł rządowych 
środków i 3.500 zł z Urzędu Gmi-
ny) zakupiono dwie tablice inte-
raktywne, dwa monitory i nowe 

rzutniki. Jeden komplet trafi ł 
do pracowni fi zycznej, drugi 
do klas nauczania początkowego 
I-III. Przedszkolaki też mają swo-
ją tablicę interaktywną, którą po-
zyskano w ramach realizacji pro-
jektu „Maluch plus”. Jak mówi 
dyrektor Dorota Stelmaszczyk, ta-
blic interaktywnych brakuje jesz-
cze w trzech klasach. 

Wkrótce szkoła wzbogaci się 
o kolejną pracownię komputero-

wą. To efekt realizacji projektu 
„Podniesienie kompetencji cyfro-
wych mieszkańców województw: 
łódzkiego i kujawsko-pomorskie-
go”, realizowanego przez Funda-
cję Promocji Gmin Polskich, na 
który gm. Bedlno dostała 100.000 
zł. Po rozliczeniu projektu na wła-
sność gminy przejdą 24 kompute-
ry. Część z nich na pewno pozo-
stanie w SP Żeronice, reszta trafi  
do innych szkół w gminie.  dag

Dzięki środkom z balu charytatywnego,�przy�współpracy�z�gminą,�
wyremontowano�salę,�zakupiono�nowe�komputery�i�nowe�meble.
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Zimowe ferie pełne słońca i nowych doświadczeń.�Od�lewej�nauczyciel�angielskiego�tomasz�Pirowski�
oraz�uczennice�Vii�klasy�SP�nr�1:�Oliwia�Sobierańska,�Natalia�machała,�Roksana�Banasiak�i�Joanna�Krzewicka.�
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Zabawę karnawałową w ZSP�poprowadził�DJ�Bartosz�Nowak�jako�czarodziej�Rabarbar�oraz�wróżka�Botwinka.
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Punkt zapalny

ReKlama

Gm. Kocierzew Płd. |�ciąg�dalszy�problemów�z�chartami�

Sprawą ma zająć się policja
W poprzednim numerze NŁ opisywaliśmy problem 
mieszkańców gminy Kocierzew Płd., jaki od kilku miesięcy 
mają oni z wolno biegającymi po okolicy chartami 
(na ich hodowanie trzeba mieć pozwolenie). Psy są 
postrachem wśród ludzi i dziesiątkują zwierzynę łowną.

O interwencję poprosili nas my-
śliwi z działającego na tych tere-
nach Koła Łowickiego „Puszcza” 
Warszawa, którzy są rozżaleni, 
gdyż odkąd psy zaczęły grasować, 
zlikwidowały już około 90% po-
pulacji saren i zajęcy. Na marne 
idą też wysiłki myśliwych, którzy 
co roku kupują i uzupełniają łowi-
sko o 100 kur bażanta. 

Psy były widziane na podwór-
kach u dwóch właścicieli w No-
wym Dębsku, który znajduje się 
w sąsiednim powiecie sochaczew-
skim. Psy mają kontakt z padły-
mi zwierzętami, mogą roznosić 
ASF. Warto dodać, że gmina Ko-
cierzew Płd. znajduje się w „żół-
tej strefi e”, podczas gdy sąsiednia 
gmina Nowa Sucha już w „strefi e 
czerwonej”. – Psy operują w obu 
tych strefach, przez co poważnie 
rośnie zagrożenie przenoszeniem 
wirusa – słyszymy od myśliwych. 

W poprzednim artykule nie 
udało nam się uwzględnić stano-

wiska policji, gdyż wpłynęło ono 
do nas już po zamknięciu numeru. 
W Komendzie Powiatowej Policji 
w Łowiczu pytaliśmy m.in. o koli-
zję na drodze między Gągolinem 
Północnym a Południowym, którą 
jesienią spowodowała wspomnia-
na sfora psów. Biegnący za sar-
ną chart wbiegł wprost pod koła 
Opla, za kierownicą którego sie-
dział 47-latek z pow. płońskiego. 
– Funkcjonariusze nie zdoła-
li ustalić właściciela psa, więc 
w tym konkretnym przypadku 
nikt nie został ukarany – informu-
je nas rzecznik policji w Łowiczu 
kom. Urszula Szymczak. 

Nadmienia jednak, że w mi-
nionym roku docierały do poli-
cji sygnały dotyczące bezpańsko 
biegających psów, stąd też dzielni-
cowy rejonu objął ten teren szcze-

gólnym nadzorem. – Dotychczas 
nie posiadaliśmy informacji, iż 
właścicielem może być mieszka-
niec wsi Nowy Dębsk, w związku 
z powyższym powiadomimy 
Komendę Powiatową Policji 
w Sochaczewie, na terenie której 
znajduje się wieś Nowy Dębsk, 
aby podjęto skuteczne działania 
w tym zakresie i aby zagrożenie 
zostało wyeliminowane – zapew-
nia rzecznik policji w Łowiczu. 

Okazało się, że wysłane pocz-
tą pismo z prośbą o interwencję w 
tej sprawie z jakichś względów nie 
zostało dostarczone do Komendy 
Powiatowej Policji w Sochacze-
wie. Teraz policja o sprawie wie. 
– Myślę, że prędzej czy później 
nasi funkcjonariusze udadzą się 
do właścicieli tych psów – mówi 
tamtejsza ofi cer prasowa. �

Gmina Zduny�|�Z�obrad�Rady�Gminy

Jolanta Skowrońska: 
jestem osobą 
odpowiedzialną
Nowa skarbnik gminy 
Zduny Jolanta Skowrońska 
została ponownie 
przedstawiona na sesji Rady 
Gminy 30 stycznia. Została 
ona powołana już na sesji 
22 stycznia, która 
była zwołana w trybie 
nadzwyczajnym na wniosek 
wójta, bo 27 grudnia 
na emeryturę przeszła 
poprzednia skarbnik 
Grażyna Jarota.

22 stycznia w obradach 
uczestniczyli jednak tylko radni, 
a w ubiegłotygodniowej sesji rów-
nież sołtysi oraz zaproszeni go-
ście, stąd przedstawienie osoby 
nowego, tak ważnego urzędnika.

Wójt Krzysztof Skowroński 
jeszcze raz podkreślił, że Jolanta 
Skowrońska spełnia wymagania 
określone w ustawie do pełnie-
nia tej funkcji skarbnika. Posiada 
wiedzę i ponad 20-letnie doświad-
czenie w pracy w zakresie fi nan-
sów publicznych. Jej kwalifi kacje 
potwierdzają ekonomiczne stu-
dia magisterskie oraz certyfi katy: 
księgowego i audytora do spraw 
kontroli wewnętrznych. 

Tym razem dodał również, że to 
zbieżność nazwisk, że on i skarb-
nik nazywają się tak samo. Nie 
ma żadnych związków rodzinnych 
między nim a panią skarbnik – bo 
takie spekulacje miały być po-
wtarzane w gminie. – Dwa tygo-
dnie temu jeszcze się nie znaliśmy 
– powiedział wójt. Jednocześnie 

dodał, że jeśli ktoś ma informacje 
na temat wspólnych korzeni jego 
i nowej urzędniczki, sięgające da-
lej niż trzy pokolenia wstecz, to on 
poprosi o przekazanie, ponieważ 
sam chętnie się o tym dowie.

Jolanta Skowrońska zadekla-
rowała, że jest osobą odpowie-
dzialną i zgodziła się na pracę 
w Urzędzie Gminy Zduny do cza-
su aż gmina znajdzie docelowego 
skarbnika, który będzie w gminie 
cały czas i pracował będzie tyl-
ko w tej gminie (skarbnik pracuje 
także w dwóch gminach powiatu 
kutnowskiego – Strzelce i Dąbro-
wice). Podjęła się pracy w Zdu-
nach, ponieważ wie, że nie ma-
jąc skarbnika gmina znalazła się 
w trudnej sytuacji, w której chcia-
ła pomóc. Mówiła też, że zapra-
sza do współpracy, bo zawsze po-
wtarza, że jest skarbnikiem gminy, 
a nie skarbnikiem wójta. Chęt-
nie odpowie na pytania, rozwieje 
wątpliwości, wyprowadzi z błędu. 
 mwk 

agNieSzka
aNtOSieWiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Nowa skarbnik gminy Zduny 
Jolanta�Skowrońska�(z�lewej)�
przedstawia�się�radnym.�Obok�niej�
jej�poprzedniczka�Grażyna�Jarota.�
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Łowicz�|�Kolejna�stłuczka�na�skrzyżowaniu�przy�Stop�Shop�

Wymusił pierwszeństwo przejazdu 
Do kolizji drogowej 
doszło w nocy 28 stycznia 
na skrzyżowaniu ulicy 
Broniewskiego z drogą 
wewnętrzną prowadzącą 
na parking centrum 
handlowego Stop Shop 
Łowicz. Uczestniczyli 
w niej dwaj młodzi 
kierowcy.

Do zdarzenia doszło kilkana-
ście minut po północy. Z usta-
leń policji wynika, że kierujący 
Volkswagenem 22-letni mieszka-

niec powiatu łowickiego wyjeż-
dżając na ul. Broniewskiego nie 
ustąpił pierwszeństwa przejazdu 
i doprowadził do zderzenia z Audi, 
którym kierował 18-latek (również 
z powiatu łowickiego). Uczestni-
cy kolizji byli trzeźwi, sprawca zo-
stał ukarany mandatem. 

Tajemnicą poliszynela jest, 
że nocą na tym parkingu (podob-
nie jak na parkingu za ratuszem) 
zbiera się wieczorami i nocą zmo-
toryzowana młodzież. Zapewne 
jeszcze nie raz będziemy pisali 
o zdarzeniach drogowych w tym 
rejonie. Na była to zresztą pierw-
sza kolizja w tym rejonie.  mak To na tym skrzyżowaniu doszło do kolizji. Nie�pierwszej,�oby�ostatniej.�
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Budowa cPK |�Którędy�będzie�przebiegać�szybka�kolej�do�megalotniska�

Trzy warianty, każdy przez nasze tereny
Szybka kolej, która połączy Warszawę z Centralnym Portem Komunikacyjnym Solidarność 
(wielkie lotnisko i węzeł kolejowy w gminie Baranów), a dalej z Łodzią, Poznaniem 
i Wrocławiem, w każdym z trzech zaproponowanych kilka dni temu wariantów 
przebiegać będzie w bezpośredniej bliskości Łowicza, przez nasze gminy. 
Także i od głosów mieszkańców będzie zależało, który wariant zostanie wybrany do realizacji.

Spółka CPK, przygotowująca 
budowę Centralnego Portu Ko-
munikacyjnego, przedstawiła 29 
stycznia Strategiczne Studium Lo-
kalizacyjne. Zawiera ono m.in. 
dokładne mapy przebiegu no-
wych tras kolejowych, drogowych 
i położenia samego lotniska. Stu-
dium potwierdza plany, że CPK 
to nie tylko lotnisko, ale rzeczywi-
ście centralny punkt komunikacyj-
ny na mapie kraju, kompleksowe 
rozwiązanie przybliżające różne 
regiony kraju do centrum, uspraw-
niające komunikację, skracające 
czas podróży, no i umożliwiające 
obsługę rosnącego z roku na rok 
ruchu lotniczego. Centrum plano-
wanego systemu będzie stanowiło 
lotnisko z węzłem kolejowym, po-
łożone w gminie Baranów, mię-
dzy Wiskitkami, Grodziskiem 
Mazowieckim i Sochaczewem, 
ale istotną część planu stanowi 
rozbudowa sieci kolejowej i dro-
gowej – i to jest już sprawa, która 
bezpośrednio dotyczy nas.

Ruch do i z lotniska odbywać 
się będzie bowiem wzdłuż 10 

tzw. „szprych”, czyli zmoderni-
zowanych lub nowych linii kole-
jowych – a dwie z nich, szprychy 
nr 9 i 10, prowadzą przez nasze 
tereny. Największą inwestycją 
będzie – obok samego lotniska 
– budowa szprychy nr 9, czyli linii 
szybkiej kolei z Warszawy przez 
lotnisko, Łódź, do Sieradza, roz-
gałęziającej się tam na dwie od-
nogi: do Poznania i Wrocławia 
– stąd robocza nazwa tej szprychy: 
„igrek”. Strategiczne Studium Lo-
kalizacyjne przewiduje trzy wa-
rianty przebiegu tej trasy przez 
nasze tereny, każdy z nich prze-
widuje pod Bełchowem węzeł 
umożliwiający połączenie z trasą 
kolejową Łowicz – Skierniewice. 

Proponowane warianty 
przebiegają:
– zielony: przez Humin Do-

bra Ziemskie – między Sokoło-
wem a Podsokołowem – przez 
Łasieczniki – między Nieboro-
wem a Piaskami – przez Dzierz-
gów, Dzierzgówek, Bobiec-
ko, Wrzeczko, Czatolin, między 
Dmosinem a Nagawkami

– pomarańczowy: jak wyżej, 
tyle że na terenie gminy Bolimów 
na południe od Humina i między 
Podsokołowem a Bolimowem, 
a za Łyszkowicami na zachód od 

Uchania Górnego i w okolicach 
Nadolnej

– niebieski: na południe 
od autostrady A2, przez Joachi-
mów Mogiły i lasy Puszczy Bo-
limowskiej – między Dzierzgów-
kiem a Bełchowem – na południe 
od Łyszkowic, lekko na wschód 
od szlaku pomarańczowego.

Szybka kolej – pociągi mają 
tędy jeździć z prędkością 250 
km/h, a docelowo 350 km/h 
– oznacza hałas. Nie tak uciążli-
wy, jaki powoduje autostrada, bo-
wiem pociągi przejeżdżają raz na 
kilka minut, a nie ciągle, jak sa-
mochody, niemniej odczuwalny. 
Można się do niego przyzwycza-
ić, docenić to, że pociągi nie za-
nieczyszczają powietrza jak sa-
mochody, ale i tak doświadczenie 
każe się spodziewać, że niektórzy 
mieszkańcy terenów, przez które 
„igrek” poprowadzi, będą woleli, 
by nie prowadził najbliższym im 
wariantem. 

Patrząc z tego punktu widzenia, 
każdy z wariantów ma swoje plu-
sy i minusy: w wariancie zielonym 
tory będą przechodzić stosunkowo 
blisko widokowego pola za pała-
cem w Nieborowie, w pomarań-
czowym przez północne obrzeża 
Bolimowa, a w niebieskim przez 
lasy Puszczy Bolimowskiej, tuż 

przy kompleksie kilkuset działek 
rekreacyjnych.

głos mieszkańców 
ma być brany 
pod uwagę
Pełnomocnik rządu d.s. CPK, 

Marcin Horała, stwierdził na kon-
ferencji prasowej 29 listopada, że 
zaprezentowane warianty prze-
biegu tras mają charakter orien-
tacyjny, a ostateczny przebieg tej 
i innych linii kolejowych do lot-

niska będzie zależał od wyników 
konsultacji społecznych, badań 
środowiskowych i uwarunkowań 
technicznych. Konsultacje mają 
ruszyć już w lutym – formu-
larz konsultacyjny, dostępny dla 
każdego, ma być zamieszczony 
na stronie cpk.pl. Na razie za-
mieszczony jeszcze nie jest.

Szprycha 10: 
przez Łowicz
Szprycha nr 10 natomiast to 

istniejąca, modernizowana teraz 
linia kolejowa Warszawa – Po-
znań. Jak stwierdza się w Stra-
tegii, do czasu zakończenia bu-
dowy „igreka” do Poznania, 
właśnie szprycha 10 będzie sta-
nowiła podstawowe połączenie 
Poznania i szerzej zachodniej 
Polski z CPK. Po uruchomie-
niu szybkiej kolei przez Łódź 
przewidziane jest wykorzysty-
wanie szprychy nr 10 przez po-
ciągi kategorii InterRegio, obsłu-
gujące ośrodki między Warszawą 
i Poznaniem. Na ciąg (szprychę) 
nr 10 składać się będą, jadąc od 
lotniska: odcinek „igreka” do po-
łączenia z linią 11 (trasa kolejowa 
Łowicz – Skierniewice), dalej ta 
linia nr 11 do Łowicza, wreszcie 
od Łowicza na zachód w stronę 
Kutna i Poznania – istniejąca linia 
kolejowa nr 3 (obecna Warszawa 
– Poznań). 

Na kilku frontach
Strategiczne Studium Lokali-

zacyjne to kolejny etap przygo-
towań, inne toczą się równole-
gle. Jak poinformowały władze 

spółki, kolejnym krokiem bę-
dzie zdobycie decyzji środowi-
skowych, w tym celu zlecone są 
już, w drodze przetargu, inwenta-
ryzacje przyrodnicze. CPK przy-
gotowuje się do negocjacji i do-
browolnych wykupów gruntów, 
określenie zasad wykupu ma być 
konsultowane z mieszkańcami. 

– Chciałbym, aby spółka CPK 
rozpoczęła wykup gruntów pod 
lotnisko jeszcze w tym roku 
– twierdzi pełnomocnik rządu ds. 
CPK Marcin Horała.

Jak podała kilka dni temu 
„Rzeczpospolita”, Biuro Pełno-
mocnika ds. CPK planuje przed-
stawić zmiany w prawie, by skró-
cić procedury administracyjne 
i zmniejszyć liczbę wymaga-
nych formalności. Dlatego w pla-
nach jest nowelizacja specustawy 
o CPK.

Wspomniany dziennik pi-
sze też, że CPK jest w trakcie 
wyboru doradcy strategiczne-
go spośród najlepszych świato-
wych portów lotniczych. Jego 
rolą będzie wspieranie wiedzą 
podczas planowania, projektowa-
nia, a zapewne też budowy. A już 
w pierwszej połowie roku spółka 
wybierze wykonawcę master pla-
nu lotniska. 

Marcin Horała twierdzi, że 
projekt CPK cieszy się dużym 
zainteresowaniem inwestorów 
i nie zabraknie dla niego fi nanso-
wania. Pierwsza łopata powinna 
być wbita w 2023 roku, a podsta-
wowa część lotniska ma być go-
towa na koniec 2027 roku. Czy to 
się uda? �

WOJCieCh 
WaligÓrSki

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Konsultacje�
mają�ruszyć�
już�w�lutym�
–�formularz�
konsultacyjny,�
dostępny�dla�
każdego,�ma�być�
zamieszczony�
na�stronie�cpk.pl.�
Na�razie�
zamieszczony�
jeszcze�nie�jest.

Proponowane warianty przebiegu Kolei Dużych Prędkości�przez�nasze�tereny.
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Aktualności
Łowicz |�Plany�badań�klinicznych�i�usług�komercyjnych

W czym szpital upatruje szans
Wiele ciekawych informacji o funkcjonowaniu szpitala 
i planach na przyszłość przedstawiła dyrekcja placówki 
Urszula Kapusta-Tymoshchuk (dyrektor Samodzielnego 
Publicznego ZOZ w Łowiczu) oraz Andrzej Grabowski 
(jej zastępca) radnym z komisji zdrowia,  
która obradowała w ubiegłym tygodniu.

Dyrektor zaczęła swoje wy-
stąpienie od finansów, mówiąc, 
że wstępny bilans na koniec roku 
wskazuje stratę bieżącą 3.184.748 
zł – ale wszystkie faktury zosta-
ną zaksięgowane do połowy lu-
tego. Można się spodziewać,  
że ostateczna strata wyniesie oko-
ło 3,4 mln zł. Obecny rok może 
być dla placówki trudny pod 
względem finansowym, ponieważ 
minimalne wynagrodzenie wzro-
sło do 2.600 zł. 

Jeśli chodzi o kadrę lekarską, 
to od dawna łowicki szpital miał 
akredytację do prowadzenia sta-
ży dla przyszłych specjalistów na 
oddziałach chirurgicznym i inter-
nistycznym, od 2010 roku – ma ją 
też dla lekarzy rezydentów, którzy 
chcą zostać pediatrami. Dyrekcja 
rozpoczęła też starania o uzyska-
nie akredytacji dla Oddziału In-
tensywnej Terapii oraz Ginekolo-
giczno-Położniczego, aby można 

było w Łowiczu szkolić również 
anestezjologów i ginekologów. 

Pielęgniarek brakuje
Sporo miejsca dyrektor po-

święciła oddziałowi chirurgii, 
który przeszedł kontrolę NFZ, 
po której zalecono dostosowa-
nie się do norm dotyczących licz-
by zatrudnionych pielęgniarek  
– o czym pisaliśmy przed ty-
godniem – z powodu ich braku 
zmniejszona zostanie ilość łóżek  
z 34 do 30. Brakuje też pielęgnia-
rek na internie, ale tam nie jest 
planowane zmniejszenie liczby łó-
żek. Optymistyczne jest to, że nie 
brakuje położnych.

Szpital podjął współpracę z eki-
pą techników elektroradiologii  
z Łęczycy, którzy wykonują bada-
nia RTG i tomografię, co było ko-
nieczne po tym, jak zabrakło u nas 
pań tej specjalności, ponieważ za-
częły przechodzić na emeryturę. 

Warte przypomnienia jest rów-
nież to, że szpital chce zatrudnić 
ortopedę, który wykonywałby 
ostrzykiwania dostawowe z oso-
czem bogatopłytkowym w ra-
mach umowy z NFZ. 

Specjaliści  
też odpłatnie?
Oprócz tego czynione są stara-

nia, aby ściągnąć do ZOZ dobrych 
specjalistów, którzy przyjmowa-
liby pacjentów odpłatnie. Urszu-
la Kapusta-Tymoshchuk wyjaśni-
ła, że na nowe kontrakty z NFZ  

na poradnie specjalistyczne nieste-
ty nie ma szans. 

Dotychczasowe poradnie  
w 2019 roku wykonały około 
105% kontraktu, co daje ZOZ-owi 
szansę na zwiększenie kontak-
tu na ten rok, na razie jednak nie 
wiadomo czy to się uda. 

Starania o badania 
kliniczne
Andrzej Grabowski powiedział 

również, że szpital zabiega o to, 
aby były prowadzone w nim bada-
nia kliniczne. Jest duże zapotrze-

bowanie na to ze strony firm far-
maceutycznych, które w szpitalu 
prowadzą badania nowych leków, 
zanim trafią one do sprzedaży. 

Na pytanie jednego z radnych, 
czy nie jest to zbyt ryzykowne dla 
pacjentów, wicedyrektor odpo-
wiedział, że dla wielu pacjentów 
jest to jedyna szansa na uzyskanie 
pomocy i leczenie. Zawsze takie 
badania przeprowadzane są u pa-
cjentów, którzy się na to zgodzą. 

Potrzebne remonty
Z potrzeb remontowych zostały 

zgłoszone dwie – jedna konieczna 
do wykonania w tym roku – nowa 
instalacja elektryczna w budyn-
ku administracyjnym, którą trze-
ba wykonać na I i II piętrze (parter 
był remontowany i ma już nowe 
instalacje) – a to jest potrzebne  
w związku z informatyzacją szpi-
tala. Druga – zdaniem dyrekcji 
pilna (z pewnością też kosztow-
na) – to remont kotłowni. Szpital 
posiada własną kotłownię, w któ-
rej znajdują się piece, przerobio-
ne kiedyś z olejowych na gazowe. 
Są w stanie tak złym, że kolejnej 
zimy już nie wytrzymają. 

Nie wiadomo również czy 
w myśl nowych wymogów ko-
tłownia będzie mogła pozostać 
w głównym budynku szpita-
la – obecnie znajduje się w jego 
piwnicach, czy nie trzeba będzie 
obok pobudować odrębnego bu-
dynku. 

Wicestarosta Piotr Malczyk 
przyznał, że sprawa naprawdę jest 
ważna, być może pilniejsza niż re-
monty wewnątrz. 

Były starosta Krzysztof Figat 
zaproponował rozważenie moż-
liwości podłączenia szpitala do 
miejskiej sieci, mówiąc, że ciepło 
z ZEC byłoby najtańsze. Przyznał, 
że ma świadomość, że żywotność 
pieców w szpitalu dobiega koń-
ca i już kiedyś analizował kwe-
stię połączenia szpitala do kotłow-
ni ZEC. Uważa, że warto do niej 
wrócić. 

Piotr Malczyk odparł, że to 
nie będzie możliwe. Rozmawiał 
w tej sprawie z prezesem ZEC  
i ten miał mu powiedzieć, że to dla 
spółki zbyt niebezpieczne. Chodzi 
o kwestię finansową, gdyby szpi-
tal nie płacił rachunków i ZEC nie 
mógłby odciąć dopływu ciepła 
do szpitala. Wicestarosta dodał, 
że zarząd powiatu planuje raczej 
wykonanie wstępnego projek-
tu nowego centralnego ogrzewa-
nia w szpitalu z budową kotłowni  
na zewnątrz. – Postaramy się 
przedstawić najlepszą wersję  
w najkrótszym czasie – deklaro-
wał wicestarosta. 

Prowadzący obrady Zbigniew 
Kuczyński zaproponował, aby na 
tym zamknąć tego dnia dyskusję 
na temat szpitala. Nikt nie miał 
wątpliwości, że nie tylko temat ko-
tłowni, ale też inne problemy szpi-
tala wrócą na forum rady.  mwk 

ReKlama

Na temat funkcjonowania szpitala na Komisji Zdrowia�mówili��
dyr.�urszula�Kapusta-tymoshchuk�oraz�wicedyrektor�andrzej�Grabowski��
(w�środku).�Z�prawej�strony�prowadzący�obrady�Zbigniew�Kuczyński.
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Dzierzgówek |�Placówka�powstała�w�ramach�rządowego�programu�maluch�Plus�

Żłobek uroczyście otwarty
W Dzierzgówku w gminie 
Nieborów, w budynku 
dawnego gimnazjum,  
w sobotę 1 lutego został 
otwarty żłobek gminny. 
Będzie do niego uczęszczać  
16 dzieci. Placówka 
powstała w znacznej  
części za pieniądze  
z dofinansowań.

W uroczystości otwarcia wzięli 
udział m.in. wojewoda łódzki To-
biasz Bocheński i członek zarządu 
województwa łódzkiego Andrzej 
Górczyński oraz starosta łowic-
ki Marcin Kosiorek. Nie zabra-
kło też władz gminy, księdza, któ-
ry poświęcił żłobek, mieszkańców 
Dzierzgówka oraz dzieci wraz  
z rodzicami. 

Adaptacja pomieszczeń koszto-
wała ok. 475 tys. złotych. Gmina 
Nieborów pozyskała 358 tys. zło-
tych w ramach rządowego pro-
gramu Maluch Plus. Co więcej, 
gmina nie będzie nic wydawa-
ła na utrzymanie placówki przez 
najbliższe 2 lata, ponieważ udało 
się uzyskać unijną dotację w kwo-
cie blisko 638 tys. złotych z Re-
gionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Łódzkiego 
na działania związane z powro-
tem na rynek pracy osób sprawu-
jących opiekę nad dziećmi w wie-
ku do lat 3.

Na początku zainteresowanie 
żłobkiem było nieduże, ale po cza-

sie okazało się, że jest potrzeba, by 
taka placówka w gminie działała. 
Obecnie na liście rezerwowej jest 
kolejnych 20 dzieci. Opłaty za po-
byt dziecka w przedszkolu są bar-
dzo konkurencyjne względem np. 
prywatnych placówek. Rodzice 
będą ponosili miesięczne opłaty 
za wyżywienie dziecka w wyso-
kości ok. 160 zł oraz miesięczną 
opłatę za pobyt w żłobku w wyso-
kości ok. 20 zł. 

Gmina miała kłopot również 
z dobraniem i zatrudnieniem od-
powiedniej kadry. – Na począt-
ku nawet trochę obawialiśmy się,  
że jak nie uda nam się skomple-

towac kadry i dzieci, to będzie-
my musieli zwracać dofinansowa-
nie, ale szybko się okazało, że taka 
placówka jest w gminie potrzebna 
– powiedział nam wójt Jarosław 
Papuga. 

– Cieszymy się ogromnie, bo 
pieniądze płyną do nas szerokim 
strumieniem. To bardzo potrzeb-
na placówka – ocenia w rozmo-
wie z NŁ sołtys Mariusz Pękosz. 
Przypomnijmy, że jest to kolej-
na dofinansowana zewnętrznymi 
pieniędzmi placówka w Dzierz-
gówku. W ubiegłym roku od-
dana do użytku została – miesz-
cząca się naprzeciwko byłego 

gimnazjum, obecnie żłobka, świe-
tlica wiejska. 

– Wreszcie babcie trochę od-
poczną, a dzieci będą już od naj-
młodszych lat wychowywać się  
w grupie z rówieśnikami – ko-
mentowali rodzice. – Jestem za-
chwycona, że tutaj otworzył się 
żłobek, że moja córka Igusia się 
tutaj dostała. Jest tutaj bardzo ko-
lorowo, nowocześnie i mam na-
dzieję, że Iga będzie się tutaj czu-
ła jak w domu – powiedziała nam 
mama Igi. – Bardzo się cieszy-
my, bo dzieciaki mogą się poznać 
ze sobą, socjalizować – zwróciła 
uwagę inna mama.  mak

Już podczas otwarcia�w�żłobku�były�dzieci�z�rodzicami.�
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Starostwo�|�Nowy�wydział�czy�jednostka

Aby pomóc pokrzywdzonym
Zarząd Powiatu Łowickiego 
analizuje możliwość 
powołania do życia nowej 
komórki, której rolą 
byłaby pomoc osobom 
pokrzywdzonym  
np. w wyniku przemocy 
fizycznej lub psychicznej.

Na razie jest to w trakcie ana-
lizy, bo trzeba poznać na jaką 
pomoc jest zapotrzebowanie, ile 
kosztowałoby utworzenie takiej 
struktury oraz czy jest możliwość 
uzyskania na nią dofinansowania, 
np. ministerialnego. Ważna też 
będzie decyzja o tym, gdzie taka 
placówka mogłaby powstać, aby 
korzystającym z niej zapewnić 
spokój i prywatność. 

Wicestarosta Piotr Malczyk 
mówi, że ponieważ pracował  

w szpitalu i w straży, więc wie,  
że interwencje w rodzinach, gdzie 
dochodzi do przemocy, często 
się powtarzają. Ofiary trafiają do 
szpitala i po kilku dniach wraca-
ją do domu, gdzie przebywa ich 
oprawca. Sytuacja się powtarza, 
ponieważ zanim sprawca zostanie 
ukarany lub np. zapadnie wyrok  
o zakazie zbliżania się do ofiary, 
minąć może dużo czasu. 

Dlatego potrzebna jest jed-
nostka, w której osoba poszkodo-
wana mogłaby się tymczasowo 
zatrzymać i zamieszkać, aby od-
separować się od ofiary, otrzymać 
pomoc materialną i wsparcie psy-
chiczne. 

Rozważne są dwa rozwiąza-
nia – powstanie nowego wydziału 
w ramach Powiatowego centrum 
Pomocy Rodzinie lub zupełnie 
nowej, powiatowej jednostki orga-
nizacyjnej.  mwk 

Zduny�|�Po�wyborach�ławników

Protokolarne zniszczenie 
dokumentów

Rada gminy Zduny – być może 
jako jedyna na naszym terenie – 
zmuszona było podjąć uchwałę  
o powołaniu doraźnej komisji, 
która zniszczy dokumenty kandy-
data na ławnika, który nie został 
wybrany i nie odebrał ich z Urzę-
du Gminy – do czego miał prawo.  

Komisja została wybrana na se-
sji 30 stycznia spośród Rady Gmi-

ny. Na wykonanie tego zadania 
zgodziły się radne: Bożena Cho-
lewa, Jolanta Perzyna i Barbara 
Woźniak. Zostały one poproszo-
ne to, aby protokolarnie zniszczyć 
dokumenty bezpośrednio po se-
sji. Dokumenty został zniszczone  
w niszczarce w Urzędzie Stanu 
Cywilnego, co potwierdzono pro-
tokołem.  mwk
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Łowicz
III Randka 
Małżeńska  
już w sobotę

W sobotę, 8 lutego, odbędzie 
się III Randka Małżeńska, orga-
nizowana przez parafię Matki Bo-
żej Nieustającej Pomocy na Ko-
rabce. Zapisy na zabawę taneczną 
już skończyły, ale każde zaintere-
sowane małżeństwo może wziąć 
udział we mszy św., podczas któ-
rej nastąpi odnowienie przysięgi 
małżeńskiej. Wspomniana litur-
gia sprawowana będzie 8 lutego 
o godz. 16.00 w kościele para-
fialnym przy ul. Brzozowej. Po 
mszy św. wcześniej zapisane pary 
udadzą się do restauracji Polonia  
w Zaciszu, gdzie odbędzie się za-
bawa taneczna, w której motywa-
mi przewodnimi będą największe 
przeboje zespołu ABBA.  mwk

Łowicz�|�marcin�Klimczak�na�spotkaniu�z�młodzieżą

Respekt przed wielką wodą
We wtorek, 4 lutego, łowicki podróżnik, żeglarz, 
spotkał się z uczniami szkół średnich w sali 
barokowej muzeum w Łowiczu. Najpierw  
w 2017 roku przepłynął Atlantyk na własnoręcznie 
zbudowanej łodzi, teraz chce popłynąć dookoła 
świata, buduje w tym celu większy jacht. 

Marcin Klimczak na spotkaniu 
zorganizowanym przez wicesta-
rostę Piotra Malczyka, opowiadał  
o swojej pasji jaką jest żeglarstwo. 
Jak sam powiedział, zajmuje się 

tym od ponad 30 lat, a inspiracją 
dla jego dokonań były marzenia  
z dzieciństwa. Uczniowie usłysze-
li m.in. o egipskich ciemnościach, 
jakie panują w nocy na pełnym 

oceanie, a także jakie wyzwanie 
niesie za sobą sztorm. 

– Sztorm jest straszny. Nie 
można siedzieć w kajucie i cze-
kać, aż minie. Trzeba być na ze-
wnątrz i cały czas doglądać jach-
tu – podzielił się Marcin Klimczak  
z uczestnikami wydarzenia

Podczas rozmowy zdradził 
również, że na takiej wyprawie 
ważne jest dokładne zaplanowa-
nie racji żywnościowych. Należy 
zadbać o odpowiednie zapasy, by 
te się nie skończyły. Przyznał, że 

podczas ostatniej podróży zabra-
kło mu jedynie mąki i czekolady, 
a przy tym zdarzały się sytuacje, 
w których jadł paprykarz z cebulą. 
Żywność podczas rejsu przecho-
wuje w słoikach, ale istotne jest 
też zabranie ze sobą produktów 
takich jak ryż, makaron, czy jajka, 
które są dłużej zdatne do spożycia. 
Woda powinna być z kolei prze-
chowywana w półlitrowych butel-
kach, by zadbać o jak najmniejsze 
straty w przypadku wylania za-
wartości. 

Podróżnik przyznał także, że 
płynąc jest przywiązany do jach-
tu za pomocą specjalnej liny, 
która zapobiega wpadnięciu do 

wody w sytuacji, wyrzucenia za 
burtę. – Jeśli wypadnę, to lina 
utrzymuje mnie nad wodą. Wte-
dy mogę o własnych siłach wejść 
na pokład. 

Uczniowie dowiedzieli się też  
o tym, że wysłany sygnał S.O.S. 
nie działa od razu. Gdy podróż-
nik go uruchomi, często i tak musi 
czekać na pomoc długo, – zależy 
to od tego, czy w pobliżu znajduję 
się jakiś statek. 

Te opowieści, dotykające tak 
różnych zagadnień związanych  
z samym rejsem, miały jedną ce-
chę wspólną: wzbudzały respekt 
dla tego, czego Klimczak się po-
dejmuje.  mz

Polska – Wielka Brytania�|�Pierwsze�dni�bez�uK�w�ue

Brexit: nasi na razie czekają
O północy z piątku 31 stycznia na sobotę 1 lutego brexit stał się faktem. 
Wielka Brytania opuściła Unię Europejską po 47 latach obecności  
we wspólnocie. O tym, w jakim nastroju obudził się już nie  
w Unii Europejskiej rozmawialiśmy m.in. z pracującym od około 16 lat 
w Wielkiej Brytanii łowiczaninem Piotrem Łukawskim, a także innymi 
związanymi z Anglią osobami z naszego regionu.

Dzisiejszy dzień to jednak do-
piero początek brexitu. Zjedno-
czonego Królestwa nie ma już w 
Unii Europejskiej, a teraz nadcho-
dzi czas na negocjacje. Zwolenni-
cy UE patrzą w przyszłość ze stra-
chem, zaś brexitowcy z nadzieją.

Pan Piotr mieszka obecnie 
w dzielnicy Acton w Londynie 
wchodzącej w skład gminy Lon-
don Borough of Ealing. Pracuje 
na budowie, zajmuje się izolacja-
mi (np. kanałów wentylacyjnych, 
rur itp.).

– Na mnie jakiegoś dużego 
wrażenia wczorajsze wydarzenia 
nie zrobiły – mówił nam w so-
botę. Jest jeszcze 11 miesięcy do 
faktycznego brexitu. Dużo więcej 
będzie wiadomo w kolejnych mie-
siącach. Mam już kartę stałego 
pobytu w Wielkiej Brytanii. Te-
raz wracać nie będę. Jeszcze kil-
ka lat do emerytury zamierzam tu 
pracować – mówił. W Londynie 
pracuje również syn Pana Piotra 
– Antoni.

– Czy będzie lepiej, czy gorzej? 
Tego nie wiem i teraz nikt ze stu-
procentową pewnością tego nie 
powie. Trzeba poczekać, zoba-
czyć jak to będzie – uważa. Oba-
wia się natomiast, że w kolejnych 
tygodniach czy miesiącach mogą 
podskoczyć ceny, szczególnie to-
warów importowanych.

Zauważa jednak, że wielu Po-
laków rozważa powroty do kra-
ju, ale nie podejmują jeszcze osta-
tecznych decyzji. – Może trochę 
brexit niektórych przestraszył, ale 
nie powinno być źle – patrzy z na-
dzieją w przyszłość.

Rozmawialiśmy też z innym 
Polakiem z naszej okolicy, który 
przez kilka lat pracował w Wiel-
kiej Brytanii. Sylwester Jagieł-
ło pochodzi z gminy Głowno, jest 
absolwentem Zespołu Szkół nr 1 
w Bratoszewicach. Od końca 2012 

do połowy 2019 roku mieszkał  
i pracował w okolicach Birming-
ham, podejmując się różnych za-
jęć. Chociaż od początku nie po-
dobał mu się pomysł opuszczania 
przez Wielką Brytanię Unii Euro-
pejskiej, zaznacza, że ubiegłorocz-
na decyzja o stałym powrocie do 
ojczyzny nie jest z tym związana – 
wiąże się z sytuacją rodzinną. Na-
dal ma jednak kontakt z kolegami, 
którzy zostali w Anglii. 

– Przesadą byłoby mówić, że 
panuje wśród nich strach czy pa-

nika, bo to na ogół ludzie przy-
zwyczajeni do sytuacji stresowych 
– mówi – ale śmiało można po-
wiedzieć, że powszechna jest nie-
pewność, co zresztą sam tam od-
czuwałem już w ubiegłym roku 
i dwa lata temu. Kiedy tam wy-
jeżdżałem, Wielka Brytania wy-
dawała się atrakcyjna dlatego, że 
była gwarantem spokoju. Może 
nikt nie obiecywał złotych gór, ale 
wiadomo było, że jak ktoś chce 
pracować i nie ma dwóch lewych 
rąk, to prędzej czy później znaj-
dzie pracę pozwalającą mu tam 
spokojnie żyć i jeszcze coś odło-
żyć. Kiedy pojawił się temat brexi-
tu, wydawało się, że to taki wydu-
many, medialny temat, nikt poza 
jakimiś katastrofistami na począt-
ku nie traktował tego poważne. 
Teraz „stabilność” to chyba ostat-
nie słowo, jakie się z Wyspami ko-
jarzy. – Najgorsze jest właśnie to 
– kontynuuje – że na dobrą spra-
wę nie wiemy jak będzie tam wy-
glądała sytuacja przyjezdnych po 
brexicie, nikt nie jest w stanie tego 
wprost nam wytłumaczyć. Słysza-
łem, że nowe przepisy dają bry-
tyjskim urzędnikom prawo czy-
sto uznaniowego decydowania 
o tym, komu można przyznać,  
a komu odmówić statutu osiedlo-
nego. To, że na przykład pracowa-
łem tam legalnie przez blisko 7 lat 
może być za mało, bo komuś się 
nie spodoba moje zdjęcie.

Niektórzy już wracają 
do kraju
– Nikt nic pewnego nie wie – 

tak w dużym uogólnieniu podsu-
mowuje sytuację na Wyspach To-
masz Pietrzak z Żychlina, który 

okresowo, ze względów zawodo-
wych, zamieszkuje też w Mans-
field w hrabstwie Nottingham-
shire, miejscu słynącym głównie  
z legend o Robin Hoodzie. 
Wprawdzie na stronach rządo-
wych można znaleźć oficjalne in-
formacje na temat obecnych prze-
pisów, także dotyczących Polaków 
i innych przyjezdnych z krajów 
UE, ale sytuacja zmienia się dyna-
micznie, trudno przewidywać jak 
to się skończy. – Każdy liczy na to, 
że umowy z Unią zostaną przedłu-
żone i choć będziemy poza nią, to 
niejako zachowane zostanie status 
quo – mówi nasz rozmówca. – Jak 
jednak będzie w rzeczywistości? 

Pan Tomasz mówi, że choć 
sama procedura brexitu trwa 
już w zasadzie od trzech lat, to 
mieszkańcy Wielkiej Brytanii 
zdają się być nią cały czas zasko-
czeni. – Chyba jeszcze kilka mie-
sięcy temu ludzie wierzyli, że to 
będzie tak odwlekane, że w koń-
cu do niczego nie dojdzie. Du-
żym zaskoczeniem były wyniki 
ostatnich wyborów parlamentar-
nych, bo wielu do końca wierzy-
ło, że zwolennicy wyjścia z Unii 
nie zdobędą wystarczającego po-
parcia. Trzeba tu zaznaczyć, że  
w Wielkiej Brytanii kampanie 
wyborcze, nawet tak ważna jak 
ta ostatnia, przebiegają po cichu, 
spokojnie, może i to jakoś uśpiło 
ludzi. W Polsce kampania wy-
borcza to niezliczona ilość pla-
katów wyborczych, bilboardów, 
na Wyspach to często ogranicza 
się do wrzucenia kilku ulotek do 
skrzynki na listy!

Faktem jest, że Polacy z Wysp 
wyjeżdżają, a ich miejsca zajmują 

pracownicy z innych państw, naj-
częściej z Rumunii (także członka 
UE). – Podam przykład zakładu, 
który jeszcze niedawno zatrudniał 
2000 Polaków, dziś jest ich tylko 
800 – mówi pan Tomasz. – Zo-
stają ci, którzy już mają tam ro-
dziny, których dzieci chodzą do 
szkół, „wolni strzelcy” wracają do 
kraju. Nie chodzi tu bezpośrednio 
o sam brexit, bo uzyskanie statu-
tu osiedlonego czy karty pobytu 
dla pracujących legalnie i ich ro-
dzin nadal nie stanowi większego 
problemu, chodzi o ekonomiczne 
konsekwencje całego zamiesza-
nia. Brak stabilności musiał się 
odbić na gospodarce. Kiedyś na-
wet za 240-250 funtów tygodnio-
wo można było opłacać wynajmo-
wany pokój czy nawet mieszkanie 
w mniejszych miastach, żywić się 
i nawet bez zaciskania pasa od-
kładać oszczędności. Te czasy już 
się skończyły, realna wartość tych 
pensji znacznie teraz spadła. 

Negocjacje w sprawie umo-
wy o przyszłych stosunkach mię-
dzy Zjednoczonym Królestwem 
a Unią Europejską mają się za-
kończyć do końca roku. Pewnie 
dopiero znając ostateczny kształt 
tej umowy będzie można proro-
kować jak wielu naszych, którzy 
teraz są na Wyspach, będzie tam 
chciało pozostać.  tm, mak

DO kOńCa rOku mamy PraWO  
DO śWiaDCzeń zDrOWOtNyCh  
Na WySPaCh
anna�leder,�rzeczniczka�
prasowa�łódzkiego�oddziału�
NfZ,�informuje,�że�w�okresie�
przejściowym,�czyli�do�
końca�tego�roku,�obywatele�
państw�członkowskich�ue�na�
terytorium�wielkiej�Brytanii�(jak�
i�obywatele�wielkiej�Brytanii�
na�terytorium�ue)�zachowają�
uprawnienia�do�świadczeń�
zdrowotnych,�wynikające��
z�unijnych�przepisów��
o�koordynacji�systemów�
zabezpieczenia�społecznego.�
Dotyczy�to�zarówno�turystów,�

jak�i�mieszkańców.�Nadal�
mamy�prawo�posługiwać�się�
tymi�samymi�dokumentami,�co�
przed�1�lutego,�uprawniającymi�
do�korzystania�ze�świadczeń�
zdrowotnych,�takimi�jak�eKuZ,�
formularze�S1(lub�e106,�e109,�
e120,�e121),�dokumenty�
uprawniające�do�planowych�
świadczeń�zdrowotnych�
(S2,�S3)�czy�do�świadczeń�
zdrowotnych�w�związku��
z�wypadkiem�przy�pracy��
lub�chorobą�zawodową��
(Da1�lub�e123).

chyba�jeszcze��
kilka�miesięcy�temu�
ludzie�wierzyli,�że�to�
będzie�tak�odwlekane,�
że�w�końcu��
do�niczego�nie�dojdzie.

Tomasz Pietrzak 
Żychlin / Mansfield

Marcin Klimczak�podczas�
spotkania�z�młodzieżą�w�muzeum.�
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ReKlama

Powiat łowicki�|�marki�i�Supermarka�Regionalna�„łowickie”�wręczone�

Supermarka dla Eli Piorun 
Na piątkowej  
gali w Muzeum  
w Łowiczu  
wręczone zostały 
Marki i Supermarka 
Regionalna 
„Łowickie”. 

Marki Łowickie otrzymali  
w tym roku: Pracownia Cera-
miki DeJa Jadwiga Dębska, 
Krzysztof Miklas – dziennikarz  
i komentator sportowy oraz Mar-
cin Tybuś „Tyber”. Supermar-
ką zaś wyróżniona została Ela 
Piorun – związana zawodowo  
z Warszawą, a pochodząca z Bo-
czek Chełmońskich pod Łowi-
czem projektantka i właściciel-
ka marki modowej sygnowanej 
swoim nazwiskiem. Popularność  
zyskała, gdy w kreacjach z jej ko-
lekcji zaczęła pojawiać się Pierw-
sza Dama RP Agata Kornhauser-
-Duda. 

Tradycją wręczania tytułów 
Marki i Supermarki Łowickie 
jest to, że wśród wręczających 
jest Miss Polski. Nie inaczej było 
i tym razem. Statuetki wręczała 

Miss Polski 2019 Magdalena Ka-
siborska w towarzystwie całego 
męskiego zarządu powiatu (sta-
rosta Marcin Kosiorek, wicesta-
rosta Piotr Malczyk i członek za-
rządu Janusz Michalak). 

Trochę szkoda, że uroczystość 
nie przyciągnęła zbyt wielu gości, 
sala barokowa była wypełniona 
w 3/4. Jeszcze nieco mniej osób 
zostało na koncercie jazzują-
cych muzyków Jagodziński Trio.  
Muzycy (Andrzej Jagodziń-
ski, Adam Cegielski i Czesław 
„mały” Bartkowski) zagrali jaz-
zowe wersje utworów Fryderyka 
Chopina. 

– Ela Piorun w ostatnim cza-
sie w znaczący sposób ugrunto-
wała swą renomę w świecie kre-
owania mody zarówno na rynku 
krajowym, jak i poza granicami 
Polski. Jest marką nie tylko rozpo-
znawalną i cenioną, ale, co ważne: 
sukcesywnie buduje coraz wyższy 
prestiż tworzonych kolekcji. Krąg 
osób, które z uznaniem odnoszą 
się do kreowanych przez Elę Pio-
run strojów, nieustannie się po-
większa. Kolejne panie ze świata 
filmu, polityki, biznesu stają się 
wierne studiu Eli Piorun – czyta-

my w uzasadnieniu przyznania ty-
tułu. 

Pasję projektowania laureatka 
Supermarki realizuje od stosun-
kowo niedawna, bo od 2016 roku. 
Należy przypomnieć, że jest ona 
laureatką Marki Regionalnej „Ło-
wickie” z 2018 roku. Wcześniej-
sze otrzymanie owej marki jest 
warunkiem koniecznym, by otrzy-
mać Supermarkę Regionalną „Ło-
wickie”. 

O Eli Piorun mieliśmy okazję 
pisać na łamach Nowego Łowi-
czanina wielokrotnie: a to z powo-
du sukcesu czy nagrody w branży 
modowej, a to, że przygotowywa-
ła stroje dla Pierwszej Damy RP, 
a to, że w jej kolekcji prezentowa-
ły się kandydatki Miss Polonia. 
Ela Piorun nie kryje, że pochodzi 
spod Łowicza i nie stroni od kon-
taktów z „lokalsami”. Np. użyczy-
ła część strojów ze swojej kolek-
cji na pokaz mody w wykonaniu 
uczennic szkoły z Kocierzewa Po-

łudniowego – o czym także czytać 
mogliście w NŁ. Podczas uroczy-
stości laureatka mówiła, że po-
chodzi z Boczek Chełmońskich, 
podkreślała, że często odwiedza 
Łowicz i okolicę oraz rodzinną 
miejscowość, ponieważ tutaj cią-
gle mieszkają jej rodzice. Byli oni 
obecni na uroczystości i nie kryli, 
że są dumni z córki. 

Przyznanie Marki Regional-
nej Łowickie Marcinowi „Tybero-
wi” Tybusiowi – street-artowcowi, 
projektantowi mody, malarzowi 
i projektantowi graficznemu ma 
stanowić natomiast wyraz uzna-
nia ze strony lokalnego środo-
wiska dla jego zawodowego do-
robku. Jest on absolwentem ASP  
w Łodzi z tytułem magistra sztu-
ki wydziału tkaniny i ubioru. Jako 
projektant mody zaczynał od 
damskich kolekcji, później pro-
jektował m.in. odzież dla brandów 
osadzonych w stylistyce streetwe-
ar. Projektował też stroje do pro-
gramów telewizyjnych i wystę-
pów scenicznych, m.in. dla Maryli 
Rodowicz i „Tańca z gwiazdami”. 

Jako „Tyber” znany jest przede 
wszystkim z graffiti. To on po-
malował charakterystycznie prze-
pompownię ścieków na Błoniach, 
jego grafika jest na tyłach budyn-
ku miejskiego od strony parkin-
gu na Błoniach czy na dziedziń-
cu ŁOK. 

– Krzysztofa Miklasa zna-
my wszyscy ze szklanego ekranu  
i pełnych pasji relacji ze sporto-
wych zmagań. Przyznanie Mar-
ki Regionalnej Łowickie to wy-
raz uznania wobec wieloletnich, 
niekwestionowanych osiągnięć 
Krzysztofa Miklasa jako osoby 
związanej z Telewizją Polską (...) 
– czytamy w uzasadnieniu przy-
znania marki temu znanemu i do-
świadczonemu dziennikarzowi. 
Jego głos jest znany wielu miło-
śnikom sportu, wszak komen-
tował on m.in. 10 igrzysk olim-
pijskich. – Fakt, iż po przejściu  
na emeryturę nadal jest obec-
ny w świecie mediów dowodzi, 
iż zarówno redakcje, jak i widzo-
wie mają życzenie tej obecności 
– uzasadniano werdykt. Krzysz-
tof Miklas często podkreśla swoje 
związki z regionem łowickim, co 

z kolei jest okazją do promocji re-
gionu. Przez wiele lat zamieszczał 
swoje felietony na łamach NŁ.

Marka Łowickie trafiła rów-
nież do prowadzącej pracownię 
ceramiki i rękodzieła „DeJa” Ja-
dwigi Dębskiej. – Przywiązanie 
do Ziemi Łowickiej motywuje Ja-
dwigę Dębską do tworzenia wy-
robów nawiązujących kolorysty-
ką do wzorów z naszego regionu. 
Lalki, aniołki i kafle są wspaniałą 
pamiątką z tego miejsca. Każda 
ceramika z pracowni DeJa sygno-
wana jest informacją „oryginalny 
produkt łowicki”. 

– Robię to, co lubię. Pracow-
nię ceramiki założyłam w 2013 r. 
Pasja do takich rzeczy wzięła się 
chyba z Nieba. Może niektórzy 
mają tak, że coś tam zainspiruje w 
trakcie życia, ale mi się wydaje, że 
zawsze miałam pragnienie, żeby 
coś tworzyć – mówiła pani Jadwi-
ga. Dlaczego akurat ceramika?  
– Będąc w szkole podstawowej, na 
wycieczce do warsztatu państwa 
Konopczyńskich w Bolimowie, 
zobaczyłam jak się toczy naczy-
nia na kole garncarskim. To mnie 
tak urzekło, że zostało we mnie na 
zawsze – opowiadała. W swojej 
pracowni ukierunkowuje się jed-
nak na typową ceramikę, mniej 
garncarstwo. – Folklor znam od 
dziecka, stąd pochodzę i dlatego 
w moich pracach są takie motywy 
– mówiła.  mak

Zapraszamy do obejrzenia 
zdjęć i filmów z gali, a także fil-
mów o kandydatach przygoto-
wanych przez organizatorów na 
stronie www.lowiczanin.info

Pamiątkowe zdjęcie laureatów Marek i Supermarki Regionalnej „Łowickie” wraz�z�władzami�powiatu��
oraz�miss�Polski�2019.�Od�lewej:�marcin�tybuś,�Jadwiga�Dębska,�Krzysztof�miklas,�ela�Piorun,�marcin�Kosiorek,�
magdalena�Kasiborska,�Piotr�malczyk�i�Janusz�michalak.
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Supermarkę Regionalną „Łowickie” odebrała w tym roku Ela Piorun�
pochodząca�z�podłowickich�Boczek�chełmońskich.�
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laureatka�pochodzi��
z�Boczek�
chełmońskich,�
często�odwiedza�
łowicz�i�okolicę�oraz�
rodzinną�miejscowość,�
ponieważ�tutaj�ciągle�
mieszkają�jej�rodzice.
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Gmina Bielawy�|�Dyskusja�poprzedziła�przejęcie�budżetu

Czy wystarczy wody? 
I o które drogi zadbać? 
Długa dyskusja poprzedziła przyjęcie budżetu 
gminy Bielawy na sesji Rady Gminy 24 stycznia. 
Przyjęto go 11 głosami za, przy 3 przeciwnych 
i 1 wstrzymującym się. 

Dyskusja dotyczyła ona przede 
wszystkim tego, które drogi 
w pierwszej kolejności powinny 
być realizowane (różnica zdań do-
tyczyła dróg Zakrzew – RSP So-
bota i Zakrzew – Leśniczówka) 
oraz inwestycji w sieć wodociągo-
wą i stacje uzdatniania wody – czy 
planowana budowa zbiorników 
wyrównawczych w Oszkowicach 
ma sens, czy nie lepiej byłoby za-
inwestować w nowe studnie. 

Wydatki większe 
od dochodów 
o milion złotych
Projekt budżetu szczegółowo 

przedstawiła radnym skarbnik 
Dorota Kubiak. Jest on planowany 
po stronie dochodów w wysokości 
24.648.742 zł, z czego dochody 
własne gminy stanowią 8.344.506 
zł, w tym: podatek rolny 1.252.000 
zł, podatek leśny 94.000. zł, poda-
tek od nieruchomości 1.110.000 
zł, wpłaty z opłaty skarbowej 
– 35.000 zł, podatek od czynno-
ści cywilnoprawnych – 161.000 zł, 
udział w podatku od osób fi zycz-
nych – 3.178.124 zł, udział w po-
datku od osób prawnych – 60.000 
zł, wpływy z wydanych zezwoleń 
na sprzedaż alkoholu – 65.000 zł, 
dochody z opłat za korzystanie ze 
środowiska – 30.000 zł, wpływy 
z opłat za wodę – 700.000 zł, 
wpływy z opłat za opady komu-
nalne – 1.141.162 zł, wpływy ze 
sprzedaży mienia – 30.000 zł, po-
zostałe dochody – 486.200 zł. 

Subwencje z budżetu państwa 
wynieść mają 8.962.062 zł, w tym 
część oświatowa – 4.985.762 zł, 
część wyrównawcza – 3.976.300 
zł. Dotacje celowe z budżetu pań-
stwa na realizację bieżących za-
dań własnych gminy – 350.825 zł. 
Dotacje celowe z budżetu państwa 
na zadania z zakresu administracji 
rządowej oraz inne zadania zleco-
ne gminie ustawowo – 6.991.349 
zł. 

Wydatki zaplanowano w wy-
sokości 25.727.672,91 zł, z cze-
go wydatki bieżące na zadania 
własne 23.597.468,23 zł (w tym 
na oświatę 8.551.249,90 zł, z cze-
go subwencja stanowi 58,3%, 
pozostałą część gmina dokła-
da ze swojego budżetu), zada-
nia z zakresu administracji rzą-
dowej zlecone gminie ustawowo 
– 6.991.349 zł, wydatki bieżące 

realizowane przy udziale dotacji 
z budżetu państwa – 350.825 zł, 
na wydatki majątkowe pozostaje 
2.130,204,68 zł. 

Różnica między dochoda-
mi a wydatkami, wynosząca 
1.078.930,91 zł, stanowi defi cyt, 
który zostanie pokryty z zacią-
gniętych kredytów. Zadłużenie 
gminy na koniec 2020 roku, jeśli 
zaciągnięte zostaną nowe zobo-
wiązania w takiej wysokości, sza-
cowane jest na około 5 mln zł. 

Jakie inwestycje
Zestawienie zadań inwesty-

cyjnych zawiera 16 pozycji, przy 
czym niektóre z nich to jedynie 
projekty do realizacji w bliżej nie-
określonym czasie. Największym 
zadaniem jest budowa zbiorników 
wyrównawczych w Stacji Uzdat-
niania Wody w Oszkowicach 
– która ma kosztować 705.000 
zł. Ponadto gmina planuje wy-
dać 100.000 zł na przyłącze ener-
getyczne SUW w Oszkowicach, 
a także obudowę studni, wyko-
nanie ogrodzenia oraz rurociąg 
tłoczny w tej miejscowości. 10 tys. 
zł ma zostać przeznaczone na pro-
jekt techniczny potrzebny do eks-
portacji studni w Marywilu. W su-
mie na przedsięwzięcia związane 
z zaopatrzeniem w wodę zaplano-
wano 815.000 zł. 

745.964,10 zł to plan inwesty-
cji drogowych, z czego 444.073 
zł zaplanowano na przebudowę 
gminnej drogi w Emilianowie, 
235.557 zł – na drogę Walewice 
– Piotrowice, 40 tys. zł – na wy-
konanie dokumentacji technicz-
nej na drogi gminne w Borowie, 
Waliszewie Starym, Bielawach, 
Boguminie oraz między Sobotą 
a Zakrzewem, 13.000 zł na budo-
wę chodnika na ul. Partyzanckiej 
w Bielawach w ramach fundu-
szu sołeckiego oraz 13.334,10 zł 
na chodnik w Trabach, również 
w ramach funduszu sołeckiego.

Na powstanie żłobka gmina za-
planowała wydanie 216.400 zł. 

W ramach tego samego fundu-
szu blisko 48 tys. zł zostanie wy-
datkowane na tzw. pozostałą dzia-
łalność w dziale „administracja 
publiczna”. Będą to następujące 
zadania: zakup działki i wykona-
nie dokumentacji potrzebnej pod 
plac zabaw w Borówku – 13.000 
zł, modernizacja wiejskiej świe-
tlicy w Chruślinie – 18.991,57 zł 
oraz budowa świetlicy wiejskiej 
w Piotrowicach – 15.891,61 zł. 

Na inwestycje z zakresu ochro-
ny przeciwpożarowej zapisano 
200.000 zł na zakup średniego 
samochodu dla OSP Stary Wali-
szew. 

W zakresie gospodarka komu-
nalna zaplanowane są trzy zada-
nia inwestycyjne – oświetlenie 
dróg – w ramach funduszu sołec-
kiego: w Waliszewie Dworskim 
– 12.457,40 zł, w Starym Wali-
szewie (dokumentacja) – 2.000 zł 
oraz w Borówku – 5.000 zł. 

która droga ważniejsza
Dyskusję rozpoczął radny 

Krzysztof Antczak pytaniami 
o budowę zbiorników wyrównaw-

czych na SUW w Oszkowicach. 
Mówił, że to droga inwestycja 
i ma obawy czy będzie te zbiorni-
ki czym napełnić, ponieważ wody 
w gminie Bielawy brakuje, oko-
ło 1/3 zapotrzebowania stanowi 
woda kupowana z gminy Głowno, 
do której gmina musi dopłacać 50 
groszy do 1 m³. Radny wyraził też 
zaniepokojenie zadłużeniem gmi-
ny, mówił, że gdyby samorządy 
chciały realizować budowę zakła-
du zagospodarowania odpadów 
w Piaskach Bankowych ze swo-
ich budżetów, to gmina Bielawy 
nie miałaby na swój wkład w to 
przedsięwzięcie. 

Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Krzysztof Racewicz od-
czytał pismo, pod którym podpi-
sało się kilkudziesięciu mieszkań-
ców, a w którym chodziło o to, 
aby gmina uwzględniła w swo-
ich planach budowę drogi z Za-
krzewa do RSP Sobota, ponieważ 
autorzy petycji czują się nierówno 
traktowani w związku z planowa-
nym wykonaniem dokumentacji 
na drogę Zakrzew – Leśniczów-
ka. W dyskusji brali udział rad-
ni i sołtys Zakrzewa, który prosił 
o wykonanie dokumentacji na 
obie drogi. Okazało się, że na dro-
gę z Zakrzewa do RSP Sobota 
gmina dokumentację już ma, stra-
ciła ona wprawdzie ważność, ale 
wystarczyłoby ją uaktualnić, nie 
ma potrzeby robienia jej od nowa. 

Choć żadna z dróg nie jest na 
razie planowana do realizacji, to 
widoczna była różnica zdań w ob-
rębie rady. Jedni uważali, że dro-
ga Zakrzew – Leśniczówka jest 
ważniejsza, ponieważ komunikuje 
gminę Bielawy z sąsiednimi gmi-
nami, mieszkańcy dojeżdżają nią 
do pracy, samochody z mleczar-
ni jeżdżą odebrać mleko od rolni-
ków, przy drodze też działają dwie 
fi rmy transportowe. Ale jednocze-
śnie jest to droga asfaltowa. 

Inni mówili, że nie jest jeszcze 
w najgorszym stanie, a drogę Za-
krzew – RSP Sobota trzeba po-
budować i koszt będzie znacznie 
większy. Poza tym jest to droga, 
którą należałoby traktować jako 
dojazdową do pól. Były też gło-
sy, że jeśli budowa tej drogi będzie 
droższa, to zasadne byłoby starać 
się o dotację na nią, a nakładkę na 
drodze Zakrzew – Leśniczówka 
wykonać ze swojego budżetu. 

W sprawie dróg wójt Sylwester 
Kubiński próbował zapropono-
wać kompromis, żeby przy podej-
mowaniu decyzji o moderniza-
cji drogi Zakrzew – Leśniczówka 
uwzględnić budowę części drogi 

Zakrzew – Sobota, to znaczy 200-
300 m odcinka (wykonać drogę 
o nawierzchni asfaltowej) przy 
którym są 3 posesje. To byłby 
koszt około 60-70 tys. zł, ale pose-
sje te byłyby już lepiej skomuniko-
wane z drogami asfaltowymi.

Czy zbiorniki 
wyrównawcze 
nie będą puste?
Radny Adam Krysicki poru-

szył problem braków wody i rów-
nież wyraził obawę czy studnia 
w Oszkowicach po modernizacji 

będzie mieć taką wydajność, aby 
wypełnić zbiorniki i wodociąg. 
– Wydajemy 700 tys. zł i nie wie-
my jak studnia będzie praco-
wać. Najpierw musimy zapewnić 
wodę, a potem ją magazynować 
– ocenił. 

Dodał, że gmina planuje po-
budowanie tylko jednej studni, 
a przecież wody w gminie już bra-
kuje i może się zdarzyć, że wystą-
pią problemy np. w ujęciu w Wa-
liszewie. Pytał czy 10 tys. zł na 
prace przy studni w Marywilu to 
nie za mało, bo może tam były-
by większe szanse na pozyskanie 
wody. – Przemyślmy to, żebyśmy 
znów nie stanęli przed problemem 
braku wody latem. Przemyślmy 
całą koncepcję: jakie jest zapo-
trzebowanie, jakie zużycie, aby 
raz problem rozwiązać. 

Radny sugerował, że może 
w tej sprawie powinno zostać 
zwołane jakieś zebranie, posie-
dzenie komisji, aby temat wody 
omówić, ponieważ gmina ma pro-
blem z ilością wody i jej jakością. 

Przewodniczący Rady Gminy 
Andrzej Zimiński wyraził obawę, 
że problem wody będzie wracał 
i narastał, ponieważ gmina nie ma 
wystarczających zasobów wody, 
kolejne lata są suche, a zapotrze-
bowanie na wodę wzrasta. 

Z kolej wójt powiedział, że 
gmina dała zlecenie geologowi, 
aby sprawdził kamerą stan stud-
ni w Marywilu, która ma zatwier-
dzoną wydajność 15 m3/godzinę 
– bo być może mogłaby być ona 
większa. Dodał, że wstępne ba-
dania wykazały, że są w niej nie-
znacznie przekroczone dopusz-
czalne poziomy zawartości żelaza 
i manganu, więc konieczne było-
by uzdatnianie. Gdy będzie miał 

więcej wiadomości na ten temat, 
zaproponuje radnym jakieś roz-
wiązanie. 

W sprawie SUW w Oszkowi-
cach mówi, że w chwili obecnej 
znane są jej zasoby (wydajność 
trzy razy większa niż w Marywi-
lu) i jakość wody. Jeżeli jednak 
okazałoby się, że studnia w Ma-
rywilu ma większe możliwości 
pozyskiwania wody niż w Oszko-
wicach, to zbiorniki wyrów-
nawcze można będzie postawić 
w Marywilu. Natomiast pobudo-
wanie nowej studni w Marywilu 
– uzyskanie wszystkich pozwo-
leń – zajęłoby około roku. – Pro-
szę, żebyście mi zaufali do końca, 
że zapewnimy mieszkańcom od-
powiednią ilość i jakość wody 
– mówił Sylwester Kubiński. 

Pustoszejące szkoły
W dalszej dyskusji radny 

Krzysztof Racewicz zwrócił uwa-
gę na oświatę, do której gmina co-
raz więcej dokłada i jak na razie 
nie słyszał propozycji co zrobić, 
aby w klasie było więcej niż kilko-
ro dzieci. Tymczasem jest obawa, 
że w Szkole Podstawowej w So-
bocie za kilka lat będzie 40 dzieci.

Jarosław Pałka ocenił, że od 
25 lat gmina drepcze w miejscu, 
bo jedynymi problemami są dro-
gi i woda, tymczasem warto by-
łoby pomyśleć przyszłościowo 
– o odnawianych źródłach energii, 
w tym fotowoltaice. Tematu OZE 
jednak nie poruszano. 

Ostatecznie 11 radnych było za 
przyjęciem uchwały budżetowej, 
3 było przeciwnych (Adam Kry-
sicki, Jarosław Pałka i Krzysztof 
Racewicz), od głosu wstrzymała 
się jedna osoba (Krzysztof Ant-
czak). �

ReKlama
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Proszę,�żebyście�
mi�zaufali�do�końca,�
że�zapewnimy�
mieszkańcom�
odpowiednią�ilość�
i�jakość�wody.

wójt Sylwester Kubiński

Jedną z osób biorącą udział w dyskusji był radny adam Krysicki�
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Marek Jarocki (1944–2019)
Marek Jarocki urodził się 

22 czerwca 1944 roku w Czajko-
wie (obecnie powiat siedlecki). 
Był jedynym dzieckiem Lucyny 
i Feliksa Jarockich. Cała rodzina 
znalazła się w podstrykowskich 
Smolicach na fali powojennych 
repatriacji. Mały Marek razem 
z innymi członkami rodziny spro-
wadził się tutaj w wieku 4 lat. 

Uczył się w Szkole Podstawo-
wej nr 1 w Strykowie, a następ-
nie w Technikum Budowy Ma-
szyn w Łodzi. Po maturze wybrał 
studia na Politechnice Łódzkiej, 
gdzie ukończył Wydział Me-
chaniczny. Jeszcze przed uzy-
skaniem tytułu inżyniera odbył 
półroczny staż w Wojskowych 
Zakładach Motoryzacyjnych 
w Głownie. 

Praca zawodowa 
Pracę zawodową Marek Ja-

rocki rozpoczynał w Zakładach 
Chemicznych Organika Argon, 
których największy oddział funk-
cjonował w Strykowie, natomiast 
zarząd mieścił się w Łodzi. W la-
tach 1967-1979 Marek Jarocki był 
w nim najpierw głównym mecha-
nikiem, a następnie kierownikiem 
działu remontów i inwestycji. 
W praktyce kierował działającym 
na trzy zmiany jednym z dwóch 
(w ówczesnych czasach) najwięk-
szych strykowskich zakładów pra-
cy. 

– To była odpowiedzialna pra-
ca, mąż bardzo się w nią angażo-
wał i bardzo się nią przejmował, 
jak zresztą wszystkimi swoimi 
kolejnymi pracami. Po prostu ta-
kim był człowiekiem – wspomina 
Krystyna Jarocka. Małżonka póź-
niejszego burmistrza Strykowa 
mówi również, że zawsze był on 
wymagającym, ale w pierwszym 
rzędzie od siebie.

Kolejnym etapem w życiu za-
wodowym Marka Jarockiego 
była praca w strykowskiej Sigmie. 
Tą nieco mniejszą, ale również 
działającą w branży chemicznej 
spółdzielnią Marek Jarocki kiero-
wał w latach 1979-1986. Później 
na 8 kolejnych lat wrócił na stano-
wisko kierownika Argonu i wła-
śnie w tym okresie podjął decyzję 

o tym, że chce spróbować swoich 
sił w samorządzie. 

Po raz pierwszy mandat radne-
go Rady Miasta i Gminy Stryków 
Marek Jarocki uzyskał w 1994 
roku, wówczas mieszkał z rodzi-
ną w blokach na Starym Rynku 
w Strykowie. Jako wyborczy de-
biutant odniósł duży sukces. Bez 
prowadzenia kampanii, co wyni-
kało – jak mówi rodzina – z braku 
umiejętności promowania własnej 
osoby, otrzymał wysokie poparcie.

Marek Jarocki był radnym 
przez dwie kadencje (1994-1998 
oraz 1998-2002). Od sierpnia 
1994 roku do 11 maja 1995 pełnił 
funkcję zastępcy burmistrza Stry-
kowa, którym wówczas był Hen-
ryk Kurczewski. Następnie Marek 
Jarocki przejął funkcję burmistrza 
Strykowa, którą sprawował przez 
niepełne dwie kadencje do 18 li-
stopada 2002 roku. Rodzina za-
pamiętała z tego okresu, że praco-
wał bardzo dużo, wracał do domu 
bardzo późno, że dla człowieka 
z jego charakterem praca ta oku-
piona była sporym stresem. 

W czasie sprawowania funk-
cji gminą zaczęli interesować się 
inwestorzy z zagranicznym ka-
pitałem chcący kupić ziemię, 
a później budować zakłady i ma-
gazyny. Pertraktacje cenowe 
z właścicielami gruntów potrafi ły 
trwać godzinami. Gmina obracała 
się w skromnym budżecie, docho-
dy z podatków od nieruchomości 

nadeszły później, kiedy inwesto-
rów przestały obowiązywać za-
gwarantowane ulgi. Kadencje 
Marka Jarockiego nieodwracalnie 
jednak zmieniły charakter gminy.

Jak wspomina przewodniczący 
Rady Miejskiej w Strykowie Pa-
weł Kasica, w 1998 roku podję-
te zostały pierwsze dwie uchwały 
planistyczne, dotyczące terenów 
Smolic i Tymianki oraz Sosnow-
ca. Gmina zaczęła się rozwijać, 
a ponieważ były to dopiero po-
czątki, potrzebna była przede 
wszystkim umiejętność przewidy-
wania. Wycofanie się w 2001 roku 
z uchwały o ulgach dla inwesto-
rów szef Rady Miejskiej Stryko-
wa określa dziś jako bardzo dobry 
efekt uruchomionej w odpowied-
niej chwili czujności ówczesne-
go burmistrza Marka Jarockiego. 
W kolejnym roku podjęto uchwa-
łę planistyczną dotyczącą Smolic, 
Swędowa, Sosnowca i Zelgoszcz-
czy. Wkrótce na tym terenie po-
jawił się amerykański producent 
światłowodów, fi rma Corning. 

Choć budżet gminy za kadencji 
burmistrza Marka Jarockiego za-
mykał się kwotą ok. 10 mln zł i nie 
pozwalał na wiele, to, jak wspomi-
na Paweł Kasica, udało się wyko-
nać kilka znaczących inwestycji, 
m.in. drogę gminną w Zelgoszczy. 

W oczach szefa rady burmistrz 
Marek Jarocki był człowiekiem 
kompetentnym, wyważonym, 
operującym w dyskusji tylko 
merytorycznymi argumentami. 
W jego pamięci zapisał się on 
również jako dobry pracodawca, 
który do pracowników podchodził 
z szacunkiem, zawsze wysłuchał 
i nigdy nie podniósł głosu. 

Ostatnie lata aktywności zawo-
dowej Marka Jarockiego związa-
ne były z Lekiem (obecnie San-
doz), który przejął zakłady Argon. 
Marek Jarocki wrócił tu po za-
kończeniu kadencji i dopracował 
do emerytury na stanowisku do-
radcy zarządu, któremu swoją 
radą i pomocą służył przez pewien 
okres również później.

Życie prywatne 
Swoją przyszłą małżonkę 

– strykowiankę Krystynę (z domu 
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�22 stycznia: 
andrzej�Słomski,�l.71,�
Przemysław�Rynkowski,�l.74.

�23 stycznia:�
Jerzy�Jurkiewicz,�l.90;�
Daniel�Rutkowski,�l.59;�
włodzimierz�Podsiadłowicz,�
l.72.

�24 stycznia:�
Zbigniew�Śmiałek,�l.52.

�25 stycznia: marianna�
frątczak,�l.96;�łowicz;�
alina�Kołaczyńska,�l.83;�
Janina�tomanik,�l.70.

�27 stycznia: 

edward�Podrażka,�l.68
�28 stycznia:  

Bożena�Koper,�l.69
�29 stycznia:�

Zdzisława�Sasin,�l.90
�30 stycznia:�

Krzysztof�lepieszka,�l.63;�
helena�Brodecka,�l.76

�31 stycznia: 
Genowefa�Koleszo,�l.91;�
Jan�Karczewski,�l.87

�1 lutego: Jan�Bończak,�l.65;�
Stanisława�Kotecka,�l.95

�2 lutego: ewa�Janina�
Kaźmierczak,�l.62;
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Był�absolwentem�Politechniki�
łódzkiej.�Pracował�na�
stanowiskach�kierowniczych�
w�największych�zakładach�
pracy�w�Strykowie.�
Dwukrotnie�sprawował�
mandat�radnego�
Rady�miasta�i�Gminy�
Stryków.�Pełnił�funkcję�
wiceburmistrza,�a�następnie�
burmistrza�miasta�i�gminy�
Stryków.�Należał�do�tych�
lokalnych�samorządowców,�
którzy�uczestniczyli�
w�tworzeniu�się�nowej�
strykowskiej�rzeczywistości,�
w�której�przyciągająca�
powoli�zagraniczny�kapitał�
zapowiedź�budowy�
skrzyżowania�autostrad�
stawała�się�wstępem�
do�tego,�czym�gmina�
może�się�rządzić�obecnie.�
Prywatnie�był�mężem,�ojcem�
i�dziadkiem.�interesował�się�
wszystkim�–�począwszy�
od�polityki,�a�skończywszy�
na�kulturze.�Jego�konikiem�
był�sport,�również�ten�
uprawiany�czynnie.�lubił�
podróżować.�wspólnie�
z�małżonką�zwiedzili�
na�własną�rękę�całą�europę.�

  � Marek Jarocki 
(1944–2019)

funkcję�burmistrza�
Strykowa�sprawował�
przez�niepełne�dwie�
kadencje,�do�
18�listopada�2002�r.�
Rodzina�zapamiętała�
z�tego�okresu,�
że�pracował�bardzo�
dużo,�wracał�do�domu�
bardzo�późno.
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WiTaMy WśRóD NaS |�w�OStatNich�DNiach�uRODZili�Się�w�SZPitalach�w�łOwicZu�i�w�GłOwNie
w�tej�rubryce�zamieszczamy��
fotografie�noworodków,�które��
w�dniach�poprzedzających�wydanie�
tego�numeru�tygodnika�urodziły�się��
w�szpitalach�w�łowiczu�i�w�Głownie,�
wraz�z�datą�i�godziną�tej��
szczęśliwej�dla�rodziców�chwili.��
Dziękujemy�rodzicom,�którzy�zgodzili�
się�na�publikację�i�życzymy�dużo�
radości�z�powiększenia�rodziny.�
Każde�nowo�narodzone��
dziecko�witamy�serdecznie��
w�naszej�lokalnej�społeczności.��
a�jeśli�wasze�dziecko�urodziło�się��
w�tych�dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�
–�prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię��
i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)��
–�także�z�przyjemnością�je�
zamieścimy. Redakcja

Janowską) Marek Jarocki poznał 
w okresie szkoły średniej. Ona 
chodziła do liceum, on do techni-
kum. – Po prostu spodobał mi się 
pod każdym względem, a na pew-
no imponował mi intelektem i to 
w każdej dziedzinie oraz odpo-
wiedzialnością. Wtedy nie zasta-
nawiałam się czy będzie dobrym 
partnerem. Jak się okazało, był nie 
tylko takim w narzeczeństwie, ale 
również przez całe życie – mówi 
Krystyna Jarocka. 

Swojego męża z lat młodo-
ści pamięta jako człowieka wie-
lu zainteresowań, nade wszystko 
jednak lubiącego sport. W szkole 
średniej uprawiał kilka dyscyplin, 
w tym ukochaną piłkę nożną. Był 
m.in. zawodnikiem Stali Głowno. 

Pobrali się po 4 latach znajomo-
ści, 16 grudnia 1967 roku. Małżeń-
stwem byli równe 52 lata. Sprze-
czali się jak wszyscy, ale – jak 
wspomina pani Krystyna – były to 
włoskie sprzeczki, czyli intensyw-
ne, ale krótkie, później wszyst-
ko szybko wracało do normy. 

Dochowali się dwóch sy-
nów. Starszy Mariusz urodził się  
w 1969 r., ukończył Wydział Ma-
tematyki i Informatyki Uniwesty-
tetu Łódzkiego, na której to uczel-
ni został wykładowcą. Wspólnie  
z małżonką Ewą, nauczycielką 
matematyki w łódzkim XII LO, 
mają dorosłego już syna Macieja, 
studenta Stosunków Międzynaro-
dowych na Uniwersytecie War-
szawskim. Młodszy syn Krystyny 
i Marka Jarockich, Witold, urodził 
się w 1977 roku, jest absolwentem 
Wydziału Elektrotechniki i Elek-
troniki Politechniki Łódzkiej. 

Wspólną pasją małżonków 
było podróżowanie. Wszystkie 
urlopy i wszystkie wolne dni Ma-
rek i Krystyna Jaroccy wykorzy-
stywali na indywidualne wyjazdy. 
Samochodem zwiedzili całą Eu-
ropę. On brał na siebie rolę spra-
wy organizacyjne. Zwiedzanie 
Europy rozpoczęli od wyjazdów 
do Jugosławii, gdzie mieli znajo-
mą Polkę, która przysyłała im za-
proszenia. 

Po otwarciu granic zaczę-
li zwiedzać inne kraje Europy. 
Zwiedzili m.in. Hiszpanię, Fran-
cję, Portugalię, Włochy, Niemcy 
i Austrię. Nie jeździli ze sztyw-
no ustalonym planem wyciecz-
ki, nocowali nie w hotelach, ale 
na polach namiotowych lub cam-
pingach, dzięki czemu zwiedzali 
nie tylko wszystkie najciekawsze 
miejsca w docelowych punktach, 
ale wszystko to, co ciekawego mi-
jali po drodze. Interesowały ich 
zabytki, pomniki przyrody, czę-
sto odwiedzali muzea. – Kiedy 
dziś oglądam serię „Świat z góry”  
na kanale Planete, to czasami po-
leci mi łezka, bo w każdym z tych 
miejsc byliśmy – przyznaje Kry-
styna Jarocka. 

Wszystko przerwał pogarszają-
cy się stan zdrowia męża. W 2006 
roku Marek Jarocki doznał pierw-
szego udaru, kolejnego w 2008 
roku. Chodził, był samodzielny, 
ale nie jeździł już samochodem. 
Jego stan zdrowia znacznie po-
gorszył się w sierpniu 2019 roku. 
Od tego czasu przebywał pod stałą 
domową opieką rodziny. 

Zmarł 11 grudnia 2019 r.,  
w wieku 75 lat, jego pogrzeb od-
był się 16 grudnia 2019 r. W ko-
ściele rzymsko-katolickim św. 
Marcina, a później na cmentarzu 
w Strykowie pożegnała go rodzi-
na, przyjaciele, znajomi, współ-
pracownicy, władze gminy. Mowę 
pożegnalną, podczas której wie-
lokrotnie padło słowo uczciwość, 
wygłosił były burmistrz Strykowa, 
a jednocześnie wieloletni zastęp-
ca burmistrza Marka Jarockiego 
– Andrzej Jankowski. Na terenie 
gminy ogłoszono żałobę.  ljs

Barbara Kalata,��
ur.�22.01.2020�r.,�godz.�11.15,��
dł.�45�cm,�waga�2.200�g,�córka�
Sylwii�i�macieja,�zam.�łódź.

Julka Turek,�ur.�22.01.2020�r.,�
godz.�19.40,�dł.�54�cm,��
waga�3.700�g,�córka�ilony��
i�Krzysztofa,�zam.�Seligów.

Kacper Kawka,�ur.�23.01.2020�r.,�
godz.�0.50,�dł.�57�cm,��
waga�3.850�g,�syn�anety��
i�wojciecha,�zam.�Świeryż�Drugi.

Oliwia Urcus,�ur.�23.01.2020�r.,�
godz.�14.50,�dł.�53�cm,��
waga�3.000�g,�córka�martyny��
i�Konrada,�zam.�łowicz.

Franciszek Goździk,�
ur.�24.01.2020�r.,�godz.�9.55,��
dł.�56�cm,�waga�3.820�g,�syn�anny�
i�Piotra,�zam.�Złaków�Borowy.

anastazja Fudała,�ur.�25.01.2020�r.,��
godz.�12.10,�dł.�50�cm,��
waga�3.200�g,�córka�Patrycji��
i�Bartłomieja,�zam.�łowicz.

Dominik Tracz,�ur.�25.01.2020�r.,�
godz.�6.05,�dł.�53�cm,��
waga�2.850�g,�syn�Katarzyny��
i�Janusza,�zam.�Dębowa�Góra.

iga Haczykowska,�ur.�25.01.2020�r.,��
godz.�9.10,�dł.�50�cm,��
waga�3.100�g,�córka�martyny��
i�Damiana,�zam.�Zabostów�mały.

Laura Dałek,�ur.�25.01.2020�r.,�
godz.�4.20,�dł.�57�cm,��
waga�4.160�g,�córka�Katarzyny��
i�Szymona,�zam.�Zielkowice.

Religijne�|�Potęga�Biblii�–�część�5�

Starożytne przekłady Biblii 
Była już mowa o językach oryginalnych Biblii. Spisywanie  
i czytanie ksiąg biblijnych w tych językach było możliwe w lokalnych 
społecznościach. Jednak gdy Żydzi tworzyli nowe diaspory, a następnie 
chrześcijaństwo zataczało coraz szersze kręgi w Europie, Azji i Afryce, 
zaszła potrzeba tłumaczenia Biblii na inne języki.

Pierwszym wielkim przekła-
dem Starego Testamentu jest 
Septuaginta (skrót: LXX, czy-
li 70). Jest to tłumaczenie z ję-
zyka hebrajskiego na grecki. 
Przekład powstał w Aleksandrii  
(wielkim ośrodku intelektual-
nym) na polecenie króla Egiptu 
Ptolemeusza II Epifanesa (285-
246). Chciał on zapoznać się re-
ligią Żydów, których było bar-
dzo dużo w jego państwie oraz 

mieć Torę w swojej bibliote-
ce. Na jego zaproszenie przyby-
ło z Jerozolimy do Aleksandrii  
72 uczonych żydowskich, którzy 
na wyspie Faros w 70 dni doko-
nali przekładu Biblii Hebrajskiej. 
Stąd nazwa tego dzieła Septu-
aginta (po grecku 70). Zdumie-
nie wywołał fakt, że choć każdy  
z nich tłumaczył osobno, to po 
porównaniu ich przekłady okaza-
ły się identyczne. 

W kanonie LXX znajdują się 
wszystkie księgi powstałe w he-
brajskim oryginale (nazywane 
protokanonicznymi), a ponad-
to takie, które znane są jedynie  
z greckiego przekładu bądź po-
wstały w tym języku (księgi deu-
terokanoniczne, np. Księga To-
biasza, Księga Mądrości).

Innym wielkim przekładem 
Starego Testamentu są Targumy 
– tłumaczenia na język aramej-

ski (II-III w.). Niezwykłość tego 
dzieła przejawia się w tym, że 
bardzo często tłumacz do przeło-
żonego tekstu dodawał swój ko-
mentarz lub wyjaśnienie. Wersje 
targumiczne, czyli Biblia Ara-
mejska, zostały wręcz sakrali-
zowane w judaizmie i cieszą się 
wielkim autorytetem.

Dla chrześcijaństwa bardzo 
ważnym przekładem jest Wulga-
ta – dzieło św. Hieronima (348-
420). Będąc sekretarzem papie-
ża Damazego otrzymał polecenie 
poprawienia przekładu Ewange-
lii. Był to początek dzieła, które 
w zdecydowanej większości po-
wstało w „Kołysce Jezusa”, czy-
li w klasztorze założonym przez 
św. Hieronima w Betlejem, bez-
pośrednim sąsiedztwie Groty 
Narodzenia Pana Jezusa. Prze-
kład całej Biblii na język łaciński 
oraz komentarze do wszystkich 
jej ksiąg zajęły temu wybitnemu 

Doktorowi Kościoła jedną trze-
cią życia. Wulgata jest oficjalnym 
tekstem Pisma Świętego Kościo-
ła Rzymskokatolickiego.

W tym kontekście należy 
wspomnieć jeszcze o Pięciok-
sięgu Samarytańskim (przekład 
na Tory język samarytański), 
tłumaczeniu Biblii na język sy-
ryjski (nazywany Peszittą) oraz 
przekładach na języki koptyjski, 
etiopski, armeński czy arabski. 
Dlaczego te wszystkie przekłady 
są ważne dla nas, współczesnych 
czytelników Biblii? Otóż, auto-
rzy tych tłumaczeń bardzo często 
korzystali ze starożytnych ręko-
pisów hebrajskich, które następ-
nie zaginęły. Były to teksty cza-
sowo bliższe swoim oryginałom,  
a więc bardzo cenne.

Przekład LXX czy niektóre 
Targumy (Rdz, Wj, Kpł) są prze-
łożone na język polski.

 ks. Mariusz Szmajdziński

Sandra Foks,�ur.�28.01.2020�r.,�
godz.�5.55,�dł.�54�cm,��
waga�3.220�g,�córka�moniki��
i�Piotra,�zam.�Stare�Grudze.

Lena Staniszewska, 
ur.�29.01.2020�r.,�godz.�10.45,�
dł.�56�cm,�waga�3.400�g,�córka�
aleksandry�i�Krystiana,�łowicz.

Nikola Kleinert,�
ur.�29.01.2020�r.,�godz.�0.45,��
dł.�55�cm,�waga�3.200�g,�córka�
agnes�i�Pawła,�zam.�łowicz.

Marcelina Ostrowska, �
ur.�30.01.2020�r.,�godz.�16.50,�
dł.�52�cm,�waga�3.300�g,�córka�
Pauliny�i�Rafała,�zam.�łowicz.

Dorotka Pikulska,��
ur.�1.02.2020�r.,�godz.�12.40,��
dł.�56�cm,�waga�3.320�g,�córka�
marty�i�Krzysztofa,�zam.�Złota.

Daria Piątek,�ur.�2.02.2020�r.,�
godz.�21.25,�dł.�54�cm,��
waga�21.25�g,�córka�agnieszki��
i�Przemysława,�zam.�Kompina.

Laura Karczewska,��
ur.�2.02.2020�r.,�godz.�2.45,��
dł.�58�cm,�waga�3.900�g,�córka�
łucji�i�mateusza,�zam.�łowicz.

Julia święta,�ur.�4.02.2020�r.,�
godz.�12.45,�dł.�57�cm,��
waga�3.900�g,�córka�Katarzyny��
i�Jarosława,�zam.�małszyce.

Lilianna Fronc,�ur.�4.02.2020�r.,��
godz.�2.30,�dł.�50�cm,��
waga�2.950�g,�córka�agaty��
i�Pawła,�zam.�Skierniewice.

Wiktoria Markiewicz,��
ur.�4.02.2020�r.,�godz.�11.00,�dł.�56�
cm,�waga�3.400�g,�córka�Pauliny��
i�tomasza,�zam.�Stare�Grudze.
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Łowicz�|�Koncert�charytatywny�na�rzecz�skansenu�w�maurzycach

Uzbierali niecałe 1.100 złotych 
Koncert charytatywny na rzecz skansenu  
w Maurzycach, który został poważnie uszkodzony 
podczas nawałnicy w sierpniu ubiegłego roku, 
odbył się w sobotę, 1 lutego.

Po sierpniowej burzy m.in. za-
waliła się zabytkowa stodoła, 
konstrukcja dwóch innych zosta-
ła uszkodzona, uszkodzeniu ule-
gła część eksponatów. Poza tym 
zniszczeniu uległo poszycie kilku 
innych dachów, połamanych zo-

stało wiele drzew na terenie skan-
senu. Straty oszacowano na około 
1 mln złotych.

W sobotę wystąpił zespół Ksin-
zoki oraz kilkoro uczniów Studia 
Artystycznego Star Barbary Szku-
dlarek w Łowiczu. Frekwencja na 

koncercie była nienajlepsza, a co 
za tym idzie – ilość datków też nie 
zachwyca. – Wyjęliśmy z pusz-
ki, do której były wrzucane do-
browolne datki, 1.092 złote i tro-
chę groszy – dowiedzieliśmy się  
w Muzeum w Łowiczu. Pieniądze 
te zostaną wpłacone na konto wy-
odrębnione na naprawę uszkodzeń 
w skansenie. Obecnie na tym kon-
cie jest 4.280 złotych. Zostały one 
zebrane podczas Księżackiego Ja-
dła 8 września. Ponadto puszka, 

do której będzie można wrzucać 
pieniądze na ten cel, będzie wysta-
wiana do końca maja na każdym 
koncercie, który będzie się odby-
wał w muzeum.

Oprócz tego muzeum podję-
ło starania o uzyskanie odszkodo-
wania od ubezpieczyciela. – Uzu-
pełniamy dokumenty, składamy je 
jeszcze i będziemy czekali na de-
cyzję co zostanie uwzględnione 
– dowiedzieliśmy się w muzeum. 
 mak

Łowicz�|�Koncert
Z klasyką  
przez Polskę
Kompozycje muzyki 
klasycznej zagra 8 lutego  
w Muzeum w Łowiczu troje 
artystów: Agata Kielar-
Długosz (flet), Łukasz 
Długosz (flet) i Andrzej 
Jungiewicz (fortepian).

Koncert jest częścią cyklu  
„Z klasyką przez Polskę”, pre-
zentowanego w różnych miej-
scach w naszym kraju, które-
go głównym organizatorem jest 
Polski Impresariat Muzyczny.  
W programie koncertu znajdą się 
kompozycje m.in. A. Vivaldiego,  
W. A. Mozarta, F. Mendhelssoh-
na-Bartholdy’ego, F. Busoniego, 
H. Berlioza, K. Szymanowskiego, 
S. Rachmaninowa i F. Dopplera.

Koncert rozpocznie się o godzi-
nie 17. Wstęp jest wolny, ale liczba 
miejsc ograniczona, dlatego war-
to odebrać wcześniej w muzeum 
bezpłatną wejściówkę.  tm

andrzej Biernacki 
uzasadnia dlaczego  
nie skorzysta  
z zaproszenia
Zamieszczamy poniżej odpo-

wiedź Andrzeja Biernackiego, 
twórcy Galerii Browarna, na list 
naczelnika ratuszowego wydzia-
łu do kontaktów z organizacjami 
pozarządowymi, Krystiana Cipiń-
skiego, w którym proponuje or-
ganizacjom, by te oddelegowały 
swoich kandydatów do tworzonej 
Miejskiej Rady Działalności Po-
żytku Publicznego, która ma być 
organem doradczo-opiniującym. 

Szanowny Panie Krystianie. 
Dziękuję za informację o pod-

jęciu procedury zmierzającej do 
wyłonienia Miejskiej Rady Dzia-
łalności Pożytku Publicznego  
w Łowiczu oraz za sam pomysł 
powołania takiej Rady. Pomysł, 
który – jak mniemam – jest osa-
dzony na szlachetnej kanwie ro-
zumienia przydatności takiego 

gremium do opiniowania posu-
nięć Władz Miasta w procesie za-
rządzania. Z zasady zatem cieszę 
się, że ten sektor działalności spo-
łecznej, po 30 latach transformacji 
ustrojowej, doczeka się reprezen-
tacji w naszym mieście. 

Niestety, tym co mnie martwi 
przy okazji tej pożytecznej z po-
zoru, a być może i faktycznie cen-
nej inicjatywy, są refleksje wyni-
kające z mojego doświadczenia 
jako prezesa Mazowieckiej Fun-
dacji Społeczno-Kulturalnej oraz 
refleksje innych moich kolegów 
i koleżanek z pracy w samej or-
ganizacji, powstałej w Łowiczu  
– przypomnę – w 1994 r. To nasze 
historyczne doświadczenie współ-
pracy z instytucjami samorządu 
łowickiego oraz jego Zarządami 
różnych zresztą kadencji, bynaj-
mniej nie napawa mnie i nas opty-
mizmem. 

Wręcz fatalne jest nasze, jako 
członków fundacji, wspomnienie 
współpracy z urzędującym obec-
nie burmistrzem Krzysztofem J. 
Kalińskim, co gorsza, współpra-
cy na niwie społeczno-kulturalnej,  
a nie tylko kulturalnej (jak to prak-

tykujemy obecnie). Zwłaszcza  
w czasie, gdy fundacja była wła-
ścicielem historycznej baszty po 
gen. Klickim, czyli do roku 2011. 
Sposób, w jaki wówczas nadal 
urzędujący burmistrz pozbawił 
naszą organizację – bądź co bądź 
– notarialnej (!) własności, i powo-
dy, dla których to zrobił, dokładnie 
ilustruje stosunek tego burmistrza, 
z którego poruczenia Pan dzisiaj 
występuje do nas z pomysłem po-
wołania Rady, do tego typu or-
ganizacji i działalności jak nasza  
w zmienionych (czyżby?) warun-
kach ustrojowych kraju. 

I chociaż nie jesteśmy entuzja-
stami tego, co stało się z terenem 
wokół baszty i z samą basztą po 
2011 r., to jeszcze bardziej smu-
ci nas tryb postępowania i leżące  
u jego podstaw wyobrażenie 
władz samorządowych pod tym 
właśnie kierownictwem, na temat 
działalności pożytku publicznego 
i powiązanego z tym rozumienia 
kwestii wolontariatu. 

Krótko mówiąc, niedopusz-
czalne jest wg nas to, co się sta-
ło w 2011 r. i dzieje się nadal, że 
oto demokratycznie wybierany sa-

morząd, bez względu na widocz-
ną, wręcz oczywistą skalę zaan-
gażowania i dorobek organizacji 
NGO, wybiera sobie do solidne-
go wsparcia tylko te gremia, któ-
re swoją lojalnością dają politycz-
ny sygnał do współpracy. Resztę 
zaś pozbawia środków i majątku, 
zmuszając do podporządkowania 
sobie tych, którzy mają działanie 
władzy uzupełniać. Tym bardziej, 
że uzupełniać sprawniej i taniej.

Przypadek, a właściwie prze-
padek baszty, jest tu ikoniczny. 
Można bowiem się spierać czy 
plastikowy plac zabaw, trujący  
i wypaczający sprawności rucho-
we oraz estetyczne dzieci, albo 
latarnie w estetyce karawanu na 
piaszczystych alejkach, nie mó-
wiąc już o blaszanym garażu i pa-
kamerze z pustaka wykorzystywa-
nym do politycznych konwektyli, 
to najlepsze rozwiązania jako oto-
czenie zabytku w takiej formule, 
jaką przewidział dla niego fak-
tyczny inwestor (gen. Klicki). Ale 
oczywistym, nie podlegającym 
dalszej dyskusji jest wypaczanie 
formuły wolontariatu takim re-
glamentowaniem środków, by or-

ganizacjom ze swej istoty NIE-
ZALEŻNYM zapewniać trwanie 
lub znikanie z horyzontu społecz-
nej przydatności w zależności  
od politycznych nadziei, które się 
w nich pokłada. 

Pomijam już stojący za tym za-
grożony interes finansowy mia-
sta jako wspólnoty, którego tak 
strzeżono i nadal się strzeże, że 
fundacja przez 10 lat zarządzania 
zabytkiem, przy wielkich oczeki-
waniach i naciskach dla swoich 
działań rewaloryzacyjnych przy 
zabytku oraz innych statutowych, 
nie mogła doczekać się wsparcia 
nawet symbolicznymi sumami, 
a inne, lojalne wyborczo gremia, 
bez żadnego dorobku i odpowie-
dzialności prawnej, przez kolejne 
9 lat, na zabytek i otoczenie, które 
im teraz służą, oskubały kasę mia-
sta z milionów złotych.

Mając powyższe na uwadze, 
jako prezes Mazowieckiej Funda-
cji Społeczno-Kulturalnej w Ło-
wiczu uprzejmie informuję, że nie 
oddelegujemy do nowo tworzone-
go ciała żadnego kandydata. 

andrzej Biernacki
prezes MFS-K

LiSTy  
DO REDaKcJi

Ksinzoki tuż przed koncertem�charytatywnym�w�muzeum.�
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Żychlin�|�Parafia�pw.�św.�apostołów�Piotra�i�Pawła�–�a�laureaci�konkursu�z�całej�okolicy

Koncert laureatów kolęd i pastorałek
W niedzielne popołudnie w kościele  
pw. św. Apostołów Piotra i Pawła odbył się  
wyjątkowy koncert laureatów VII Konkursu Kolęd  
i Pastorałek, które zorganizowała parafia  
i Urząd Gminy w Żychlinie. 

Najlepsi zaśpiewali swoje pio-
senki zachwycając licznie zgro-
madzonych wiernych. Wyjątko-
wym głosem popisał się 11-letni 
Antoni Marzec z Kutna, który od 
jury otrzymał nagrodę specjalną.

Gdy występ zdobywcy Grand 
Prix zapowiadał Dawid Wójcik, 
wydawało się, że przed ołtarz 
wyjdzie młodzieniec ze średniej 
szkoły. Tymczasem wyszedł mały, 
szczuplutki chłopiec, ale o potęż-
nym głosie i wyjątkowej ekspre-
sji wykonania. To urodzony talent. 
Organista Dawid Wójcik zachę-
cał, aby zapamiętać nazwisko An-
toniego Marca, gdyż teraz można 
go posłuchać za darmo, ale za kil-
ka lat trzeba będzie zapłacić za bi-
lety na jego koncert. I miał rację, 
to niesamowity talent. Znają go  
w Kutnie, teraz poznali mieszkań-
cy Żychlina.

VII Konkurs kolęd i pastorałek 
w Żychlinie miał otwartą formu-
łę. W tym roku zgłosiło się ponad 
120 wykonawców, większość wy-
konawców spoza gminy Żychlin. 
Jury miało dużo pracy, przesłu-
chania trwały kilka godzin. Wy-
stępy oceniało jury w składzie: 
Paweł Nowicki – solista Opery 
Novej w Bydgoszczy, Anna Ta-
deusiak (z gminy Oporów) – ar-
tystka chóru Opery Novej w Byd-
goszczy i Agnieszka Sidwa, radna 
rady Miejskiej w Żychlinie, prze-
wodnicząca komisji oświaty. 

Niedzielny koncert stał na bar-
dzo wysokim poziomie arty-
stycznym. Po wykonaniu utworu  
w kościele złote, srebrne i brązowe 
statuetki nutek oraz nagrody rze-
czowe wręczali burmistrz Grze-
gorz Ambroziak, Elżbieta Sikora, 
przewodnicząca rady oraz jurorzy 
Anna Tadeusiak i Paweł Nowicki. 

Osoby wyróżnione otrzymały dy-
plomy... i po „Grześku”.

kategoria przedszkola 
Wyróżnienie przyznano Mi-

chałowi Trzak. 
III miejsce jury konkursu przy-

znało Patrycji Balik. Były też dwa 
II miejsca. Otrzymali je: Zuzanna 
Myczka, która zaśpiewała „Przy-
siadło słonko” oraz Michalina 
Śmigielska z Żychlina, która za-
śpiewała kolędę „Gdy śliczna pan-
na”. W kategorii przedszkolaków 
najwyżej oceniono Nikolę Piorun, 
która zaśpiewała utwór „Dlaczego 
dzisiaj”.

kategoria przedszkola 
zespoły
III miejsce zajął Zespół Pie-

śni i Tańca Ziemi Kutnowskiej, 
w skład którego wchodzą też ży-
chlińskie dzieci. Zespół wystą-
pił w składzie: Marianna Stasiak, 
Tatiana Łukaszewska, Maja Ma-
tusiak, Zofia Cieniewska, Liliana 
Helman, Hubert Cukier, którzy 
zaśpiewali „Przylecieli aniołko-
wie”. II miejsca nie było. I miej-
sce jury przyznało duetowi Annie 
Sochackiej i Adamowi Zieleniew-
skiemu. Duet zaśpiewał „Bosy pa-
stuszek”.

kategoria klasy i-iii 
soliści
Wyróżnienie jury przyznało: 

Roksanie Łoginow i Lenie An-
drzejewskiej.

Jury przyznało dwa III miejsca. 
Wyśpiewały je: Malwina Jackow-
ska piosenką „Cicho, cicho pa-
stuszkowie” oraz Wiktoria Gora-
jewska „A kto wie czy za rogiem”. 
II miejsce zajęła Laura Szychow-
ska, która zaśpiewała „Zaśnij dzie-

cino”, zaś I miejsce jury przyzna-
ło Nikoli Majewskiej za kolędę 
„Pierwsza gwiazda”.

kategoria klasy i-iii 
zespoły
Wyróżnienia otrzymali: Maja 

Banachowska, Alicja Nowok, Ju-
lia Jędrzejewska, Nadia Pawelec, 
Filip Liberadzki, Nikola Dubrow-
nik, i Gabriel Szymczak z Żychli-
na.

Trzeciego miejsca nie było.  
II miejsce jury przyznało: Annie 
Żak, Hubertowi Budzik i Helenie 
Sieczkowskiej za utwór „Powitaj-
my go”.

I miejsce jury przyznało ze-
społowi z Żeronic, który wystąpił  

w składzie: Dominika Iwaniak, 
Marcel Kamiński, Julia Kuba-
czyk, Natalia Kubaczyk, Woj-
ciech Kołach, Jan Wawrzyńczak, 
Weronika Organiściak i Maria 
Woźniak. Zespół zaśpiewał „Pa-
stuszkowie, bracia mili”.

Zespół wystąpił w stylizowa-
nych ubraniach ludowych. Dziew-
częta z czerwonymi koralami  
i wianuszkami kwiatów na gło-
wie, chłopcy w czarnych kape-
luszach i czerwonych surdutach,  
z grzechotkami w ręku.

kategoria klasy iV-Vi 
soliści
W tej kategorii wyróżniono 

wszystkich, którzy przystąpili do 

konkursu: Oliwię Kukułę, Maję 
Kołaczyńską, Alicję Kawczyń-
ską, Martę Lewandowską, Gabrie-
lę Zwaigert, Antoniego Badurka, 
Anastazję Kilińską, Bartka Go-
łębiewskiego, Magdalenę Bareł-
kowską, Antoninę Zielińską, Mar-
celinę Tomaszewską, Antoninę 
Gałkę i Magdalenę Myszewską.

III miejsce jury przyznało Kac-
prowi Kita za „Kołysankę Józefa”.

II miejsce Amelii Zielińskiej za 
„Przysiadło słonko na Jezusa żło-
bie”.

Najwyżej oceniono występ 
Agaty Ciesielskiej za „Łokarynki, 
fujarecki”. Wystąpiła w góralskim 
stroju i ujęła słuchaczy mocnym, 
dźwięcznym głosem z wyraźną 

artykulacją słów. Do tego zatań-
czyła i zachęciła słuchaczy do za-
bawy.

kategoria klasy Vii-Viii 
soliści
Wyróżnienie jury przyznało: 

Natalii Kunikowskiej, Wiktorii 
Łoginow i Nadii Tomczak.

Trzeciego miejsca nie było.  
II miejsce przyznano Dominice 
Liseckiej za „Kolędę Maryi”, zaś 
I miejsce Malwinie Ciesielskiej  
za „Zornicka”

kategoria szkoły 
średnie
Wyróżnienie przyznano Mi-

chalinie Dudziej.
III miejsce wyśpiewała Mag-

dalena Ciąpała, która wykona-
ła utwór „Cień Boga”. II miejsce 
przyznano Julii Miazek za utwór 
„Łoj Malyńki” Pierwszego miej-
sca nie przyznano.

kategoria szkoły 
średnie zespoły
I miejsce zajął Zespół Wokal-

no-Chóralny z Kłecka (200 km od 
Żychlina), który wystąpił w skła-
dzie: Dominika Nowicka, Domi-
nika Ślebioda, Alicja Otuszewska, 
Maja Kuryła, Patrycja Adam, Ju-
lia Purolnik, Izabela Wielińska  
i Laura Jaskólska za utwór „ Nad 
Betlejem”. Chór uświetnił też wie-
czorną mszę świętą, która rozpo-
częła się po koncercie z ponad 
półgodzinnym opóźnieniem.

Dorota Grąbczewska 

W kat. przedszkola zespoły iii miejsce zajął ZPiT Ziemi Kutnowskiej,�
który�wystąpił�w�stylizowanych�strojach�ludowych.
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amelia Zielińska z�kat.�kl.�iV-Vii�
zajęła�ii�miejsce.�Zaśpiewała�
„Przysiadło�słoneczko”.
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i miejsce w kat. klas iV-Vi 
zajęła agata ciesielska,�która�
zaśpiewała�„łokarynki,�fujarecki”.
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i miejsce w kat. zespoły 
przedszkolaki zajął duet�anna�
Sochacka�i�adam�Zieleniewski.
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Julia Miazek�za�utwór�„łoj�
malyńki”�w�ludowym�stroju�zajęła��
ii�miejsce,�i�miejsca�nie�przyznano.

fO
t.

�D
O

R
O

ta
�G

R
ą

B
c

Ze
w

S
K

a

11-letni antoni Marzec  
z Kutna otrzymał Grand Prix.��
to�urodzony�talent�wokalny�.
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Sąd Okręgowy�|�Sprawa�oszustów�bankowych�

Pijaństwo go nie obroni
Obrona głównego 
oskarżonego w głośnym 
procesie grupy osób, 
która wyłudzała kredyty 
na cudze nazwiska, 
skazanego w pierwszej 
instancji na 6 lat więzienia, 
dwoi się i troi, by 
w apelacji wykazać 
jakoby był, przynajmniej 
w przypadku niektórych 
czynów – niepoczytalny. 
Nie wydaje się, by te 
starania przyniosły 
zamierzony efekt.

Obrońca Mariusza M., bo 
o tego oskarżonego chodzi, wnio-
skował o uzupełniające przesłu-
chanie biegłych psychologów 
i psychiatrów. Tych na rozprawie 
w dniu 31 stycznia stawiło się aż 
troje. Zostali zasypani ciągiem 
kilku krążących wokół jednego 
zagadnienia pytań. Bazowały one 
na fakcie, że Mariusz M. w sierp-
niu 2016 roku, a więc jeszcze 
przed zatrzymaniem, trafi ł raz 

do szpitala i na badania psychia-
tryczne, w ciągu alkoholowym.

– Z jakimi zaburzeniami psy-
chicznymi zmaga się osoba uza-
leżniona od alkoholu? – pytała 
młoda mecenas broniąca oskar-
żonego. 

– W odniesieniu do oskarżo-
nego wszystkie te zaburzenia zo-
stały expressis verbis wskazane 
w treści i w omówieniu wydanej 
już opinii psychiatrycznej – odpo-
wiadali biegli. 

Zeznawali także, iż nie ma 
żadnych przesłanek, które mo-
głyby wskazywać, że oskarżony 
w jakimś momencie był w sta-
nie wyłączającym odpowiedzial-
ność. – Takim stanem byłyby tyl-
ko majaczenia drżenne, ale one 
skutkowałyby koniecznością pil-
nej hospitalizacji, bo byłby to stan 
zagrożenia życia, a jak wynika 
z dostępnej dokumentacji, takich 
incydentów nie było. Sam oskar-
żony w sposób zborny w swoich 

wyjaśnieniach przedstawił swą 
motywację i sposób przeprowa-
dzenia swych działań. 

– Czy występowały u niego 
zaburzenia psychiczne? – drąży-
ła obrona. – Tylko związane z sa-
mym uzależnieniem. Polegały na 
przymusie spożywania alkoholu. 
Nie stwierdziliśmy występowa-
nia zaburzeń świadomości – pa-
dła odpowiedź biegłych. – Nie 
znaleźliśmy żadnych podstaw do 
kwestionowania poczytalności.

Kolejne pytanie, o to, na czym 
polega zespół abstynencyjny, 
przewodniczący składu sędziow-
skiego uchylił jako zbyt ogólne. 
Faktem jest, że u oskarżonego 
zdiagnozowano w sierpniu 2016 
roku zespół abstynencyjny, co 
było powodem przyjęcia go do 
szpitala. Przesłuchiwani w piątek 
biegli określili ten stan jako niepo-
wikłany, dający objawy natury fi -
zjologicznej: potliwość, drżenie – 
ale taki zespół abstynencyjny nie 

ma żadnego wpływu na poczytal-
ność – oświadczyli zdecydowanie. 

Obrona nie ustępowała i od-
niosła się do jeszcze jednego zda-
rzenia z tamtego okresu: zażycia 
przez Mariusza M. dużej daw-
ki leków w zamiarze samobój-
czym. O czym to świadczy? – py-
tała. Biegli przyznali, że na pewno 
świadczy o tym, iż ma on zaburze-
nia osobowości, ale – podkreślili 
– nie istnieje związek między pró-
bą samobójczą a ograniczeniem 
czy zniesieniem poczytalności. 
– Zatrucie lekami nie mogło spo-
wodować ograniczenia poczytal-
ności oskarżonego także w ciągu 
kilku dni po samym zażyciu – pa-
dła odpowiedź na uzupełniające 
pytanie prokuratora.

Proces apelacyjny trwa. Przy-
pomnijmy, bo o sprawie wie-
le razy pisaliśmy w NŁ, że w 
pierwszej instancji Sąd Rejonowy
w Łowiczu skazał, za wyłudze-
nie wieluset kredytów, a także te-
lefonów komórkowych, na szko-
dę przypadkowych osób (ponad 
300 zarzutów!), Mariusza M. na 
6 lat, a innych 7 osób na mniejsze 
kary więzienia w zawieszeniu lub 
ograniczenia wolności. Oskarże-
ni mieli różny udział w procede-
rze. Stosując kilka mechanizmów 
(założenie elektronicznego kon-
ta bankowego, zakładanie fi kcyj-
nych kont, powołanie do życia fi r-
my pośredniczącej w udzielaniu 
pożyczek), zaciągali oni kredyty, 
pożyczki i umowy w różnych in-
stytucjach na osoby, których dane 
zdobywali nielegalnie. Kwo-
ta tych wyłudzeń przekroczyła 
1 mln zł.  wal

Łowicz�
Podziurawione 
baki 
Czy doszło do kradzieży 
paliwa z samochodów 
na parkingu przy 
ul. Starzyńskiego? 
Wiele na to wskazuje. 

Policja prowadzi postępowa-
nie wyjaśniające w tej sprawie. 28 
stycznia rano na miejscu interwe-
niowała straż pożarna oraz policja. 
Po sprawdzeniu tego i okolicznych 
parkingów, stwierdzono wycieki 
paliwa z 3 samochodów (Volks-
wagen, Opel, Land Rover). 

Na miejscu działał zespół ra-
townictwa chemicznego straży 
pożarnej oraz grupa dochodzenio-
wo-śledcza policji. Straż otrzyma-
ła zgłoszenie o plamie paliwa na 
powierzchni około 50 m2 o godz. 
6.51 i od tego się zaczęło. Później 
okazało się, że przy innych samo-
chodach też są plamy wskazujące, 
że mogło dojść do kradzieży. 

– Zneutralizowaliśmy za po-
mocą sorbentu największe pla-
my, policja dotarła do właścicie-
li samochodów – dowiedzieliśmy 
się od dyżurnego straży. Później 
trzeba było je jeszcze przepchnąć, 
żeby zasypać inne tłuste plamy. 
Do chwili zamykania tego nu-
meru NŁ policja nie ustaliła, kto 
i w jakim celu uszkodził baki sa-
mochodów. 

Z naszych ustaleń wynika, że 
do uszkodzenia przynajmniej jed-
nego z samochodów oraz związa-
nego z tym wycieku paliwa doszło 
znacznie wcześniej niż około 7. 
– Jak wychodziłem do pracy 
przed godziną 5 rano, to z daleka 
widziałem plamę na parkingu, ale 
nie skojarzyłem tego z wyciekiem 
paliwa – powiedział nam miesz-
kaniec osiedla Starzyńskiego.  mak 
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 iNFORMaTOR�łOwicKi�

ważne telefony
�� �infolinia PKP:�intercity�703�200�200,��

Koleje�mazowieckie�22�364�44�44,��
łódzka�Kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� informacja PKS 609-846-204
��Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski ŁSM: 

46-837-42-33�(całodobowo);��
609-135-423�(po�godz.�15.00)

��Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�
46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
Dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej –�budynek�muszli�koncertowej,�
park�Błonie�w�łowiczu,�ul.�św.�floriana�7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki):�
pon.�w�godz.�15-19,�tel.�691-730-115.�
dot. przemocy w rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi grup wsparcia:�Grupa�anoni-
mowych�alkoholików�–�czwartki�19.00,�
Grupa�anonimowych�Narkomanów�–�
piątki�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��Kościół pw. chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.,�10.,�11.15,�12.30,�17.�

��Katedra:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.
��Kościół o.o. Pijarów:  8.00,�9.30,�11.00,�

12.30,�16.00.�
��Kościół Sióstr Bernardynek:��8.00,�10.
��Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

��Pływalnia kryta:�czynna:�
pon.-pt.�8.00-22.00;�sob.-niedz.�8.00-20.00.��
wejścia�dla�posiadających�karnety�i�kupują-
cych�bilety�wg�harmonogramu:

poniedziałki�-�12.10-14.45�i�19.50-22.00
wtorki�-�11.35-13.45�i�19.15-22.00
środy�-�10.30-11.30�i�19.50-22.00
czwartki�-�13-16.30�i�19.15-22.00
piątki�-�16.50-18.05�i�19.15�-22.00
soboty�-�11.00-20,�niedziele�-�10.00-20

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-9514,5

��Boiska Orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

��Stadion piłkarski ul.�Starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
��Boisko przy LO im. chełmońskiego  

46�837-42-00

lodowisko
��Łowicz, Nowy Rynek; czynne:
od�poniedziałku�do�piątku:�14.00-20.00;
soboty�i�niedziele:�12.00-20.00�

muzea i wystawy
��arkadia: ogrody:�czynne�codziennie�

�do�zmierzchu;�bilety:�12�zł�i�8�zł,�1�zł�dzieci�
i�młodzież�ucząca�się;�8�zł�za�psa.�

��Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej�–�czynna:�pon.-wt.�w�godz.��
12–20,�śr.-czw.�10–18,�pt.�12–20;��
Gminny�Ośrodek�Kultury;

„Temu misiu”�–�malarstwo�agnieszki�
Kopczyńskiej;�wernisaż:�piątek,�
14�lutego,�godz.�17.00.�wstęp�wolny.
��Łowicz: Muzeum, ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne:�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10–16�
(ostatnie�wejście�15.30);��
–�w�sobotę�8�lutego�z�przyczyn�organizacyj-
nych�czynne��w�godz.�11–16;��
–�bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�
wystawy�czasowe�3�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�wtorek;�
Wystawy stałe: „Sztuka�Baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„etnografia�Księstwa�łowickiego”,��
izba�Pamięci�łowickich�Żydów

Wystawy czasowe:
•�i Triennale Wycinanki Ludowej 
Województwa Łódzkiego�–�wystawa�
prac�konkursowych�43�twórców,�czynna�
do�16�lutego;
•�„Malarstwo Zbigniewa Matyska”  
–�wystawa�podsumowująca�15�lat�działal-
ności�wystawienniczej�artysty;�nastrojowe�
pejzaże,�architektura,�martwa�natura,�
kwiaty,�człowiek�w�ruchu�i�portrety;�
czynna�do�8�marca.
��Łowicz: Skansen przy Muzeum��

–�do�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz,�

codziennie�oprócz�poniedziałków�w�godzi-
nach�10-16,�obowiązuje�bilet�spacerowy.

�� �Łowicki Park Etnograficzny  
– Skansen w Maurzycach�–�nieczynny�
do�końca�marca.

��Łowicz: Muzeum Diecezjalne,��
Stary�Rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.��
w�godz.�10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

��  Łowicz: Galeria Browarna,��
ul.�Podrzeczna�17.�informacje�i�kontakt��
ws.�zwiedzania:�tel.�46/838�56�53��
lub�tel.�kom.�691�979�262

��Łowicz: Muzeum Guzików –�ekspozy-
cja�ozdobnych�i�zwyczajnych�guzików��
z�całego�świata;�czynna�od�pon.�do�pt.��
w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�Galeria�łowicka,�
ul.�Stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

��Łowicz: izba Pamięci Stanisława Klic-
kiego –�i�piętro�Baszty�im.�gen.�Klickiego,�
czynna�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

��Nieborów: Motonostalgia – Muzeum 
Motoryzacji, Nieborów�231a –�czynne:�pią-
tek,�sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
Bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

��Nieborów: Muzeum�–�nieczynne��
do�29�lutego;�Ogrody –�czynne�codzien-
nie�w�godz.�10.00-18.000.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�Bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
„Blask dźwięku światła” –�wystawa��
malarstwa�Dawida�wojtalewicza,�czynna�
do�25�lutego,�godz.�15:15.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�Sromów�11,�
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice:  Pałac�–�zwiedzanie��
pon.–pt.�godz.�8-15;�sob.–niedz.�11-17,��
po�wcześniejszej�rezerwacji;�bilety:��
ulgowy�10,00�zł,�normalny�15,00�zł
Stadnina koni�–�zwiedzanie:��
indywidualnie�pon.–pt.�w�godz.�8-14;��
bilety:�ulgowy�5�zł,�normalny�8,50�zł;�
rezerwacje�tel.�693-422-684.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki Bo-

skiej częstochowskiej wykonane�przez�
dzieci�z�SP�w�matkach;�kościół��
pw.�wszystkich�Św.�w�Złakowie�Kościelnym.

��„Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�łowicz,�Podrzeczna�30.

Kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��czwartek, 6 lutego:
godz.�17:00�–�OcH!FF: Żelazny most�
–�dramat�prod.�Polska,�reżyseria:�monika�
Jordan-młodzianowska,�czas:�1�godz.�24�
min.;�po�filmie�spotkanie�z�reżyserką
godz.�19:00�–�OcH!FF: Błąd systemu�
–�dramat�prod.�Niemcy,�reżyseria:�Nora�
fingscheidt,�czas:�1�godz.�58�min.
��Piątek, 7 lutego:
godz.�18:00�–�OcH!FF: Van Gogh.  
U bram wieczności /�sala�ii�–�dramat�
biograficzny�prod.�francja,�irlandia,�
Szwajcaria,�uSa,�wlk.�Brytania;�reżyseria:�

Julian�Sznabel;�czas:�1�godz.�50�min.
��Sobota, 8 lutego:
godz.�19:00�–�OcH!FF: Oficer i szpieg�
–�dramat�historyczny�prod.�francja,�
włochy;�reżyseria:�Roman�Polański;�czas:�
2�godz.�6�min.
��Niedziela, 9 lutego:
godz.�16:45�–�OcH!FF: Prosta historia�
–�pokaz�specjalny/�sala�ii�–�dramat�
obyczajowy�prod.�francja,�uSa,��
wielka�Brytania;�reżyseria:�David�lynch;��
czas:�1�godz.�52�min.
godz.�19:00�–�OcH!FF: Oficer i szpieg
��Poniedziałek, 10 lutego:
godz.�16:45�–�OcH!FF: Parasite�/�sala�
ii�–�dramat�prod.�Korea�Południowa;�
reżyseria:�Joon-ho�Bong;�czas:�2�godz.�
12�min
godz.�19:00�–�OcH!FF: Nie ma nas  
w domu�–�dramat�prod.�Belgia,�francja,�
wielka�Brytania,�reżyseria:�Ken�loach;�
czas:�1�godz.�40�min.
��Wtorek, 11 lutego:
godz.�11.00�–�X Muza – Literatura  
i ekran: „Zabić drozda”�–�film�prod.�
uSa,�1962�r.,�reż.�Robert�mulligan;�
zajęcia�edukacyjne�poprowadzi�Grzegorz�
Pieńkowski,�wykładowca�akademii�filmu�
i�telewizji;�wstęp�wolny.
godz.�17:00�–�OcH!FF: Free Solo: 
ekstremalna wspinaczka –�sala�ii
godz.�19:00�–�OcH!FF: Nie ma nas  
w domu�–�film�dokumentalny�prod.�uSa;�
reżyseria:�Jimmy�chin,�elizabeth�chai�
Vasarhelyi;�czas:�1�godz.�40�min.
��środa, 12 lutego:
godz.�17:00�–�OcH!FF: Lighthouse�–�
sala�ii�–�dramat/�horror�prod.�Kanada,�
uSa;�reżyseria:�Robert�eggers;��
czas:�1�godz.�50�min.
godz.�19:00�–�OcH!FF: W labiryncie�–�
thriller�prod.�włochy,�reżyseria:�Donato�
carrisi,�czas:�2�godz.�10�min.
��czwartek, 13 lutego:
godz.�16:45�–�365 dni�–�film�erotyczny�
prod.�Polska;�reżyseria:�Barbara�Biało-
wąs;�czas:�1�godz.�56�min.
godz.�17:00�–�OcH!FF: Młody ahmed�
/�sala�ii�–�dramat�prod.�Belgia,�francja;�
reżyseria:�Jean-Pierre�Dardenne,�luc�
Dardenne;�czas:�1�godz.�24�min.
godz.�19:00�–�OcH!FF: W labiryncie 
–�sala�ii
godz.�19:30�–�365 dni

Bilety�na�filmy�Och!ff:�15�zł

koncerty
��Piątek, 7 lutego:
godz.�19.00�–�Skalpel: Music for S –�
igor�Pudło,�marcin�cichy�–�elektronika,�
Piotr�Damasiewicz�–�trąbka�i�Rafał�
Dutkiewicz�–�perkusja;�koncert�w�ramach�
21.�edycji�Och!�film�festiwal;�łOK,�ul.�
Podrzeczna�20;�bilety�50�zł.
��Sobota, 8 lutego:
godz.�17.00�–�„Z klasyką przez Polskę”�
–�muzyka�na�flety�i�fortepian;�wystąpią:�
agata�Kielar-Długosz�(flet),�łukasz�
Długosz�(flet)�i�andrzej�Jungiewicz�(forte-
pian).�muzeum�w�łowiczu,�Stary�Rynek�
5/7.�wstęp�wolny�(bezpłatne�wejściówki),�
liczba�miejsc�ograniczona.
��Sobota, 15 lutego:
godz.�19.00�–�Marek Dyjak –�koncert�
w�ramach�21.�edycji�Och!�film�festiwal;�
łowicki�Ośrodek�Kultury,�ul.�Podrzeczna�
20;�bilety�(dostawki)�70�zł.

��Piątek, 21 lutego:
godz.�19.00�–�cykada�(anglia)�–�koncert�
finałowy�21.�edycji�Och!�film�festiwalu;�
łOK,�ul.�Podrzeczna�20;�bilety�50�zł.�
��Niedziela, 23 lutego:
godz.�14:00�–�„On Vous adore” –�
chopin�oczami�George�Sand�–�koncert�
chopinowski;�wystąpią:�takashi�Yamamo-
to�(fortepian),�Bożena�Stachura�(słowo);�
Pałac�w�Sannikach,�ul.�warszawska�142.�
Bilety:�15�zł.

inne
��Piątek, 7 lutego:
godz.�16.00�–�impreza charytatywna 
na rzecz adasia Buczka�–�w�progra-
mie:�zumba�z�Joanną�Gałką-walczykie-
wicz,�koncert�Szymona�mońki�z�zespo-
łem�połOwicZni,�discopolo�–�zespół�
cosmo;�loteria�fantowa,�kiermasz�ciast,�
chlebaze�smalcem�i�ogórkiem�kiszonym,�
barszczem;�malowanie�twarzy�oraz�
pokaz�hafciarki.�imprezę�poprowadzi�DJ�
Krystian�matuszewski.�Świetlica�wiejska�
w�mastkach�wstęp�5�zł.
��Sobota, 8 lutego:
godz.�9.00�–�XX Rajd Szlakiem 
Powstania Styczniowego: Mogiły – 
Skierniewice Rawka;�zbiórka�uczestni-
ków,�którzy�dokonali�zapisu:�Stary�Rynek�
w�łowiczu;�wpisowe:�6�zł�dla�członków�
PttK�i�dzieci�pod�opieką�rodziców,�12�zł�
dla�pozostałych�osób.�informacje:�PttK�
oddział�w�łowiczu.
godz.�16.00�–�iii Randka Małżeńska�
–�w�programie:�msza�święta�w�kościele��
p.w.�matki�Bożej�Nieustającej�Pomocy�
w�łowiczu,�ul.�Brzozowa�(Korabka);�
poczęstunek�i�wieczór�taneczny�(od�
godz.�17.30)�–�restauracji�Polonia�w�
Ośrodku�„Zacisze”,�ul.�Kaliska�5.�Koszt:�
200�zł/para.
godz.�16.00�–�Karnawałowy Bal Senio-
ra Osiedla Bratkowice�–�restaruracja�
„ZaZ”�w�łowiczu,�ul.�Powstańców�1863�
r.�nr�12.
godz.�17.00�–�Paweł chałupka: „Ego”; 
support: adam Gajda�–�wieczór�stand-
-up�comedy.�Program�przeznaczony�dla�
widzów�dorosłych.�Bilety:�30�zł�w�przed-
sprzedaży,�40�zł�w�dniu�występu.
��Niedziela, 9 lutego:
godz.�11.00�i�13.00�–�Walentynkowa 
wycinanka�–�warsztaty,�wykonanie�
wycinanki�w�kształcie�serca;�muzeum��
w�łowiczu,�Stary�Rynek�5/7.�
Obowiązują�zapisy.�wstęp�13�zł/os.
��środa, 12 lutego:
godz.�9:00–11:30�–�Bezpłatne konsul-
tacje w ramach Mobilnego Punktu 
informacyjnego z zakresu realizacji 
projektów dofinansowanych z Fun-
duszy Europejskich;�urząd�Gminy�
Domaniewice,�ul.�Główna�2.
��Niedziela, 15 marca:
godz.�20.00�–�Kabaret Jurki „Last 
minute; łowicki�Ośrodek�Kultury,��
ul.�Podrzeczna.�Bilety:�60�zł.
��Sobota, 29 sierpnia:
godz.�18:00–23:00�–�Międzynarodowa 
Noc Nietoperzy�–�w�programie:�wykład�
dot.�różnorodności�nietoperzy�w�Polsce�
i�ich�roli�w�ekosystemach�(dr�Katarzyna�
Janik-Superson�z�uł),�konkurs�wiedzy�o�
nietoperzach�dla�najmłodszych�uczest-
ników,�nasłuchy�nietoperzy�z�użyciem�
specjalistycznego�sprzętu�oraz�odłowy�z�
profesjonalistami.�muzeum�w�Nieborowie�
i�arkadii;�wstęp�bezpłatny.

ważne telefony
�� informacja: PKS�42-631-97-06
��Taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Policja 997�alarmowy;�w Głownie  

42-719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
��Straż pożarna: 998,�w Głownie 42-719-

10-08,�w Strykowie 42-719-82-95;
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
��Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
��Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
��Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00,�9.30,�11.30,�16.00
��Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
��Parafia św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury aptek
��Głowno: 
czwartek, 6 lutego:
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
piątek, 7 lutego: �
ul.�młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
sobota, 8 lutego: 
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
niedziela, 9 lutego: 
ul.�Swoboda�17,�tel.�42�685-78-11
poniedziałek, 10 lutego:  
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
wtorek, 11 lutego:  
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
środa, 12 lutego:  
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej��
do�godz.�8.00�dnia�następnego;��

w�soboty�20–8�dnia�nast.;�w�niedziele�
18–8�dnia�nast.,�w�święta�8–8�dnia�nast.
��Stryków: niedziela, 9 lutego:��
pl.�łukasińskiego�15,�w�godz.�9–14.00,�
tel.�42-719-80-85

dyżury przychodni
��Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
��Przychodnie w Strykowie: 
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,�ul.�
Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Kilińskiego�2�(urząd�Gminy)��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�w�godz.�8.00–12.00;�
wt.�i�czw.�w�godz.�12.00–16.00,
Stryków,�ul.�Kościuszki�29�
czynny:�pon.–pt.��w�godz.�12.00–16.00

muzea i wystawy
��Muzeum Żołnierza Polskiego��

–�umundurowanie�i�ekwipunek�żołnierzy��
i�i�ii�wojny�światowej;�Dmosin�2a,��
tel.�504-327-183.

��Galeria Bank&DM w Głownie.  
Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�wystawy�indywidualne�i�zbiorowe;��
Głowno,�ul.�młynarska�5/13,�i�piętro�budyn-
ku�Banku�Spółdzielczego.

��My 15-letni�–�wystawa�jubileuszowa;�
Dom�Kultury�w�Niesułkowie;�wernisaż:�po-
niedziałek,�10�lutego;�czynna�do�29�lutego.

koncerty
��Niedziela, 9 lutego:
godz.�18.00�– „Nad dachami Paryża”�
–�koncert�walentynkowy;�wystąpią:�Beata�
marczewska�(wokal),�adam�Snopek/to-

masz�Pala�(piano)�oraz�marek�andrysek/
michał�Opeldus�(akordeon).�Dom�Kultury�
w�Niesułkowie.�wstęp�wolny.

inne
��Piątek, 7 lutego:
godz.�16:30�–�Mariusz Szczygieł „Zrób 
sobie raj” –�spotkanie�Dyskusyjnego�
Klubu�Książki;�miejska�Biblioteka�
Publiczna�w�Głownie,�ul.�Kopernika�45.�
wstęp�wolny.
��Sobota, 8 lutego:
godz.�17.00�–�Walne zebranie spra-
wozdawcze�w�OSP�Stryków
��Niedziela, 9 lutego:
godz.�9.00–11.00�–�akcja honorowego 
oddawania krwi;�Szkoła�Podstawowa�nr�
2�w�Głownie,�ul.�andersa�37.�
��środa, 12 lutego:
godz.�10.00�–�aniołkowe Granie�–�finał�
akcji;�miejski�Ośrodek�Kultury��
w�Głownie,�ul.�Kopernika�45.

iNFORMaTOR�GłOwieńSKi�i�StRYKOwSKi�

OFERTy PRacy 
z�dnia�4.02.2020

POWiaTOWy URZąD PRacy W ŁOWicZU:
�� Serwisant�wymienników�ciepła
�� Piekarz
�� Recepcjonista
�� Pracownik�produkcji
�� młodszy�operator�linii�pakujących
�� Dziewiarz
�� Operator�maszyn�dziewiarskich
�� Operator�maszyn�w�przemyśle�włókienniczym
�� Pielęgniarka/położna
�� Pomoc�w�sprzątaniu�pomieszczeń�produkcyj-

nych,�magazynowych,�biurowych�i�pomiesz-
czeń�hotelowych

�� Pomocnicze�prace�remontowo-gospodarcze
�� Specjalista�do�spraw�sprzedaży
�� instruktor�terapii�zajeciowej
�� Kasjer-sprzedawca
�� Psycholog

POWiaTOWy URZąD PRacy W ZGiERZU:
�� wykończenia�wnętrz
�� Sprzedawca
�� Kurier�gastronomiczny
�� Kierowca�samochodu�dostawczego�(do�3,5�t)
�� Kucharz
�� Pracownik�gospodarczy
�� Operator�wózka�widłowego
�� Pracownik�produkcyjny�z�obsługą�suwnic
�� Pakowacz�ręczny
�� Pracownik�biurowy
�� magazynier
�� Opiekunka�dziecięca
�� wulkanizator
�� Robotnik�magazynowy
�� Szwaczka�ręczna
�� asystent�do�spraw�księgowości
�� Kierownik�Zespołu�inżynieringu�i�Zarządzania�

Produktem
�� Sprzątaczka
�� Pracownik�produkcji�drobiu
�� Szwaczka
�� Ślusarz-spawacz
�� audytor

POWiaTOWy URZąD PRacy W KUTNiE:
�� Pomoc�kuchenna
�� Pracownik�produkcji
�� Pakowacz�ręczny
�� Pracownik�rozbioru
�� Kierowca�kat.�c+e
�� Operator�koparko-ładowarki
�� Specjalista�ds.�obsługi�klienta
�� wulkanizator
�� manikiurzystka
�� Brygadzista
�� Pakowacz
�� lider�do�spraw�kontroli�jakości
�� monter�instalacji�sanitarnych
�� Główny�księgowy
�� Kucharz
�� Konstruktor�–�technolog
�� Kierowca�kat.�c
�� Zastępca�Kierownika�Działu�administracyjno-

-technicznego

ROLNiK SPRZEDaJE 
ceny�z�dnia�4.02.2020�r.

Żywiec wieprzowy:

�� Domaniewice:�5,50�zł/kg+Vat

�� Różyce:�5,50�zł/kg+Vat

�� Kiernozia:�5,50�zł/kg�+�Vat

�� Skowroda�Płd.:�5,50�zł/kg+Vat

�� chąśno:�5,60�zł/kg+Vat

�� Karnków:�5,60�zł/kg+Vat

Żywiec wołowy:

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�7,00�zł/kg+Vat

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�7,00�zł/kg+Vat

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,30�zł/kg+Vat;�byki�7,40�zł/kg+Vat

ważne telefony
�� informacja PKP�22-194-36�
�� informacja PKS 609-846-204
��Policji w Żychlinie (24)�285-29-97
��Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
��Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
��Komenda Powiatowa Policji  

w Kutnie:�(24)�253-22-00�
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��OSP w Żychlinie: (24)�285-12-10  

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

��Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie:�285-10-27

��awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
��Nocna i świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�NZOZ�Red-med��
tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

 �apteka: Kutno�ul.�mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

��Nieodpłatna pomoc prawna –�Punkt�
specjalistycznego�poradnictwa�obywatel-
skiego,�mediacje:�urząd�Gminy�w�Żychlinie,�
ul.�Barlickiego�15a,�tel.�(24)�355-47-64;�
pon.–pt.�w�godz.�9–13.

boiska sportowe
��Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator�tel.�609-262-446
��Stadion Miejski w Żychlinie,��

ul.�waryńskiego�8�–�Piotr�wojciechowski,�
tel.�607-574-261

lodowisko w Kutnie
��czynne:�pon.�–�czw.�8.00–20.00,��

pt.�8–21;�sob.,�niedz.�i�święta�10–21.
��bilety: normalny�–�7�zł,�ulgowy�–�5�zł,�

poniedziałki:�5�zł�dla�każdego.�Karnety�(na�
10�godzin):�normalny�63�zł,�ulgowy:�45�zł.��

Dzieci�do�lat�7�–�wstęp�bezpłatny�(pod�
opieką�dorosłego�opiekuna�na�łyżwach.

��wypożyczenie łyżew�–�8�zł/godz.,�dzie-
cięcych�łyżew�saneczkowych-�3�zł/godz.

msze święte 
w niedziele i święta

��Żychlin,�parafia�pw.�Św.�apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

��Żychlin,�kaplica�pw.�św.�maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

muzea i wystawy
��Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

��Park przy Zamku w Oporowie czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

��Muzeum Regionalne w Kutnie, �
ul.�Konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

��Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�w�godz.�10-16.�Bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

��„Pomalować szary świat”��
–�wystawa�prac�malarskich�niepełnospraw-
nej�agnieszki�Sapińskiej�z�Piątku;��
wernisaż:�piątek,�14�lutego,�godz.�16.00,�
Żychliński�Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3.�
wstęp�wolny.

kino KDK w Kutnie 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

��Piątek – środa, 7–12 lutego:
godz.�15.30�–�Gang zwierzaków�/�2D�
dubbing�–�animacja�/�komedia,�prod.�
uSa;�reżyseria:�Reinhard�Klooss,��
czas:�1�godz.�29�min.
godz.�17.30�–�Judy�–�biograficzny�/�
dramat�/�musical,�produkcja:�wielka�
Brytania;�reżyseria:�Rupert�Goold;�
czas:�1�godz.�58�min.
godz.�20.00�–�Pan T. –�dramat�/�kome-
dia,�produkcja:�Polska;�reżyseria:�marcin�
Krzyształowicz;�czas:�1�godz.�44�min.

inne
��Piątek, 14 lutego:
godz.�20.00�–�Bal Walentynkowy  
z zespołem art cafe;�Żychliński�Dom�
Kultury,�ul.�fabryczna�3.�Koszt:�95�zł/
osoba�(3�dania�gorące,�ciasto,�zimne�
przekąski,�kawa,�herbata,�napoje).�
��Poniedziałek, 9 marca:
godz.� 9.00� –� Formy i metody wspie-
rania zdrowia psychofizycznego  
i kompetencji społecznych dzieci  
i młodzieży zagrożonych niedostoso-
waniem społecznym�–�konferencja;�Do-
mOStwo�w�Żychlinie,��ul.�Dobrzelińska�6.
��Niedziela, 8 marca:
godz.�16.00�–�„Bardzo śmieszne 
piosenki” –�Katarzyna�Żak�z�zespołem�
na�Dzień�Kobiet;�w�programie�piosenki�
wojciecha�młynarskiego,�agnieszki�
Osieckiej,�Jacka�cygana,�magdaleny�
czapińskiej�i�mariana�hemara.�Żychliński�
Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3.�Bilety�30�zł.

iNFORMaTOR�Dla�ŻYchliNa�i�OKOlic

SKaRB ROLNiKa
NOtOwaNia�Z�taRGOwiSKa�mieJSKieGO�
–�ceny�z�dnia�4.02.2020�r.

w�łowiczu w�Głownie
brokuły szt. 3,50 -
buraki�czerwone kg 2,50 2,50
cebula� kg 2,50-3,00 3,00
czosnek szt. 1,50-2,00 1,50
gruszki kg 5,00 4,00-4,50
jabłka kg 2,50-4,00 3,50
jaja�fermowe 15�szt. 8,00-11,00 -
jaja�wiejskie 15�szt. 10,00-12,00 9,00-10,00
kalafior� szt. 3,50-4,00 3,00-4,00
kapusta�biała� szt. 3,50-4,00 3,00-3,50
kapusta�kiszona kg 6,00 6,00
kapusta�pekińska szt. 3,00-4,00 -
koperek pęczek 2,00 1,50
miód 0,9�litra 30,00 30,00
marchew� kg 2,00-3,00 2,00-2,50
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki�kiszone kg 6,00 6,00
ogórek�zielony kg 8,00-12,00 8,00
papryka�czerwona kg 4,00 4,00
pietruszka kg 5,00 4,00-5,00
pomidor�malinowy kg 12,00 -
pomidor�szklarniowy kg 6,00-10,00 6,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,00
sałata szt. 2,50-3,00 2,50
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
śliwki kg 8,00 -
włoszczyzna� pęczek 3,00 3,00
ziemniaki� kg 2,50-3,00 2,00
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samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��auto�skup,�całe�i�uszkodzone,�
wszystkie�marki,�najlepsze�ceny,�
tel.�604-191-186.

��Każdego�Dostawczego,�
tel.�725-562-998.

��Każdego�forda�transita,�
tel.�725-361-836.

��mercedesy,�toyoty,�tel.�725-361-836.

��Skup�aut�osobowych�i�dostawczych�
-�auta�sprawne�lub�uszkodzone,�
rozbite,�skorodowane,�a�także�anglik,�
tel.�515-605-227.

sprzedaż
��auDi�a3,�1.8�benzyna,�1996�rok,�tel.�

kom.�783-699-310.

��auDi�a4,�2001�rok,�tel.�695-986-065.

��auDi�a4,�2.0�tDi,�2007�rok,�czarny,�
garażowany,�tel.�506-336-944.

��auDi�a6,�2.0�tDi,�Xii.2004,�
tel.�507-458-670.

��auDi�a6,�2.0�tDi,�2005�rok,�
tel.�600-822-089.

��Bmw�318D,�2004�rok,�7.200�zł,�
w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�
tel.�604-706-309.

��citROËN�c1,�1.0,�2008�rok,�
tel.�606-348-077.

��citROËN�c5,�2.0�hDi,�2013�rok,�
tel.�508-132-455.

��fiat�Brava,�1999r,�w�eksploatacji�
z�nową�butlą�gazową,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�501-040-082.

��fiat�Grande�Punto,�tel.�607-908-528.

��fiat�Panda,�1.1�benzyna/gaz,�2008�
rok,�tel.�733-125-163.

��fiat�Panda�iii,�1.2,�2012�rok,�59.000�
km,�tel.�695-323-452.

��fiat�Panda,�1.2,�2011�rok,�i�wł.,�
tel.�722-090-134.

��fiat�Punto,�2004�rok,�tel.�668-131-109.

��fiat�Punto�1.2,�2003�rok,�
tel.�606-348-077.

��fiat�Punto�ii�benzyna/gaz,�2002�rok,�
tel.�692-910-123.

��fiat�Seicento,�tel.�665-277-589,�po�
17.00.

��fORD�c-max,�2006�rok,�tel.�692-
730-825,�po�17.00.

��fORD�focus,�1,8�tDi,�2000�rok,�
tel.�721-147-354.

 �FORD Focus, 2000 rok, kombi, 
diesel. Tanio, tel. 666-284-606.

��fORD�focus,�1.5�tDci�120�Km,�
Xii.2015�rok,�udokumentowany�przebieg�
84.000�km.�Opony�zimowe�i�letnie.�
Srebrny.�Bezwypadkowy..

��fORD�mondeo,�2,0�diesel,�2006r,�
tel.�794-301-799.

��hONDa�civic,�1.4�16V,�2005�rok,�
bogate�wyposażenie,�atrakcyjna�cena,�
tel.�513-375-786.

��huNDai�terracan,�2,9,�2003�rok,�
504-011-161.

��lt28,�na�części,�tel.�511-383-203.

��NiSSaN�almera,�1,6,�2002�rok,�
sprawny,�stan�dobry,�1900�zł,�
tel.�504-552-306.

��OPel�antara,�2007�rok,�
tel.�694-154-861.

��OPel�astra�f,�1,4�benzyna/gaz,�1999�
rok,�tel.�781-183-553.

��OPel�astra�iii�kombi,�1.6�benzyna,�
2006�rok,�automat,�tel.�606-348-077.

��OPel�astra�iii,�1.7�cDti,�2007�rok,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�
tel.�513-375-786.

��OPel�corsa,�1.2,�2000�rok,�
tel.�785-959-817.

��OPel�corsa,�1.2,�2012�rok,�
tel.�600-944-728.

��OPel�corsa�1.0,�2005�rok,�
tel.�606-348-077.

��OPel�corsa�D,�1,3�cDti�Diesel�
ecoflex,�2012�rok,�opony�zimowe�
i�letnie,�stan�bdb.,�bezwypadkowy,�
tel.�798-826-712.

��OPel�corsa,�2005�rok,�5-drzwiowy,�
tel.�572-254-511.

��OPel�meriva,�1.3�cDti,�2006�rok,�
tel.�604-185-025.

��OPel�meriva�1.6,�2008�rok,�
tel.�606-348-077.

��OPel�meriva,�1.6�gaz,�2007�rok,�
10.700�zł,�tel.�692-829-882.

��OPel�Vectra�c,�1.9�tDi,�2009�rok,�
skrzynia�„6”,�14.900�zł,�tel.�513-375-786.

��PeuGeOt�206,�1.4,�2005�rok,�i�
właściciel,�140.000km,�bezwypadkowy,�
tel.�513-375-786.

��PeuGeOt�308,�2009�rok,�
tel.�693-943-787.

��PeuGeOt�Boxer,�2017�rok,�
tel.�502-603-931.

��ReNault�cango,�1,5,�2007�rok,�
180tys�km,�504-011-161.

��ReNault�clio,�1.5�diesel,�2006�rok,�
biały,�3-drzwiowy,�tel.�692-601-689.

��ReNault�Kangoo�3�krótki,�1,5�Dci,�
2014�rok,�tel.�604-593-167.

��ReNault�laguna�2,�2004�rok,�cena�
do�negocjacji,�tel.�696-385-646.

��ReNault�master,�9�paletowe,�
tel.�501-297-987.

��ReNault�megane,�1,4�16V,�2002,�
tel.�605-841-308.

��ReNault�megane,�1.4,�2003�rok,�
80.000km,�bezwypadkowy,�i�właściciel,�
tel.�513-375-786.

��ReNault�twingo,�stan�idealny,�
sprawny,�jeżdźący,�tel.�664-492-791.

��Seat�alhambra,�1.9�tDi,�2006�rok,�
tel.�602-223-109.

��SKODa�fabia,�1,4�benzyna,�2012�rok,�
tel.�664-097-819.

��SKODa�Octavia,�1.6�benzyna/gaz,�
1998�rok,�tel.�504-313-408.

��SKODa�Octavia�ii,�1.6�benzyna,�
tel.�692-601-689.

��SKODa�Superb,�2004�rok,�
tel.�697-049-593.

��Sprzedam�meRceDeS�bus�poczta,�
1994.10,�158000�km,�sprawny,�
tel.�697-399-476.

��Sprzedam�Seicento,�tel.�693-517-653.

��tOYOta�auris,�1.3�benzyna,�
102.000�km,�2015�rok�rejestracja�2016,�
zadbany�bezwypadkwy,�42.000�zł,�
tel.�600-746-321.

��tOYOta�avensis�combi,�2,0�tDi,�2008�
rok,�tel.�663-819-003.

��tOYOta�avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-cat,�14.200zł,�możliwość�
zamiany�na�mniejszy,�tel.�604-706-309.

��tOYOta�Rav4,�2007�rok,�
tel.�695-027-515.

��tOYOta�Starlet,�1.3�gaz,�1998rok,�
1950�zł,�tel.�696-886-742.

��tOYOta�Yaris,�2006�rok,�
tel.�662-116-836.

��tOYOta�Yaris,�1.3,�2005�rok,�oraz�
2008�rok,�tel.�513-375-786.

��Vw�Bora,�1,6�benzyna/gaz,�2003r,�
2-włściciel,�stan�bdb,�tel.�693-538-499.

��Vw�Golf,�1.8�benzyna/gaz,�1997�rok,�
sprawna�klima,�5�drzwi,�tel.�694-665-918.

��Vw�Passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�6.900�
zł,�(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�
tel.�513-375-786.

��Vw�Passat�diesel,�2006�rok,�kombi,�
9.800�zł,�tel.�698-477-390.

��Vw�Polo�1.2,�2003�rok,�
tel.�606-348-077.

��Vw�Polo,�1.4�tDi,�2009�rok,�12.200�zł,�
tel.�513-375-786.

��Vw�Vento,�1,9�tDi,�1997r,�Oc�do�
września,�sprawny,�1300�zł�do�negocjacji,�
tel.�(24)�277-47-94,�tel.�602-111-825.

inne
��Klucze�samochodowe,�piloty,�stacyjki,�

Głowno,�tel.�606-319-335.

��Podnośnik�samochodowy�
czterokolumnowy�nowy�typ�SDO-8t�z�
dokumentacją,�Głowno,�tel.�502-584-769.

��Opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�
Największy�skład�w�rejonie,�klimatyzacja,�
mechanika.�Bratoszewice,�ul.�łódzka�28,�
www.opony-gaweda.pl,�tel.�(42)�719-63-
08,�tel.�505-151-701.

��Sprzedam�felgi�aluminiowe�15,�4�śruby,�
tel.�501-040-082.

��Sprzedam�2�przyczepki�
samochodowe,�tel.�785-912-253.

motorowe

kupno
��Kupię�stare�motory�i�części,�

tel.�603-444-431.

��Stare�motocykle,�części,�
tel.�513-185-357.

��mZ�tS�250,�4�biegi,�tel.�796-068-827.

sprzedaż
��motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�serwis,�naprawy,�Głowno,�
łódzka�4,�tel.�(42)�710-76-11.

��Yamacha�Drak�Star,�tel.�694-154-861.

garaże

wynajem
��Do�wynajęcia�garaż,�Szarych�

Szeregów,�tel.�509-704-355.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię�czarną,�tel.�504-944-860.

��Kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice�i�
okolice,�tel.�502-602-463.

sprzedaż
��Budynek�nadający�się�na�magazyn�

lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�
tel.�663-881-721.

��Pół�bliźniaka,�stan�surowy,�zamknięty,�
łowicz,�tel.�609-009-558,�po�16.00.

��Dom,�łowicz-Przedmieście,�
tel.�534-767-923.

��Polesie,�9.400�mkw.,�tel.�603-878-783.

��Sprzedam�działkę�na�Zielkowicach�
1000�mkw,�tel.�602-504-924.

��wyposażenie�sklepu�spożywczego,�
tel.�665-503-146.

��Działka�budowlana�wraz�z�ziemią�3,2�
ha,�Bobrowniki,�tel.�604-169-278.

��Działka�budowlana�2.000�m2,�
Janowice,�dwie�drogi�dojazdowe,�
tel.�502-768-210.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
290�mkw.,�w�Dębowej�Górze,�
tel.�665-220-393.

��Działka�rolna�2,18�ha�przy�trasie�
łowicz-Sochaczew�oraz�leśna�0,40,�
działka�2,5�ha,�1�ha,�1,2�ha,�koło�
walewic,�tel.�665-464-794.

��Kamienica�oraz�działka,�centrum�
łowicza,�tel.�665-464-794.

��Sprzedam�dom,�Domaniewice�koło�
stacji�PKP,�tel.�691-620-797.

��Do�sprzedania�nieruchomość�
gruntowa�o�pow.�0,47�ha,�częściowo�
zabudowana,�łowicz,�rejon�Placu�
Przyrynek.,�tel.�602-728-864,�
728-319-244.

��Sprzedam�ziemię�rolną,�1,08ha,�
Kamień�łowicki,�tel.�791-086-150.

��Ziemia,�Złaków�Kościelny,�
tel.�692-101-989.

��Dom�mieszkalny�z�ziemią�orną,�gmina�
Dmosin,�tel.�600-663-525.

��Sprzedam�ziemię�4,43ha,�gmina�
Rybno,�tel.�696-796-696.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha�
w�mysłakowie,�częściowo�zalesiona,�
tel.�503-935-863.

��Sprzedam�1,04ha�ziemi�na�Świącach,�
tel.�668-409-727.

��Działka�rolno-budowlana,�1,31�ha,�
Parma,�tel.�604-751-681.

��Sprzedam�działki�budowlano-rolne,�
Placencja�trakt,�tel.�660-724-766.

��Działki�budowlane�1.500�m2,�
Nieborów�wschodni,�tel.�781-192-860.

��Dom�w�łowiczu,�tel.�794-219-414.

��Działka,�Zielkowice,�tel.�508-800-930.

��Sprzedam�grunty�orne�1,20�ha�
w�Kompinie,�tel.�511-341-007.

 �Sprzedam mieszkanie w Psarach, 
tel. 514-529-618.

��Działka�1,22�ha,�Zielkowice�i,�tel.�790-
537-649,�po�16:00.

��Dom,�stan�surowy�zamknięty�z�działką�
1.150�mkw.,�arkadia,�tel.�530-370-088.

��Sprzedam�1,5�ha�ziemi�2�klasy�
uprawiana�w�Głownie,�ul.�Żwirki�68,�
tel.�502-584-769.

��Sprzedam�mieszkanie�własnościowe�
48�mkw.,�ul.�Sikorskiego,�Głowno,�
tel.�668-405-227.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�6,17�
ha,�Różyce,�tel.�518-997-388.

��mieszkanie�72�mkw,�łowicz�os.�
Bratkowice,�tel.�669-034-020.

��Sprzedam�działkę�inwestycyjno-
budowlaną�3.000�mwk,�tel.�572-239-297.

��Działki�budowlane,�ul.�łowicka,�
mysłaków,�tel.�666-337-808.

��Sprzedam�działkę�budowlano-�
rolną,�1.06ha,�wszystkie�media,�
tel.�607-748-468.

 �Sprzedam działkę 1.15ha, 
przy lesie, Wola Błędowa, 
tel. 604-900-649.

��Działkę�rolno-�budowlaną,�
tel.�518-405-534.

��chruślin,�9�ha�ziemi,�180000zł,�
tel.�695-248-808.

��Budynki�gospodarcze�320mkw�i�
290mkw,�220000zł,�chruślin,�
tel.�695-248-808.

��Sprzedam�mieszkanie-zamienię�
na�mniejsze�45�mkw.,�parter,�
tel.�792-522-208.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
k./łowicza�88�arów�z�lasem,�
tel.�606-818-288.

��Sprzedam�działkę�ze�sklepem,�
Dobrzelin,�tel.�606-818-288.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�495�
mkw.�w�łowiczu,�tel.�728-712-473,�lub�
604-607-830.

ReKlama
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wynajem
 �Wynajmę mieszkanie 78 

mkw., Łowicz, Podrzeczna 14, 
tel. 603-397-250.

��lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
Zduńska,�tel.�883-201-761.

��wynajmę�mieszkanie�50�
mkw�w�blokach,�Głowno�Zabrzeźnia,�
tel.�531-257-692.

��mieszkanie�2-pokojowe,�
Starzyńskiego,�tel.�504-239-119.

��Przyjmę�ziemię�w�dzierżawę,�
tel.�693-944-068.

��Kawalerka,�tel.�692-101-989.

��Kawalerka�do�wynajęcia�na�os.�
Naakowskiego,�tel.�609-502-572.

��Do�wynajęcia�lokal�160�mkw.�
w�pawilonie:�róg�warszawskiej�i�
Dworcowej,�łowicz,�tel.�(46)�837-42-46,�
tel.�605-578-502.

 �Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

��wynajmę�mały�domek�w�łowiczu,�
tel.�660-027-671.

��wynajmę�lokal�na�Krakowskiej,�
tel.�607-809-288.

 �Tanio wynajmę lokal 
handlowy: Łowicz, Nowy Rynek, 
tel. 537-620-620.

��mam�mieszkanie�do�wynajęcia.�Os.�
Starzyńskiego�bl.�iii.�Piętro�ii,�pow.�34m2.,�
tel.�730-682-542.

��wynajem�domku�na�noclegi,�łowicz,�
tel.�501-011-198.

��Przyjmę�ziemię�w�dzierżawę,�
Złaków�Borowy,�tel.�727-472-512.

zamiana
��Zamienię�42�mkw.�na�kawalerkę�do�30�

mkw.,�tel.�607-072-844.

��Zamienię�3-pokojowe�48mkw�(3�
piętro)�na�2-pokojowe�(parter),�tel.�607-
600-559,�po�16.00.

kupno różne
��Przyjmę�ziemię�czarną,�

tel.�504-944-860.

��Kupię�przekładnię,�reduktory,�silniki�
elektryczne,�tel.�790-501-813.

sprzedaż różne
 �Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�531-467-981.

��Drewno�kominkowe,�opałowe�
(workowane).�Skrzynki�uniwersalki,�
jedynki,�na�wsiewkę,�na�ziemniaki,�klepki.�
Producent,�tel.�501-658-261.

��Palety,�5zł,�tel.�502-919-192.

��Drewno�kominkowe,�opałowe,�
tel.�504-257-615.

��Skrzynki�jedynki,�palety,�drabiny,�wagi,�
tel.�665-464-794.

��Zbiorniki�na�zboże,�tel.�788-870-752.

��tuja�szmaragd�0,60�zł�,�
tel.�518-518-835.

��Drzwi�wc�60l,�tel.�502-778-128.

��wiertarka�stołowa,�tel.�783-985-848.

��Piasek�płukany,�pospółka,�żwiry,�
podsyp,�transport,�tel.�600-895-026.

��Rower�stacjinarny,�fotel�biurowy,�
grzejnik�żeberkowy�elektryczny,�
tel.�(46)�837-68-90.

��Podkłady�drewniane�i�betonowe,�
tel.�605-896-130.

��Ziemia�do�wyrównania�terenu,�
tel.�605-896-130.

��tunel�foliowy�7x30,�tel.�693-569-671.

��tunele�foliowe,�rury�2’,�
tel.�506-267-923.

��Sprzedam�bale�akacjowe,�
tel.�728-749-086.

 �Sprzedam transformator 
60 kW, używany, stan dobry, 
tel. 501-044-546.

��Beczka�1000�litrów,�krajzega,�
tel.�514-013-389.

��Sprzedam�drzewo�na�pniu,�sosna�150�
m3,�Bełchów,�tel.�502-251-751.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�
tel.�885-459-698.

��Opał�ekologiczny�pellet,�brykiet,�
tel.�506-903-574.

��topole�7�szt�(duże)�sprzedam,�
tel.�793-303-620.

��tunele�foliowe,�agrowłóknina�nowa�
100�m,�tel.�735-260-570.

��Sprzedam�namioty�foliowe�
duże,�przyczepę�wywrotkę�niską,�
tel.�721-109-045.

��Sprzedam�topole,�Nieborów,�
tel.�606-214-678.

��Silnik�elektryczny�11�kw,�
wolnoobrotowy,�tel.�669-034-195.

��Betoniarka,�sprężarka�samoróbka,�
atlas�do�ćwiczeń,�węże�spawalnicze�
acetylenowe,�tel.�530-370-088.

��Sprzedam�lesz�do�utwardzenia�terenu,�
tel.�725-486-878.

��futro�Karakuł�rozm.�48,�tel.�508-983-
242,�601-799-395.

��Rurki�melioracyjne�ceramiczne,�
tel.�660-181-910.

��Sprzedam�pianino�Nocturno,�stan�bdb,�
cena�do�negocjacji,�tel.�663-140-003.

��Sprzedam�matę�do�terapii�
magnetycznej�szerokość�80cm,�długość�
200cm,�jedna�strona�maty�jest�ze�
srebrną�nitką�zapobiegającą�grzybicy�i�
otarciom,�tel.�601-201-277.

��Sprzedam�skrzynki�uniwersalki,�
tel.�788-814-240.

��topole,�drzwi�pokojowe,�
tel.�500-791-151.

��Skrzynki�uniwersalki,�1,�opony�Kleber�
cti200�195/70R15c�104/102R,�
tel.�662-142-726.

��Sprzedam�piłę�łańcuchową�
elektryczną,�mało�używaną,�150�zł,�
tel.�(46)�838-61-22.

��Piła�spalinowa�Oleo-mac,�wciągarka�
łańcuchowa�4�tony,�olej�hydrauliczny�
hl46,�100litrów,�tel.�605-896-130.

��Kontener,�izoterma�7x2,5/2,5,�
tel.�605-896-130.

��Klatki�drewniane�i�plastikowe,�łubianki�
drewniane�i�plastikowe,�tel.�512-520-546.

��telewizor�50�cali,�tel.�794-301-799.

��Sprzedam�pięknie�wyszywany�
damski�strój�łowicki,�mało�używany,�
tel.�664-492-791.

��Sprzedam�wagę�do�1,5�tony�do�żywca,�
aktualne,�tel.�697-399-476.

 �Kruszywo na drogi! Drewno 
opałowe sprzedam., tel. 695-416-747, 
574-295-140.

��Pustaki�keramzytowe�6,�tregra�16�
6-metrowa,�kamień�polny,�ceownik�12�po�
3,5�m,�tel.�573-071-070.

��Orbitrek,�łubianki,�2�rowery,�starocie,�
tel.�697-957-992.

praca

dam pracę
��Przyjmę�pomocnika�tynkarza,�

możliwość�przyuczenia,�tel.�796-954-454.

��Zatrudnię�kierowcę�c+e,�kraj,�
chłodnia,�tel.�605-680-709.

��Zatrudnię�montażystów,�wysokie�
zarobki,�tel.�602-504-924.

��Zatrudnię�elektyka,�tel.�602-504-924.

��firma�BiS�w�Skierniewicach�zatrudni�
do�zakładu�stolarskiego:�stolarzy�oraz�
monterów�mebli,�tel.�601-344-142.

 �Zatrudnię szwaczki, 
prasowaczki, dzianina, tkanina, 
biustonosze,Głowno, tel. (42) 672-76-
24, tel. 692-406-127.

��Zatrudnię�kierowcę�kat�c+e�na�kraj�z�
doświadczeniem,�tel.�604-377-088.

��Zatrudnię�murarzy,�pomocników�z�
okolic�Głowna,�tel.�515-697-643.

��Zatrudnię�osobę�z�wykształceniem�
wyższym�technicznym,�kontakt@
technolutions.pl.

��Zatrudnię�elektryka�oraz�montera.�
Praca�w�delegacji,�tel.�793-098-999.

��Zatrudnię�pracownika�z�
doświadczeniem�pracy�na�wysokości,�
tel.�793-098-999.

��Zatrudnię�elektromontera�z�prawem�
jazdy,�tel.�501-036-150.

��Zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�691-991-000.

��Zatrudnię�pracownika�na�nowoczesną�
fermę�loch,�tel.�606-398-385.

��Zatrudnię�ekspedientki�do�pracy�
w�sklepie�spożywczym�w�łowiczu,�
tel.�512-088-422.

��Biuro�rachunkowe�„Grosik”�łowicz�
Bolimowska�63�zatrudni�księgową�na�
cały�lub�część�etatu,�tel.�(46)�837-42-46,�
tel.�605-578-502.

��Zatrudnię�kucharkę�kelnerkę,�
tel.�696-024-227.

��Przyjmę�pomocników�budowlanych,�
tel.�665-373-897.

��PreZero�Servis�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�łowicza,�
Żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

��PreZero�Service�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca�na�
terenie�łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��Do�pielęgnacji�zieleni,�cięcie�krzewów,�
łowicz,�tel.�601-385-678.

��Kierowcę�kat.�c�dorywczo�zatrudnię,�
tel.�793-303-620.

 �Hurtownia budowlana 
w Głownie zatrudni na stanowisko 
magazyniera. Dobre wynagrodzenie, 
tel. 601-153-348.

��Zatrudnię�tynkarzy,�tel.�692-157-417.

��Zatrudnię�traktorzystę�do�pomocy�
w�gospodarstwie,�tel.�792-387-788,�
gmina�łyszkowice.

��Zatrudnię�pracowników�budowlanych�
(docieplenia,�gładzie,�malowanie,�
wykończenia�wnętrz),�tel.�510-308-974.

��Zatrudnię�murarza,�tel.�510-254-533.

��Przyjmę�do�pracy�elektryka,�hydraulika,�
tel.�607-809-288.

��Zatrudnimy�kierowców�kat.�c+e�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�506-836-200.

 �Przyjmę do pracy w kwiaciarni, 
tel. 662-161-699.

��Zatrudnię�pomocnika�stolarza,�
stolarza,�montera�do�prostych�prac�
stolarskich,�tel.�607-701-177.

��Supermarket�tesco�Stryków�zatrudni�
pracowników,�tel.�797-024-200.

��Zatrudnię�kierowcę�c+e,�transport�
krajowy.�Dobre�zarobki,�tel.�608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin.�
Dobre�zarobki,�tel.�608-067-847.

 �Zatrudnię do prac brukarskich, 
roboty na terenie Łowicza i 
w okolicach. Możliwe przyuczenie., 
tel. 697-778-557.

��Zatrudnię�pracownika�biurowego�
(możliwość�stażu),�tel.�691-621-098.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�
transport�międzynarodowy,�Pl-hu-Pl,�
tel.�607-267-206.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, 
tel. 501-735-885.

��Dam�pracę:�elewacje,�wykończenia�
wnętrz,�tel.�500-005-095.

��Zatrudnię�osobę�do�serwisu�opon�
na�stanowisko�mechanik-wulkanizator,�
Bratoszewice,�dobre�warunki,�
tel.�505-151-701.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E kraj/
zagranica, tel. 601-297-776.

 �Hurtownia budowlana 
wStrykowie zatrudni na stanowisko 
sprzedawcy. Dobre wynagrodzenie, 
tel. 605-086-824.

��Zatrudnię�chałupniczkę,�Głowno,�
tel.�503-942-600.

��Zatrudnię�pomocnika�do�prac�
wykończeniowych,�tel.�600-961-577.

 �Zatrudnię do produkcji 
ogrodzeń betonowych Stryków, 
tel. 509-345-234.

 �Zatrudnię spawacza, Stryków, 
tel. 509-345-234.

szukam pracy
��Przy�wykończeniach�wnętrz,�28�lat,�

brak�nałogów,�tel.�889-151-594.

��Doświadczona,�pracowita,�
dyspozycyjna�poprowadzi�dom,�ogródek,�
tel.�790-739-578.

��Zaopiekuję�się�starszą�osobą,�
tel.�668-263-203.

usługi wideo
��Videofilmowanie,�fotografowanie,�www.

fotowideo.lowicz.pl,�tel.�(46)�837-79-81,�
tel.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, 

tel. 698-480-048.

��tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�
tel.�501-931-961.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668-591-725.

��Remonty,�tel.�603-043-995.

��tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��tynki�maszynowe�profesjonajne,�
wylewki,�tel.�604-144-668.

��Kompleksowe�usługi�remontowo-
budowlane,�tel.�511-568-525.

 �Remonty, tel. 693-208-999.

��układanie�kostki�brukowej,�
tel.�667-837-817.

��Budowanie�garaży�od�podstaw,�
przeróbki�budynków�mieszkalnych�i�
gospodarczych,�murowanie�kominów�z�
klinkieru,�tel.�530-026-584,�723-917-819.

��Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
fVat,�tel.�606-737-576.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�
tel.�609-135-411.

��Złota�Rączka”�bieżące�naprawy,�
wymiany,�hydraulika,�elektryka�i�inne,�
tel.�608-028-762.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�
tel.�504-960-515.

��cyklinowanie,�polerowanie,�
tel.�501-249-461.

��malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535-466-501.

��wykończenia�wnętrz,�remonty,�
tel.�532-115-111.

��Docieplenia�budynków,�remonty,�
tel.�666-152-315.

��Docieplanie�budynków,�wykańczanie�
wnętrz,�poddasza,�gipsy,�www.remonty-
lowicz.pl,�tel.�511-735-802.

��Dachy,�montaż�pokryć�dachowych�i�
konstrukcje,�tel.�507-542-210.

��Podbitki,�grzanie�papu�
termozgrzewalnej,�tel.�507-542-210.

��adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
G/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�docieplenia�budynków,�
tel.�792-781-446.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi.�
ogrodzenia,�bramy,�montaż�ogrodzeń,�
tel.�506-771-822.

��wykończenia�wnętrz,�remonty,�łazienki,�
glazura,�gładzie,�malowanie,�płyta�K-G,�
panele,�itp.,�tel.�605-135-777.

��układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��tynki,�tel.�575-661-940.

 �Docieplenia budynków, 
tel. 513-985-412.

 �Wykończenia wnętrz, adaptacja 
poddaszy, płyty K/G, malowanie, 
panele podłogowe, itp, 
tel. 513-985-412.

 �Wylewki agregatem, mixokret, 
tel. 513-985-412.

��Budowy,�remonty,�docieplenia,�
tel.�794-230-700.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��Remonty�kompleksowo,�
tel.�607-612-176.

��usługi�koparko-ładowarką,�koparką,�
transport�4�osie,�sprzedaż�ziemi,�tel.�609-
661-559,�726-480-200.

��łazienki,�kompleksowo,�
tel.�733-788-522.

��malowanie�pomieszczeń,�
tel.�733-788-522.

��Remonty�kompleksowo,�
tel.�733-788-522.

��Glazura,�terakota,�sufity�podwieszane,�
wszelkie�zabudowy,�tynki�mozaikowe,�
kamień�dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�605-562-651.

��murowanie,�ocieplenia,�glazura,�
terakota,�tel.�887-818-290.

��wylewki�maszynowe,�zacieranie�
mechaniczne,�tel.�785-246-112.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�752-668-616.

��wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�
tel.�726-395-426.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�elewacji,�
tel.�609-541-373.

 �Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, 
tel. 664-712-854.

��Docieplenia�budynków,�
tel.�608-380-169.

��układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�883-215-523.

��firma,almax”�wykonuje�prace�
wykończeniowo�remontowo�budowlane�
w�pełnym�zakresie,�solidnie,�
tel.�662-636-878.

��Budowa�nowoczesnych�obór�
na�rusztach,�doświadczenie,�
tel.�691-961-255.

��usługi�minikoparką,�tel.�604-413-669.

��usługi�koparko-ładowarką�2cx,�
tel.�604-413-669.

��Budowy�i�docieplenia�domów:�
jednorodzinnych,�wielorodzinnych,�
budynków�gospodarczych�itp.�
Kompleksowo,�tel.�603-452-605.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, rynny, 
gwarancja!, tel. 735-300-550.
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��usługi�remontowo-�budowlane,�
Stryków,�tel.�515-064-872.

��malowanie,�gipsy,�sufity�podwieszane,�
ścianki�działowe,�montaż�drzwi,okien,�
ocieplanie�poddaszy,�tel.�887-555-801.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�tel.�723-917-
819,�530-026-584.

��Budowanie�domów,�garaży�
od�podstaw,�przeróbki�
budynków�mieszkalnych�i�
gospodarczych,�murowanie�kominów�z�
klinkieru,�tel.�530-026-584,�723-917-819.

sprzedaż
��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�po�

obróbce�mechanicznej,�tel.�601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Sprzedam�pustaki�karamzytowe,�
tel.�660-117-565.

 �Brukarstwo, tel. 791-306-104.

usługi 
instalacyjne

��anteny,�telewizory�naprawa,�
tel.�791-210-176.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�
tel.�535-466-501.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�
tel.�506-891-289.

��hydraulika�kompleksowo,�
tel.�601-818-310.

��usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��elektryk:�usługi�elektryczne.�
wykonywanie�instalacji�od�podstaw;�
modernizacja,�tel.�609-219-094.

��usługi�hydrauliczne,�tel.�785-543-610.

�� instalacje�wodno-kanalizacyjne,�usługi�
minikoparką,�tel.�535-466-501.

usługi inne
��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�
tel.�667-732-751.

��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�
tel.�668-591-725.

 �Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 �instalacje fotowoltaiczne, 
tel. 727-534-450.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

��Odnawianie�wanien,�tel.�600-979-826.

��cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�
tel.�782-718-483.

��Polsat,�Nc+,�naziemna,�
tel.�728-188-127.

��usługi�koparką,�tel.�607-168-196.

��Naprawa�telewizorów,�łowicz�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�
tel.�728-227-030.

��wycinka�drzew,�tel.�510-052-908.

��wycinka,�pielęgnacja�drzew,�
tel.�665-463-008.

��wywóz�gruz,�odpady�budowlane,�
porządkowanie�terenu,�ścinka�
drzew�i�zakrzaczeń,�odbiór�złomu,�
prace�rozbiórkowe,�tel.�695-416-747,�
607-350-968.

��usługi�koparko-ładowarką,�
tel.�512-098-358.

��usuwanie/frezowanie�pni�po�ściętych�
drzewach,�tel.�506-660-095.

��Sprzątanie�domów,�mieszkań�i�mycie�
okien,�tel.�691-101-052.

��Dekorowanie�sal�na�wesela,�komunie,�
chrzciny�i�inne�imprezy�okolicznościowe,�
tel.�889-320-547,�787-575-801.

 �Profesjonalne usługi spawalnicze 
z dojazdem do klienta (bramy, 
ogrodzenia, drzwi), tel. 785-165-140.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�miłą,�uczciwą,�wierną�

wiek�43-59,�sms,�tel.�606-735-889.

nauka
��Prace�dyplomowe,�licencjackie,�

magisterskie�-�pomoc;�tabele,�wykresy,�
analiza�danych,�wnioski.�Przepisywanie�
tekstów,�nagrań�(wykłady,�wywiady)�i�
inne,�tel.�794-060-711,�łowicz.

��matematyka,�tel.�791-802-482.

 �Kursy nurkowania, 
tel. 793-033-190.

��matematyka,�angielski,�
tel.�515-459-141.

��matematyka,�tel.�607-440-582.

��Nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�607-440-582.

��matematyka�od�podstawówki�do�
matury,�tel.�577-499-553.

��matematyka�dla�dzieci�klas�1-4,�
tel.�577-499-553.

��Język�angielski,�język�rosyjski.�
fachowo,skutecznie,�atrakcyjnie.�
wszystkie�poziomy,�tel.�510-966-509.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�783-112-512.

��Kupię�facelię,�tel.�883-945-511.

��Kupię�zboża,�tel.�508-471-814.

��Kupię�mieszankę�500�zł/t,�
tel.�692-996-054.

��Kupię�zboże,�tel.�693-157-117.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�668-478-617.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603-711-760.

��Prosięta,�warchlaki�-�kupię,�
tel.�508-395-127.

��Kupię�cielaki,�tel.�609-874-395.

��Kupię�byczki,�jałówki�100-500�kg�do�
dalszego�chowu,�tel.�515-121-410.

maszyny
��ciągnik,�maszyny,�tel.�792-703-272.

��Kupię�maszyny�rolnicze,�
tel.�883-945-511.

��Kupię�wialnię,�czyszczalnię,�Petkus,�
tel.�883-945-511.

��Kupię�ursusy,�Zetory�mogą�być�
w�gorszym�stanie�lub�do�remontu�nie�
rejestrowane�oraz�inne,�tel.�601-478-051.

��Każdy�ciągnik,�przyczepę,�
tel.�725-361-836.

��Kupię�każdego�bizona�oraz�inne�
maszyny,�mogą�być�do�remontu,�
tel.�602-522-478.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�
być�dziurawy�zbiornik),�tel.�664-981-618.

��Kupię�siewnik�Poznaniak�3�metry�z�
dużą�skrzynią,�tel.�794-693-879.

 �Kupię rozsiewacz do wapna Piast, 
tel. 506-271-866.

��Kupię�maszyny�rolnicze,�
tel.�515-710-848.

��Kupię�trolla,�owijarkę,�sadzarkę,�
glebogryzarkę,�talerzówkę,�rozsiewacz,�
kosiarkę,�siewnik,�tel.�605-084-979.

inne
��Przyjmę�w�dzierżawę�grunty�rolne,�

tel.�663-778-632.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
��Sprzedam�pszenżyto�i�owies,�

tel.�668-146-499.

��Sprzedam�owies,�pszenżyto,�żyto,�
siano�baloty,�tel.�667-257-460.

��Sprzedam�suchą�słomę�w�belach,�
Świące,�tel.�601-320-604.

��Sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Żyto,�jęczmień,�sianokiszonka,�siano,�
Świeryż,�tel.�662-585-814.

��Słoma�duże�bele,�wyborów,�
tel.�788-278-657.

��Kukurydza�sucha,�tel.�507-140-275.

��Sianokiszonka�w�balotach,�
tel.�603-213-798.

��Sprzedam�pszenicę,�pszenżyto,�
tel.�662-665-605.

��Pszenżyto�milewo�po�centrali,�
czyszczone,�tel.�502-134-849.

��Sprzedam�siano,�tel.�783-668-523.

��Jęczmień�jary�Soldo,�pierwszy�odsiew,�
tel.�692-199-767.

��Sprzedam�słomę�i�siano�w�kostce,�
tel.�604-577-088.

��Sprzedam�bób,�tel.�783-847-873.

��Baloty�sianokiszonki,�tel.�668-162-199.

��Słoma�duże�bele,�pszenżyto,�owies,�
żyto,�okolice�łyszkowic,�tel.�513-184-091.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma nasienna GRaNUM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony. Prowadzimy 
kontraktację: facelii, gorczycy, 
rzodkwi oleistej, strączkowych, 
motylkowych i traw., tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

��Sprzedam�pszenżyto,�pszenicę,�
tel.�662-752-205.

��Pszenżyto,�tel.�607-172-809.

��Siano,�słoma,�owies,�żyto,�
tel.�889-951-089.

��Słoma�(baloty)�ze�stodoły,�Guźnia,�
tel.�880-918-256,�889-910-333.

��Sprzedam�słomę,�siano�duże�
bele�ze�stodoły,�kabina�do�c-360,�
tel.�665-664-174.

��Sprzedam�bób,�tel.�508-819-982.

��Sprzedam�owies,�tel.�728-329-771.

��Sprzedam�słomę�żytnią�suchą�
w�balotach,�tel.�669-085-356.

��Sprzedam�słomę�w�balotach,�
tel.�516-477-037.

��Bób�Bizon,�top,�tel.�724-551-112.

��Żyto,�pszenżyto,�słoma�duże�bele�ze�
stodoły,�tel.�509-838-266.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�600-678-356.

��Sprzedam�bób,�tel.�886-649-933.

��Sprzedam�owies,�żyto,�pszenżyto,�
słomę�bele�ze�stodoły,�tel.�601-814-220.

��Siano�bele,�Bednary,�tel.�661-037-030.

��Pszenica,�słoma�okrągłe�belki,�
tel.�699-913-337.

��Owies,�pszenżyto,�tel.�504-832-533.

��Sprzedam�odsiew�jęczmienia,�
odmiana�flaur�pochodzenia�
niemieckigo,�wysokobiałkowy,�
tel.�664-778-301.

��Sprzedam�ok.�4�tony�żyta�i�3�tony�
pszenżyta,�tel.�785-912-253.

��Sprzedam�pszenżyto�jare�i�ozime,�
tel.�664-048-684.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�782-513-664.

��Żyto�hybrydowe,�ok.�15�ton,�tel.�600-
623-430,�Żychlin.

��Sprzedam�żyto,�tel.�606-218-403.

��Bób:�Bizon,�top-Bób,�tel.�(46)�838-46-
25,�tel.�667-862-034.

��Żyto�10�t,�tel.�502-603-931.

��Sprzedam�bób,�tel.�608-613-658.

��Sprzedam�owies,�tel.�608-613-658.

��Sprzedam�słomę�120/120,�
wierznowice,�tel.�508-309-423.

��Kapusta�kwaszona,�ogórki�kiszone,�
hurt,�detal,�fVat,�tel.�508-194-191.

��Żyto,�owies,�tel.�667-257-470.

��Słoma�baloty,�tel.�781-995-103.

��Sprzedam�bób�Bizon,�tel.�602-899-929.

��Siano�małe�kostki,�tel.�604-088-657.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�735-958-504.

��Sprzedam�kiszonkę�z�kukurydzy,�
słomę�kostki�i�duże�bele,�Goleńsko,�
tel.�605-744-069.

��Siano�i�słoma�ze�stodoły,�
tel.�664-837-390.

��Słoma�baloty,�tel.�661-221-935.

��Słoma�kostka,�tel.�669-034-195.

��Pszenżyto�około�5�ton,�sianokiszonka�
baloty�14�sztuk�1�i�3�pokos,�
tel.�607-197-339.

��Siano�w�kostkach�ze�stodoły,�
tel.�507-293-931.

��Sprzedam�siano�w�balotach�oraz�
słomę,�tel.�793-015-744.

��Sprzedam�ziemniaki�jadalne�i�
paszowe,�tel.�663-760-619.

��Sprzedam�pszenicę�ozimą,�Kiernozia,�
tel.�605-278-719.

��Pszenica�paszowa�10�ton,�
tel.�501-389-031.

��Sprzedam�owies,�tel.�694-657-883.

��Sprzedam�słomę�w�dużych�
belach�120x120,�okolice�Sannik,�
tel.�725-486-878.

��Żyto,�owies,�mieszanka�zbożowa,�
tel.�664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�
tel.�664-981-618.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�665-
277-589,�po�17.00.

��Sprzedam�pszenżyto�i�owies,�okolice�
Rybna,�tel.�694-227-489.

��Słoma,�wola�cyrusowa,�tel.�515-628-
911,�508-983-242.

��Kiszonka�z�kukurydzy�z�pryzmy,�
tel.�660-181-910.

��Owies,�żyto�słoma�duże�baloty,�
tel.�602-255-778.

��Sprzedam�słomę,�okrągłe�bele�30zł/
sztuka,�łowicz,�tel.�609-353-426.

��Pszenżyto,�żyto,�tel.�721-021-154.

��Sprzedam�słomę,�Sierżniki,�
tel.�668-199-261.

��Siano,�Głowno,�tel.�609-251-962.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�510-698-010.

��Sprzedam�zboże,�tel.�502-100-896.

��Sprzedam�owies�siewny,�
tel.�798-906-448.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień�i�
mieszankę,�tel.�691-659-425.

��Sprzedam�słomę�okrągłe�belki,�
okolice�Głowna,�tel.�504-985-644.

��Pszenżyto,�jęczmień�okolice�Głowna,�
tel.�504-985-644.

��Siano,�słoma,�okrągłe�bele,�
tel.�600-822-089.

��Słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�Świeryż,�
tel.�696-565-452.

��Żyto,�tel.�512-544-156.

��Sprzedam�jęczmień�jary�ella,�
tel.�664-724-850.

 �Sprzedam marchew na paszę 
lub soki oraz zboża paszowe, 
tel. 607-648-748.

��Sprzedam�zboże�i�saladerę,�
tel.�721-060-306.

��Owies�harnaś,�tel.�880-263-930.

��Sprzedam�1�tonę�pszenżyta�5�ton�żyta�
po�55�zł,�słomę�ze�stodoły�w�balotach�po�
40�zł.możliwy�transport,�tel.�603-346-079.

��Sprzedam�żyto,�tel.�692-916-507.

��Sprzedam�bób�orginał�Bachus,�Bizon,�
tel.�782-116-597.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�
duże�bele,�pszenżyto,�chąśno�1,�
tel.�721-737-369.

��Sprzedam�zboże�żyto,�owies,�
pszenżyto,�tel.�691-753-392.

��Przyczepa�do�balotów,�
tel.�795-583-677.

��Żyto�z�pszenżytem,�tel.�602-689-205.

��Siano,�bele�120,�Jamno,�
tel.�606-213-415.

��Zboże,�tel.�880-263-930.

��Sprzedam�słomę�w�kostkach,�
tel.�722-152-794.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�
tel.�697-689-881.

��Sprzedam�siano�suche,�okrągłe�belki,�
tel.�663-853-216.

��Żyto,�pszenżyto,�sianokiszonka,�słoma�
25�zł,�tel.�503-730-843,�Guźnia.

��Sprzedam�siano�baloty�120x120,�
tel.�668-118-535.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�605-120-638.

��Sprzedam�mieszankę,�
tel.�790-502-153.

��Sprzedam�żyto,�pszenżyto,�
tel.�695-027-515.

��Sprzedam�siano,�małe�belki,�okolice�
łowicza,�tel.�725-416-972.

��Sprzedam�łubin�żółty,�niepryskany�i�
pompę�próżniową,�tel.�504-912-493.

��Burak�ćwikłowy�na�paszę,�
tel.�515-121-410.

��Sprzedam�jęczmień�jary,�
tel.�726-390-515.

��Siano,�trawa�kowa,�bele�okrge,�
tel.�663-647-082.

��Psyenzto,�mieszanka,�okolice�chąśna,�
tel.�693-538-188.

��Owies�Bingo�po�centrali,�
tel.�794-301-799.

��Pszenżyto,�mieszanka�zbożowa,�
tel.�607-181-404.

��Jęczmień,�pszenżyto,�tel.�538-455-989.

��wysłodki�z�jabłek,�tel.�785-240-260.

��Burak�pastewny�400�zł/t,�
tel.�785-240-260.

��Ziemniaki�jadalne,�zboże,�
tel.�(46)�838-17-22.

��Ziemniak�jadalny,�tel.�603-609-674.

 �Sprzedam siano, duże bele i 
kostka, tel. 609-581-257.

��Owies�Binco,�tel.�607-992-213.

��Sprzedam�bobik,�tel.�502-436-234.

��Sianokiszonka-�baloty�pierwszy�pokos,�
tel.�506-214-344.

��Słoma�baloty,�tel.�667-574-682.

��Siano,�sianokiszonka,�tel.�537-215-533.

��Sprzedam�słomę,�żyto,�pszenżyto,�
możliwiść�transportu,�tel.�605-657-256.

��Pszenica�jara,�mieszanka,�pszenica�
z�jeczmieniem,�pszenżyto,�Sromów,�
tel.�667-882-172.

��Sprzedam�8�t�pszenicy�jarej,�12�t�
pszenżyta�zimowego,�tel.�602-321-014.

��Sprzedam�owies,�łubin,�pszenicę,�
tel.�504-406-017.

��Sprzedam�owies,�tel.�782-093-352.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�
tel.�668-478-617.

��Pszenżyto,�tel.�667-002-126.

��Pszenżyto,�mieszanka�zbożowa,�
tel.�505-383-202.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�793-701-024.

��Pszenżyto,�mieszanka�zbożowa,�po�
centrali,�tel.�605-061-691.

��Sprzedam�przenżyto,�tel.�661-113-838.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�pszenicę,�
pszenżyto,�tel.�508-192-016.

��Sprzedam�proso�i�kukurydzę,�
tel.�515-182-587.

��Pszenica,�kukurydza,�owies,�pszenica,�
pszenżyto,�mieszanka,�słoma�i�
sianokiszonka,�tel.�506-115-015.

hodowlane
��Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�

perliczki,�tel.�726-121-861.

��Jałówka�hodowlana,�wycielenie�
marzec,�tel.�602-512-587.

��Jałówka�wysokocielna,�termin:�koniec�
lutego,�tel.�604-161-873.

��Byczek,�tel.�728-894-563.

��Sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Jałówka�wysokocielna,�
tel.�669-356-363.
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��Sprzedam�cielaki�w�kolorze,�
tel.�665-349-136.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�696-399-890.

��Krowa�wysokocielna,�tel.�792-061-562.

��Kaczki�fransuskie,�tel.�889-712-432.

��Sprzedam�byczki,�tel.�511-611-296.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�Sanniki,�
tel.�665-878-902.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
tel.�600-182-410.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną�
marzec,�tel.�501-542-345.

��Krowa�pierwiastka,�wysokocielna,�
tel.�607-890-158.

��Sprzedam�cielaki,�tel.�723-175-190.

��Sprzedam�cielaki,�byczki,�
tel.�607-717-324.

��Jałówka�wysokocielna�obora�pod�
oceną,�tel.�508-985-884.

��Sprzedam�3�byczków�(dwóch�
mięsnych,�jeden�hf),�trzy�cieliczki�
żarłaki�po�Simentalach�mlecznych�z�
pochodzeniem,�tel.�725-440-981.

��Sprzedam�byczki,�tel.�694-354-091.

��Sprzedam�prosięta,�Świeryż,�
tel.�513-064-118.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�791-125-486.

��Dwie�jałówki�na�wycieleniu,�
tel.�664-748-795.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną�
spod�oceny�termin�poczatek�marca,�
tel.�669-258-275.

��Sprzedam�2�jałówki�na�wycieleniu,�
kwicień,�tel.�887-614-924.

��Prosięta�21�szt.,�tel.�795-155-105.

��Sprzedam�2�byczki,�tel.�782-682-004.

��Sprzedam�krowę�na�wycieleniu,�
tel.�608-691-072.

��Krowa�lat�8,�wycielenie�20�luty,�
Zielkowice�37.

��Sprzedam�jałówkę�hf�pod�zacielenie,�
tel.�608-504-314.

��Jałówka,�wycielenie�5.05,�
tel.�794-753-939.

��Sprzedam�3�prosiaki,�tel.�603-497-566.

��Sprzedam�cielaki,�tel.�727-472-512.

��Sprzedam�2�jałówki�cielne,�wycielenie�
początek�marca,�tel.�505-041-877.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
słomę,�tel.�511-111-860.

��Sprzedam�krowę�na�wycieleniu,�
tel.�509-137-971.

��Sprzedam�byczka�Simental,�
tel.�503-562-330.

��Sprzedam�jałówkę�Simental,�
wycielenie�luty,�tel.�785-440-969.

��Sprzedam�cielaki,�tel.�508-341-021.

maszyny
��Kupię�kombajn�(Bolko,�anna,�Karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�
tel.�511-713-596.

��Beczka�do�ślęzy�sadowniczej,�nowa,�
tel.�506-188-515.

��Siewnik�poznaniak,�tel.�603-243-414.

��ciągnik�c-360�sprzedam�lub�zamienię�
na�c-330,�tel.�504-019-557.

��Glebogryzarka�dostosowana�do�
obróbki�truskawek,�agregat�uprawowy�
2,10,�tel.�607-889-775.

��Sprzedam�pług�4�skibowy�Staltech,�
tel.�505-240-768.

��Pług�4-skibowy�obrotowy�Overum,�
2007�rok,�1�właściciel,�tel.�694-316-412.

��Rozrzutnik�fortschritt�t-088,�
opryskiwacz�Pilmet�412-lux,�laweta�do�
bel,�koła�wąskie�12.4R32,�12.4R46,�pług�
do�śniegu/ziemi,�tel.�606-753-417.

��Sprzedam�pług�3-skibowy,�siewnik�
Nortdstand,�tel.�783-847-873.

��maszt�widlaka�do�ciągnika�1.100,�
gruber�2,2�m�4.200,�tel.�692-996-054.

��Dwukółka�rolnicza,�tel.�690-516-882.

��wózek�widłowy�2006�rok,�OmVXe�
153,�48V,�bateria�0,7�2015,�tylko�3.130�
mth,�stan�bdb.,�uDt�do�07.2020,�
tel.�660-092-247.

��Sprzedam�prasę�walcową,�1993�rok,�
Deutz-fahr�2.30,�tel.�601-257-648.

��Sadzarka�do�truskawek,�orkan,�
glebogryzarka,�pług�4-skibowy,�siewnik,�
opryskiwacz�500l,�tel.�512-520-546.

��ursus�c-360,�1987�rok,�1-własciciel,�
w�orginale,�tel.�602-442-867.

��Sprzedam�mf-255,�dzwonić�
wieczorem,�tel.�577-114-169.

��ciągnik�case�96rok,�120Km,�
tel.�507-083-914.

��Kombajn�John�Deere�1075,�
tel.�507-083-914.

��Pług�2-skibowy,�warmianka,�
wialnia�do�zboża,�opony�przód�Zetor,�
tel.�665-349-136.

��Rozrzutnik�2,5-tonowy,�kultywator,�
zgrabiarka�4-ka�zawieszana.�likwidacja,�
tel.�508-192-016.

��Obławiacz�do�liści�buraczanych�
6-rzędowy�na�silniku�i�skrzyni�Zetor,�
tel.�600-623-430.

��Sprzedam�opryskiwacz�Pilmet�400l,�
stan�dobry,�tel.�515-746-342.

��Przyczepa�samozbierająca,�
tel.�502-603-931.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
forschritt,�tel.�668-409-727.

��Krokodyl�do�obornika�130cm,�łyżko-
krokodyl�2-metrowy�(zach.),�rozrzutnik�
obornika�Krone�Optimat�4-tonowy,�
tel.�508-194-191.

��mieszalnik�1-tonowy,�siewka�lejek,�
przetrząsacz�Pająk,�młyn�do�kukurydzy,�
tel.�665-340-488.

��Sprzedam�prasę�małą�kostkę,�
zgrabiarkę�4,�beczkę�aluminiową�1200l,�
tel.�729-304-322.

��Sprzedam�wąskie�koła�od�c-330,�
tel.�695-432-789.

��Sprzedam�ciągnik�c-328,�motocykl�
Panonia�25,�cross�80,�tel.�668-003-008.

��Prasa�New�holland�648,�2002�rok,�
tel.�609-562-159.

��Sprzedam�dojarkę�alfa�laval,�
tel.�697-634-693.

��Siewnik�poznaniak�2,7�m,�1993�
rok,�pług�4-skibowy,�kombajn�Bolko,�
prasa�kostkująca�Sipma�2,�1998�rok,�
tel.�793-553-004.

��wspomaganie�kierownicy�do�ciągnika�
ursus�c-330,�tel.�692-335-998.

��Siewnik,�przyczepa,�glebogryzarka,�
tależówka,�rozrzutnik,�agregat�uprawowy,�
c-330,�sadzarka,�tel.�508-789-674.

��Pług�3-skibowy,�tel.�669-034-195.

��talerzówkę�dużą�na�kołach,�agregat�
uprawowo-siewny�4,5m,�tel.�665-103-042.

��Rozrzutnik�fortschritt�10t,�sieczkarnię�
New�holand,�tel.�665-103-042.

��Pług�obrotowy�4-skibowy,�siewnik�
zbożowy�Poznaniak,�tel.�500-225-198.

��Siewnik�do�kukurydzy,�ładowacz�
cyklop�2002r,,�tel.�500-225-198.

��Prasa�claas�Rolland,�rozsiewacz�
amazone,�tel.�726-297-028.

��agregat�przedsiewny,�rozsiewacz�
nawozu,�opryskiwacz�400-litrowy,�
przyczepa-wywrotka�1-osiowa,�
tel.�603-596-200.

��Dwukółka�wojskowa�jak�nowa,�
tel.�603-444-431.

��Kopaczka�dwurzędowa,�
tel.�693-025-944.

��Sprzedam�przyczepę�tandem�
wywrotka,�tel.�507-284-169.

��Sprzedam�części�używane�do�bizona,�
tel.�602-522-478.

��Sprzedam�ciągnik�c-330�oraz�silosy�
lejowe,�tel.�602-522-478.

��Sprzedam�prasę�Sipma�Z-224,�
c-360,�massey�ferguson,�kopaczkę,�
tel.�694-657-883.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,�
tel.�664-981-618.

��ciągnik�Renault�7532,�1990�rok,�brona�
talerzowa�1,8�m,�pług�3-skibowy�unia�
Grudziadz,�tel.�733-670-995.

��Sprzedam�kultywator�Bomet,�wialnię,�
tel.�603-090-802.

��Brona�talerzowa�z�wałem�Packera;�
wałki�rozrzucające�rozrzutnika�fortschritt,�
tel.�692-146-594.

��Sprzedam�kultywator�14�zębów,�
Głowno,�tel.�502-584-769.

��Sadzarka,�sortownik�do�ziemniaków,�
tel.�660-181-910.

��Przyczepa�sztywna�rejestrowana,�
śrutownik�na�kamienie�z�silnikiem�loda,�
chwytak�balotów,�tel.�695-202-588.

��Prasa�Sipma�Z-224/2,�tel.�781-578-602.

��Prasa�John�Deere�592,�
tel.�508-985-884.

��Sprzedam�siewnik�Poznaniak,�duży�
kosz,�tel.�601-533-397.

��wyciąg�obornika�linowy,�elementy�
ogrodzeniowe,�bojler�z�wężownicą�125�
litrów,�błotnik�tylny�330,�tel.�600-111-146.

��Sprzedam�siewnik�poznaniak�i�basen�
330�litrów,�tel.�691-659-425.

��Prasa�claas�wariant�260�2006�rok,�
rotor,�noże;�przetrząsarka�do�siana;�
zgrabiarka;�wycinak�do�kiszonek,�
tel.�600-822-089.

��Redło�5,�tel.�512-544-156.

��mieszalnik�pasz,�tel.�692-744-802.

��Rozsiewacz�nawozu�amazone,�
tel.�601-272-521.

��agregat�uprawowy,�5-metrowy�
Konskilde,�tel.�663-931-810.

��Przyczepa�hl�8t,�tel.�601-272-521.

��Pług�Kverneland,�tel.�663-931-810.

��talerzówka�akpil,�jak�nowa,�
tel.�605-725-688.

��Sprzedam�beczkę�4500l,�śrutownik�
bijakowy,�tel.�(42)�719-57-19�wieczorem.

��Sprzedam�ciągnik�Zetor�10145,�1987�
rok,�tel.�666-583-529.

��c-360/3P,�1990�rok,�tel.�668-162-199.

��Sprzedam�prasę�Z224/1,�stan�bdb,�
tel.�784-950-660.

��Siewnik,�tel.�664-837-390.

��Bizon�Z056,�1986�rok�z�sieczkarnią,�
sprawny,�tel.�510-099-950.

��Sprzedam�sieczkarnię�fortschritt�e281,�
dojarkę�alfa�laval,�tel.�691-620-778.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjną�3000l,�
tel.�(46)�838-12-75.

��Sprzedam�ciągnik�rolniczy�massey�
ferguson�690�1993r,�tel.�608-691-072.

��widły�do�palet,�paleciak�do�tura�z�
widłami,�tel.�605-896-130.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�dwukółka,�
siewnik�poznaniak,�kosiarka�
rotacyjna,opryskiwacz�10m,�przetrząsacz�
karuzelowy�2-wirnikowy,�brony,�siewka�
do�nawozu,�wałki�przekaźnikowe,�
tel.�(46)�861-26-06,�tel.�785-405-249.

��Rozsiewacz�nawozu�Brzeg�mX850,�
2004�rok,�tel.�501-850-017.

��Pielnik�do�truskawek,�opony�9.00R20�
z�felgami,�kombajn�ziemniaczany�anna,�
tel.�512-520-546.

��Opryskiwacz�1.000l,�wóz�asenizacyjny�
12.000l,�tel.�693-300-010.

��mtZ�82,�1995r�z�turem,�
tel.�512-520-546.

��Pług�3-skibowy,�tel.�695-986-065.

��mieszalnik�2�tony�ze�śrutownikiem,�
rozrzutnik�obornika,�jemioł,�sortownik�
do�ziemniaków,�karuzela�do�siana,�
tel.�669-400-310.

��Kombajn�zbożowy�massey�ferguson,�
siewka�do�nawozu�Rauh�1500�kg,�pług�
4-skibowy�zagonowy,�tel.�600-822-089.

��Sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy�na�
resorach,�ładowacz�do�obornika,�stan�
dobry,�tel.�(46)�838-98-12.

��c-360,�przyczepa�D-47,�
tel.�794-301-799.

��łuskarki�do�bobu,�8�sztuk�po�600zł,�
tel.�507-512-758.

��Sprzedam�kultywator�przystosowany�
do�współpracy�z�siewnikiem,�szerokość�
2,70-3�m,�tel.�665-317-860.

��Pług�obrotowy�4-skibowy�lemken�
110,�zabezpieczenia�sprężynowe,�
tel.�607-992-213.

��c-360�bez�dokumentów,�przetrząsacz�
karuzelowy,�kosiarka�rotacyjna,Orkan’’,�
Zakulin�17,�tel.�508-214-344.

��Sprzedam�pług�3-skibowy,�
tel.�885-255-974.

��Prasa�Sipma�Z-224,�pług�zagonowy�
5-skibowy,�brona�wahadłowa�3m,�
tel.�692-481-645.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�
tel.�603-610-952.

��Sprzedam�dwukółkę�do�zwierząt,�
karmniki�3-stanowiskowe,�dojarkę,�
tel.�603-090-802.

��Sprzedam�agregat�podorywkowy�3�
m,�7�łap�na�sprężynach,�mało�używany,�
tel.�608-022-569.

��Sprzedam�przyczepę�hl�5�ton�
wywrotkę,�pług�4-skibowy�frost�Prese�
Z224,�zgrabiarkę�średnio�gwiazdową,�
tel.�694-543-780.

��Sprzedam�dojarkę�alfa�laval�i�
rozsiewacz�lej,�tel.�602-318-971.

��Przyczepę�i�glebogryzarkę,�
tel.�787-167-416.

��Rozdrabniacz�do�buraków�Jemioł,�
tel.�697-677-530.

��Siewnik�zbożowy,�pług�3-skibowy�
obrotowy,�opryskiwacz,�śrutownik�
bijakowy,�mieszadło�do�gnojowicy,�
dmuchawę�ssąco-tłoczącą,�agregat�
pożniwny,�agregat�uprawowy�hydropak,�
tel.�509-293-050.

��wialnia,�maszyna�do�młócenia�
targanka,�tel.�661-385-335.

��ładowarki�teleskopowe�do�małych�
pomieszczeń,�obór,�kurników,�
tel.�605-884-584.

��Pługi�obrotowe�3�i�4-skibowe�na�
resorze�Kverneland,�tel.�605-884-584.

��Opony�nowe�do�beczek�
asenizacyjnych,�ciągnik�rolniczy�
Same�Dorado,�80Km,�1400�godzin,�
1-właściciel,�tel.�605-884-584.

��ciągnik�2009�r,�przedni�napęd,�80�Km,�
tel.�692-868-516.

��c-360-3P,�1986�rok,�stan�bdb.,�
tel.�692-868-516.

��ciągnik�Reno�110/54,�opryskiwacz�
400�litrowy,�kultywator�z�wałkami,�
tel.�691-937-326.

��Sprzedam�tur�do�tyłu,�
tel.�785-440-969.

��Rozrzutnik�fortschritt,�tel.�506-115-015.

��Siewnik�do�kukurydzy�z�
podsiewaczem,�śrutownik�z�
mieszalnikiem,�tel.�721-169-137.

inne
��Obornik�bydlęcy�z�dowozem,�

tel.�726-121-861.

��Obornik�bydlęcy,�tel.�693-157-117.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy,�
tel.�665-287-647.

��Sprzedam�obornik,�tel.�604-853-854.

��Obornik�koński�oddam,�Głowno,�
tel.�506-169-967.

��Sprzedam�basen�na�mleko,�stemple�
budowlane,�tel.�605-531-311.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�430�
litrów,�tel.�693-423-047.

��Schładzalnik�alfa�laval,�800�l,�
tel.�663-975-197.

��Sprzedam�koła�11.5/80�-15.3.

��Sprzedam�opryskiwacz�400�litrów,�
tel.�606-384-970.

��Dojarka�przewodowa�westfalia,�
tel.�667-574-682.

��Przyjmę�ziemię�w�dzierżawę,�
Złaków�Borowy,�Żychlin,�Zduny,�
Kiernozia,�tel.�727-472-512.

��Sprzedam�koła�wąskie�do�c-360,�
tel.�663-538-202.

��Sprzedam�zbiornik�do�mleka�500�
litrów�Packo,�tel.�785-440-969.

rolnicze - usługi
��Naprawa�pomp�do�opryskiwaczy,�

części�zamienne,�tel.�506-188-515.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�
tel.�609-135-411.

��Białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Kosiarki,�gałęziarki,�kompresory,�
tel.�513-666-808.

zwierzęta

sprzedaż
��Sprzedam�suczki�owczarka�

niemieckiego,�tel.�504-202-526.

��Pies�mieszaniec,�tel.�513-300-346.

��Gęsi�białe,�tel.�697-909-852.

��Oddam�młode�kotki,�tel.�600-876-355.

��Owczarki�niemieckie�6�tygodni,�
tel.�668-165-645.

��Sprzedam�2-letnią�żrebicę,�
tel.�608-103-453.

ReKlama
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Sport
Piłka nożna�|�Przygotowania�Pelikana

W 2020 jeszcze bez wygranej
POgOń grODziSk 
mazOWieCki 2 (1)
PelikaN ŁOWiCz 2 (1)

0:1� –� maciej� wyszogrodzki� (22�
–�karny),�1:1�–�Damian�Jaroń� (28�
–�karny),�1:2�–�Piotr�Zieliński�(48�–�
samobójcza),�2:2�–�Jakub�łabęda�
(60).
Pelikan (i połowa):�Bartosz�Przy-
bysz� –� Krystian� Rutkowski,� Grze-
gorz� wawrzyński,� Piotr� tkacz,�
maciej�wyszogrodzki�–�Patryk�Po-
mianowski,�Jan�Sejdak�–�filip�Ko-
walczyk,� Kamil� woźniak,� Krystian�
Kruk�–�Dawid�Kieplin;�(ii połowa):�
Bartosz� Przybysz� –� wiktor� Babiń-
ski,� Grzegorz� wawrzyński,� michał�
Żółtowski,� Damian� Kozieł� –� Piotr�
Piekarski,�Patryk�Pomianowski�(75�
mateusz�Kardas)�–�Patryk�Papuga,�
Dawid�Kieplin,�Kuba�Jóźwiak�–�Kry-
stian�Białas.

Pelikan ma za sobą już dwa 
mecze sparingowe tej zimy. Bia-
ło-zieloni wciąż jednak nie za-
znali w tym roku smaku zwycię-
stwa. Po porażce z grającą o klasę 
wyżej Legionovią, teraz pod-
opieczni Dremliuka zremisowali z 
ligowym rywalem – Pogonią Gro-
dzisk Mazowiecki.

Spotkanie, w szczególności jak 
na mecz sparingowy, było całkiem 
niezłym widowiskiem. A kibice, 
którzy postanowili obejrzeć mecz 
na żywo w Grodzisku Mazowiec-
kim obejrzeli aż cztery bramki. 
Łowiczanie dwukrotnie obejmo-
wali prowadzenie, ale nie potrafili 
go utrzymać.

Po niewielu ponad dwudziestu 
minutach rywalizacji faulowany 
był w polu karnym Dawid Kie-

plin, a „jedenastkę” bez trudu wy-
korzystał Maciej Wyszogrodzki. 
Podopieczni Dremliuka z prowa-
dzenia długo się nie cieszyli. Już 
sześć minut później arbiter podyk-
tował kolejny rzut karny, ale tym 
razem dla gospodarzy. Skutecz-
nym strzałem z 11 metrów tym ra-
zem popisał się Damian Jaroń.

Chwilę po wznowieniu gry bia-
ło-zieloni znów objęli prowadze-
nie. Do bramki mocno przyczynił 
się Dawid Kieplin. To po jego za-
graniu niefortunnie interweniował 
Piotr Zieliński pokonując własne-
go bramkarza. Pelikan tym razem 
wytrzymał… dwa razy dłużej niż 
poprzednio. Nie po sześciu, a po 

12 minutach Pogoń wyrównała 
stan meczu. Remis gospodarzom 
uratował Jakub Łabęda. 

Przygotowania, jak i runda re-
wanżowa dla grodziszczan wyda-
ją się być sporą niewiadomą. Be-
niaminek jesienią długo wydawał 
się być jednym z głównych kan-
dydatów do spadków, ale niezły 
finisz pozwolił Pogoni znaleźć 
się nad kreską. W grudniu doszło 
także do zmiany trenera. Pracę 
w Grodzisku Mazowieckim roz-
począł Krzysztof Chrobak, który 
wcześniej pracował w rozpadają-
cej się właśnie Polonii Warszawa. 
Pogoń z rundą wiosenną wiąże 
spore nadzieje i zimowe przygo-

towania rozpoczęła od wygranej 
1:0 z klubem z wyższej klasy roz-
grywkowej – Zniczem Pruszków.

Trener Dremliuk w sobotę 
znów dał pograć młodym zawod-
nikom jak Krystianowi Rutkow-
skiemu, Janowi Sejdakowi czy 
Krystianowi Krukowi. Ponow-
nie testowany był Wiktor Babiń-
ski z Polonii Warszawa oraz Piotr 
Tkacz z Orła Nieborów. Nową 
twarzą był za to bramkarz Bartosz 
Przybysz. Urodzony we Wron-
kach 19-latek jest wychowankiem 
tamtejszych Błękitnych. Obecnie 
jest zawodnikiem Lecha Poznań  
i znajduje się w kadrze II-ligo-
wych rezerw tego klubu, ale mi-
nionej rundy nie zagrał żad-
nego meczu na tym poziomie 
rozgrywkowym. Wcześniej na 
zasadzie wypożyczenia związany 
był z Puszczą Niepołomice. Tam  
do składu się jednak nie przebił 
i zagrał raptem w dwóch spotka-
niach na zapleczu ekstraklasy.

Wciąż niejasna jest przyszłość 
Damiana Warchoła. Lider klasy-
fikacji strzelców III ligi jeszcze  
w zeszłym roku i na początku tego 
przebywał na testach w I-ligowym 
Radomiaku Radom. Radomia-
nie nie zdecydowali się jednak 
na podpisanie kontraktu z 24-lat-
kiem. Wychowanek Widoku 
Skierniewice nie wrócił jednak do 
treningów z Pelikanem, nie grał  
w ostatnim meczu sparingowym  
i najprawdopodobniej wciąż bę-
dzie szukał pracy w wyższej lidze.

Mateusz Lis

Piłka nożna�|�Puchary�okręgowe

Pelikan zagra z Widzewem
Na wznowienie rozgrywek li-

gowych trzeba będzie poczekać 
jeszcze ponad miesiąc. Jeszcze 
dłużej zejdzie się z oczekiwaniem 
na mecze w ramach Pucharu Pol-
ski. Jednak już w styczniu roz-
losowano pary ćwierćfinałowe  
w okręgu łódzkim. Wśród zespo-
łów, które będą rywalizować na 
tym etapie są między innymi ło-
wiczanie.

Przypomnijmy, okręgowa edy-
cja Pucharu Polski jest przepustką 
dla drużyn z niższych lig do edycji 
centralnej. Aby tak się stało Peli-
kan będzie musiał wygrać jeszcze 
trzy spotkania. Najpierw zmierzy 
się z rezerwami Widzewa Łódź, 
które obecnie się wiceliderem kla-
sy okręgowej – szósty szczebel 
rozgrywkowy.

Jeszcze tylko w jednej parze 
dojdzie do rywalizacji klubów 
III-ligowych: RKS Radomsko 
zagra z Unią Skierniewice. Po-
zostałe mecze to starcia drużyn  
z niższych lig. Warta Sieradz (wi-
celider IV ligi) podejmie ligowego 
rywala – Polonię Piotrków Trybu-
nalski. Ostatnia para to także dwa 
zespoły z IV ligi – Jutrzenka War-
ta i ŁKS II Łódź. Te mecze roze-
grane zostaną 15 kwietnia.

W tym roku rozlosowano tak-
że pary I rundy Pucharu Polski  
w okręgu mazowieckim. Do ry-
walizacji w tym momencie przy-
stępują drużyny z III ligi, a więc 
rywale Ptaków w rozgrywkach. 

Legia II Warszawa zagra z Mazo-
vią Mińsk Mazowiecki (IV liga), 
Polonia Warszawa zagra z Victo-
rią Sulejówek (IV liga), Broń Ra-
dom z Deltą Słupno (klasa okrę-
gowa), Świt Nowy Dwór Maz.  
ze Żbikiem Nasielsk (klasa okrę-
gowa), Pogoń Grodzisk Ma-
zowiecki z Płomieniem Dębe 
Wielkie (liga okręgowa), a Ursus 
Warszawa z Pilicą Białobrzegi 
(IV liga).

III-ligowcy z grupy pierwszej 
rywalizują również w okręgach 
warmińsko-mazurskim i podla-
skim. Na Podlasiu pary ćwierć-
finałowe rozlosowane były już  
w listopadzie. KS Wasilków zmie-
rzy się z KS Michałowo (IV liga), 
Ruch Wysokie Mazowieckie 
z Sokołem 1946 Sokółka (IV liga),  
a Olimpia Zambrów z Wissą 
Szczucyn (IV liga). Za to me-
cze ćwierćfinałowe na Warmii   
i Mazurach rozegrane zostaną  
22 kwietnia, ale pary nie zostały 
jeszcze rozlosowane. Tutaj rów-
nież zagrają ligowi rywale Ptaków 
– Sokół Ostróda, Huragan Morąg, 
Znicz Biała Piska oraz Concordia 
Elbląg. Mateusz Lis

��Pary 1/4 finału Pucharu Polski 
– okręg łódzki: widzew� ii� łódź�
–� Pelikan� łowicz,� RKS� Radom-
sko� –� unia� Skierniewice,� warta�
Sieradz�–�Polonia�Piotrków�trybu-
nalski,� Jutrzenka� warta� –� łKS� ii��
łódź.

Piłka nożna�|�Przygotowania�–�iV�liga

Sparingowe gry  
Pelikana II i Orła

Zespoły z Powiatu Łowickie-
go występujące w IV lidze łódz-
kiej zmierzyły się z rywalami  
w meczach kontrolnych. Gracze 
Pelikana II Łowicz pokonali Pro-
myk Nowa Sucha 3:1, zaś Orzeł 
Nieborów wygrał z Widokiem 
Skierniewice 5:0.

W spotkaniu rezerw Pelika-
na z Promykiem padł wynik 3:1,  
a gole dla zespołu trenera Macieja 
Grzegorego strzelili Adrian Mu-
sialik, Marcel Wnuk oraz Zawod-
nik testowany. Był to drugi wygra-
ny mecz kontrolny bardzo młodej 
drużyny z Łowicza.

– Wygraliśmy, ale gra pozosta-
wiała wiele do życzenia. Widocz-
ne są trudy okresu przygotowaw-
czego, było dużo niedokładności, 
brakowało płynności w grze. Były 
również pozytywne akcenty, ale 
ten mecz pokazał jak wiele pracy 
nas czeka. – skomentował trener 
Maciej Grzegory

W pierwszym swoim sparin-
gu dobrze spisali się nieborowia-
nie, którzy na boisku w Skiernie-
wicach nie dali szans Widokowi 
Skierniewice, aplikując rywalom 
aż pięć goli. Jednego z nich strze-
lił Daniel Wasiak, który ma do-
łączyć do Orła. Wasiak ostatnio 
występował w Pogoni Bełchów, 
a oprócz niego na listę strzelców 
wpisali się Bartosz Placek (dwa 
gole), Michał Redzisz i... Jarosław 
Rusek, nominalny golkiper Orła. 
– Na początek meczów kontrol-
nych zdecydowane zwycięstwo 
nad Widokiem Skierniewice. Do 

Skierniewic pojechaliśmy w moc-
no okrojonym składzie. Z różnych 
powodów zabrakło kilku zawod-
ników.  Mimo tego zagraliśmy do-
bry mecz. Pracujemy bardzo cięż-
ko i taka wygrana, po dobrej grze, 
mam nadzieję,  że zmotywuje ze-
spół do pracy na treningach. Za ty-
dzień gramy z rezerwami Pelikana 
Łowicz o godz. 10.00 – ocenił tre-
ner Dawid Ługowski.  ever

��Pelikan ii Łowicz – Promyk 
Nowa Sucha 3:1 (1:0);�br.:�adrian�
musialik� (35),� marcel� wnuk� (70),�
Zawodnik�testowany�(90)
Pelikan ii: mikołaj� Pietrzak� (46�
Oktawian�Zimny)�–�miłosz�Owczuk�
(46� Jan� Sejdak),� Dawid� Konikow-
ski� (46� Zawodnik� testowany� ii),�
Bartosz� wojciechowski,� Damian�
Górowski�–�marcel�frątczak,�Paweł�
Graczyk�(46�Jakub�Bylewski),�ma-
teusz�Kardas,�Zawodnik�testowany�
i,�marcel�wnuk�(46�Jan�haczykow-
ski)�–�adrian�musialik� (46�Zawod-
nik�testowany�iii).

�� �MLKS Widok Skierniewice – 
LKS Orzeł Nieborów 0:5� (0:1);�
br.:�Bartosz�Placek�2�(37�i�59),�mi-
chał�Redzisz�(57-rzut�karny),�Daniel�
wasiak�(75)�i�Jarosław�Rusek�(77).
Orzeł: Jarosław� Rusek� (46� ma-
ciej� chmielewski)� –� Przemysław�
wilk,� Piotr� warchoł,� Bartłomiej�
tkacz,� Bartłomiej� Krupa� (46� łu-
kasz�wierzbicki)�–�Bartosz�Placek,�
michał� Redzisz� michał� Świdrow-
ski,� Daniel� wasiak� (73� Jarosław�
Rusek)� –� Paweł� Kutkowski,� Piotr�
Sekuła.

Piłka nożna |�Przygotowania�do�sezonu�

Udany mecz rocznika 2009
Ciekawy mecz kontrolny  

w Grodzisku Mazowieckim ro-
zegrali młodzi gracze MUKS Pe-
likan Łowicz z rocznika 2009. 
Podopieczni trenera Macieja 
Grzegorego rywalizowali z LKS 
Chlebnia i na tle dobrego rywala 
zaprezentowali się pozytywnie.

W meczu na boisku Orlik od 
pierwszych minut inicjatywę prze-
jął Pelikan, który dobrze opero-
wał piłką. Zawodnicy nie bali się 

otwarcia gry, budowali akcję i czę-
sto dobrze finalizowali akcję ofen-
sywne. „Biało-Zieloni” zagra-
li dwoma „szóstkami” w polu ze 
stałym bramkarze Aleksandrem 
Jarosem. 

W składzie Pelikana 2009 za-
grał Kamil Moździerzewski, któ-
ry w poprzedniej rundzie grał  
w GKS Bedlno. Popisał się on  
w spotkaniu przeciwko LKS 
Chlebnia kilkoma bardzo ładny-

mi bramkami strzelonymi z dy-
stanstu. 

– W meczu skupialiśmy się na 
realizacji założeń taktycznych. 
Graliśmy na małym boisku gdzie 
chłopcy swoim ustawieniem mu-
sieli tworzyć sobie przestrzeń do 
ataku. Na początku spotkania wy-
glądało to przeciętnie, ale w póź-
niejszych fragmentach meczu wy-
glądało to dużo lepiej. Przed nami 
kolejne gry sparingowe, w najbliż-

szą sobotę zmierzymy się z rok 
starszym zespołem FA Gostynin – 
skomentował trener Maciej Grze-
gory.  ever

Mecze sparingowe:
��LKS chlebnia – MUKS Peli-

kan-2009 a Łowicz�–�bez�wyniku�

Pelikan 2009 a:� aleksander�
Jaros� –� adrian� Koper,� fabian�
chlebny� –� franciszek� uczciwek,�
Jan� uczciwek,Gabriel� adamczyk�
–� Gabriel� majcher� oraz� wojciech�
Żyto,�antoni�Bąba,�Kamil�moździe-
rzewski,� Kryspin� Jagiełło,� Jakub�
Dudziński�i�maciej�majchrzak.

Łowiczanie dwukrotnie obejmowali prowadzenie, ale�nie�potrafili�go�utrzymać.
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Spotkanie w Grodzisku, w szczególności jak na mecz sparingowy,�było�całkiem�niezłym�widowiskiem.�
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Piłka nożna�|�Kia�Open�i�liga

Imadła majstrem, spadek 
Victorii i Błękitnych II

Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz zostały mistrzem Łowi-
cza w sezonie 2019/2020. Zespół 
Piotra Gawlika wygrał zarówno  
z Fantazją Głowno (walkower 
5:0), jak i z Drużyną KIA Renix 
Łowicz (4:2) i mógł świętować 
zwycięstwo w rozgrywkach. Klu-
czowe było jednak niedawne zwy-
cięstwo w bezpośrednim meczu  
z Ogrodową Frutkus SMS Dąb-
kowice. Zespół z Dąbkowic mimo 
zajęcia drugiego miejsca jest naj-
większym przegranym tego sezo-
nu.

W przedostatniej serii gier ze-
spół z Głowna nie stawił się na 
mecz z Pędzącymi Imadłami, któ-
re dopisały sobie komplet punk-
tów bez gry. W drugim meczu 
grupy mistrzowskiej Drużyna 
KIA Renix nie dała najmniejszych 
szans Błękitnym I Dmosin, zwy-
ciężając aż 7:1, a prawdziwy popis 
strzelecki dał Radosław Kuciński, 
który strzelił…sześć goli! 

W grupie spadkowej nie bra-
kowało emocji. W meczu Bloker-
sów z Chińską Łowicz do prze-
rwy był remis 1:1, ale w drugiej 
odsłonie skuteczniejsi byli gracze 
Blokersów i wygrali 3:1. W dru-
gim ze spotkań walcząca o utrzy-
manie Victoria Bielawy mimo, 
że prowadziła do przerwy z Bo-
-Dachem Grudze 2:1, przegra-
ła ten kluczowy jeżeli chodzi  
o utrzymanie mecz w stosunku 
trzy do pięciu. 

W niedzielę odbył się tylko je-
den mecz w grupie mistrzowskiej 
(Ogrodowa SMS oddała mecz  
z Błękitnymi I Dmosin walkowe-
rem). Był to mecz o ligowy triumf 
i zespół Imadeł stanął na wysoko-
ści zadania pokonując Drużynę 
KIA 4:2. 

Więcej działo się w dolnych re-
jonach tabeli czyli w grupie spad-
kowej. O utrzymanie walczy-
ła chociażby Chińska i Blokersi. 
Zarówno Chińska jak i „Bloko-
wi” wygrali swoje spotkania i w 
przyszłym sezonie zagrają w KIA 
Open I lidze. Z najwyższą klasą 
rozgrywkową pożegnały się dru-

żyny Victorii Bielawy oraz Błękit-
nych II Dmosin.   ever 

13. kolejka XXVii edycji Kia 
Open i ligi ŁoLiF – o miejsca 1-5:

��Novum Pędzące imadła Ło-
wicz – Fantazja Głowno 5:0�
(w.o.)

��Drużyna Kia Łowicz – Błękitni 
i Dmosin 7:1�(3:1);�br.:�Radosław�
Kuciński� 6� (3,� 8,� 14,� 17,� 19,� 20),�
Piotr�tkacz�(8)�–�Piotr�Knera�(8)
Drużyna Kia:� Jarosław� Rusek�
–� Piotr� tkacz,� Bartłomiej� tkacz,�
Daniel�wasiak,�michał�Świdrowski,�
Radosław� Kuciński,� Rafał� trakul,�
łukasz�chlebny.
Błękitni:�Paweł�mielczarek�–�Piotr�
Knera,�marceli�Knera,�Szymon�Ślą-
zak,�mateusz�wardziński.

13. kolejka XXVii edycji Kia Opel 
i ligi ŁoLiF – o miejsca 6-10: 

��Bo-Dach Grudze – Victoria 
Bielawy 5:3� (1:2);� br.:� Przemy-
sław�wilk�2�(9,�16),�Bartosz�Placek�
(14),� hubert� matyjas� (18),� michał�
Redzisz� (20)� –� Piotr� Kociak� (4),�
Konrad�wojciechowski� (9),�maciej�
Benedykczak�(15)
Bo-Dach:� Sebastian� Sobieszek� –�
michał� Redzisz,� Przemysław� wilk,�
Bartosz� Placek,� hubert� matyjas,�

Kacper�Rześny,�mateusz�Bartosie-
wicz.
Victoria:� Zbigniew� witczak� -to-
masz� Zimny,� Przemysław� Grzego-
ry,�Bartosz�charucki,�Konrad�woj-
ciechowski,� Kamil� Rybus,� maciej�
Benedykczak,�hubert�Stasiak.

��Blokersi Łowicz – chińska Ha-
czykowscy Skierski Łowicz 3:1 
(1:1);�br.:�maciej�Jędrachowicz�(5),�
Patryk�Sekuła�(16),�Jacek�woźniak�
(20)�–�Kamil�Bartosiewicz�(5)
Blokersi: Rafał� Zieliński� –� Jakub�
Jędrachowicz,�Jacek�woźniak,�Pa-
tryk�Sekuła,�Paweł�Graczyk,�maciej�
Jędrachowicz.
chińska:�Kacper�Brzeziński�–�Ka-
mil� Bartos,� Paweł� Kutkowski,� Da-
wid� Sarafiński,� Jan� haczykowski,�
Kamil�Bartosiewicz,�Jakub�Raj

14. kolejka XXVii edycji Kia Opel 
i ligi ŁoLiF – o miejsca 1-5:

��Ogrodowa Fruktus SMS Dąb-
kowice – Błękitni i Dmosin 0:5�
(w.o)

��Novum Pędzące imadła Ło-
wicz – Drużyna Kia Łowicz 4:2�
(2:0);�br.:�tomasz�Dąbrowski�2�(13,�
18),� Piotr� Gawlik� (8),� Roman� Peri-
zhok�(8)�–�Piotr�tkacz�(13),�Daniel�
wasiak�(16)
Novum:�Rafał�Bogus�–�Roman�Pe-

rizhok,�michał�adamczyk,�Damian�
Janik,� Sebastian� Zwierz,� tomasz�
Dąbrowski,�michał�fabijański,�Piotr�
Gawlik
Drużyna Kia:� Patryk� Krzeszew-
ski�–�Jarosław�Rusek,�Piotr�tkacz,�
Bartłomiej� tkacz,� Daniel� wasiak,�
łukasz�chlebny.

14. kolejka XXVii edycji Kia Opel 
i ligi ŁoLiF – o miejsca 6-10:

��Bo-Dach Grudze – Blokersi Ło-
wicz 3:6�(1:2);�br.:�hubert�matyjas�
(4),� michał� Redzisz� (14),� Kacper�
Rześny�(19)�–�Jacek�woźniak�4�(9,�
17,�20,�20),�Paweł�Graczyk�2�(8,�11)
Bo-Dach:� Dawid� feliga� –� michał�
Redzisz,�Przemysław�wilk,�hubert�
matyjas,� Kacper� Rześny,� mateusz�
Bartosiewicz,� Karol� Kruk,� Paweł�
wojda.
Blokersi: Rafał� Zieliński� –� Jakub�
Jędrachowicz,�Jacek�woźniak,�Pa-
tryk�Sekuła,�Paweł�Graczyk,�miko-
łaj�Pietrzak.

��Błękitni ii Dmosin – chińska 
Haczykowscy Skierski Łowicz 
2:5� (0:2);� br.:� Radosław� filipiński�
(12),�maciej�Borowski�(17)�–�Kamil�
Bartosiewicz�2�(4,16),�samobójcza�
(3),�Dawid�Sarafiński� (17),�Kacper�
Jaros�(18)
Błękitni ii:� Karol� Kacprzyk� –� ma-
riusz� Supera,� Radosław� filipiński,�
mateusz� lubczyński,� maciej� Bo-
rowski,�Paweł�Kłos.
chińska:�Kacper�Brzeziński�–�Pa-
weł� Kutkowski,� Dawid� Sarafiński,�
Jan� haczykowski,� Kamil� Bartosie-
wicz,�tomasz�Rembowski,�Kacper�
Jaros,�Jakub�Pacałowski.�

Tabela po 11. kolejce Kia Open i 
ligi – „grupa mistrzowska” 

1.�Novum�Pędzące�imadła�łowicz 13� 22� 46-18�

2.�Ogrodowa�fruktus�SmS�Dąbkowice� 13� 18� 63-22

3.�Drużyna�Kia�Renix�łowicz� 13� 15� 51-26

4.�lZS�Błękitni�i�Dmosin� 13��� 10 28-37

5.�fantazja�Głowno� 13��� 9� 34-51

Tabela po 11. kolejce Kia Open i 
ligi – „grupa spadkowa”:

6.�chińska�haczykowski�Skiercy� 13� 14� 39-49

7.�Blokersi�łowicz� 13�� 12 43-50�

8.�Bo-Dach�Grudze� 13��� 12 41-40

9.�lZS�Błękitni�ii�Dmosin� �13��� 9 33-42

10.�lKS�Victoria�Bielawy� �13�� 7� 21-64

Maciej Jędrachowicz i Blokersi�utrzymali�się�w�Kia�Open�i�lidze.
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Piłka nożna�|�Przygotowania�do�sezonu

Pierwszy sparing  
Pelikana 2005

Zawodnicy MUKS Pelikan Ło-
wicz 2005 zagrali pierwszy mecz 
sparingowy w 2020 roku. Dru-
żyna prowadzona przez trene-
ra Dawida Ługowskiego w przy-
gotowaniach do rundy wiosennej  
w I lidze wojewódzkiej po raz 
pierwszy zagrała ze Zrywem Wy-
goda (zespół rocznika 2004). 

W spotkaniu ze Zrywem, któ-
rego trenerem jest były szkole-
niowiec drużyn młodzieżowych 
Pelikana Bernard Wudkiewicz 
było widać sporą różnicę na ko-
rzyść graczy „Biało-Zielonych”.  
Do przerwy Pelikan 2005 prowa-
dził po golach Bartłomieja Ko-
walskiego i Jakuba Milczarka co 
prawda tylko 2:0, ale po przerwie 
podkręcił tempo. 

W drugiej odsłonie spotkania 
dwa kolejne gole dołożył Kowal-
ski, a oprócz niego na listę strzel-
ców wpisali się Alan Palos (autor 
hattricka), Maciej Wojda i Ma-
teusz Kuchta. Rywali z Wygody 
stać było tylko na jednego gola 
zdobytego w ostatniej minucie 
meczu. 

– Pierwszy mecz towarzyski 
po ciężkim okresie wypadł bar-
dzo dobrze. Graliśmy z zespołem 
Zrywu złożonym w większości ze 
starszych zawodników. Nie prze-
szkodziło nam jednak w odniesie-
niu wysokiego zwycięstwa. Sama 
gra też dobrze wyglądała. Pracuje-
my dalej i już w następną niedzie-
lę o godz. 12.00 gramy z Promy-
kiem Nowa Sucha – powiedział 
trener Dawid Ługowski.  ever

��MUKS Pelikan-2005 Łowicz 
– SKF Zryw-2004 Wygoda 9:1�
(2:0);�br.:�Bartłomiej�Kowalski�3�(11,�
64�i�72),�Jakub�milczarek�(40),�alan�
Palos�3�(49,�70�i�78),�maciej�wojda�
(54)�i�mateusz�Kuchta�(60)�–�(80).
Pelikan-2005: Piotr� włodarczyk�
(30� Jan� mikoś,� 60� Patryk� Stęp-
niak)� –� mateusz� Sierota,� Jakub�
milczarek,�Krystian�wróbel,� Jakub�
Oblicki� –�Kacper�misiak,�mateusz�
Kuchta�–�Karol�winciorek,�igor�wo-
liński,�Kornel�woliński�–�Bartłomiej�
Kowalski.� Na� zmiany� wchodzili:�
maciej�wojda,�alan�Palos� i� Jakub�
fabiszewski.

Piłka nożna�|�Przygotowania�do�sezonu

Gry kontrolne Pelikana 2008
Zawodnicy MUKS Pelikan Ło-

wicz z roczników 2008 rozegrali 
mecze sparingowe. Zespół Pelika-
na 2008 A prowadzony przez tre-
nera Dawida Suta przegrał w Ło-
wiczu z PSV Łódź 0:3, zaś gracze 
z drugiej grupy treningowej pro-
wadzeni przez trenera Damiana 
Kozieła rywalizowali w Skiernie-
wicach z zespołem Unii 2009.

W meczu przeciwko PSV ło-
wiczanom zabrakło skuteczno-
ści pod bramką rywali. – Był to 
ciekawy i dobry mecz. Szczegól-
nie mam tutaj na myśli intensyw-
ność bo zawodnicy obu drużyn 
byli aktywni, chcieli grać w piłkę 
i nie brakowało walki. Wynik me-
czu dla jest zupełnie nieistotny, ale 
trzeba przyznać, że na taki rezultat 
nie zasłużyliśmy. Szkoda nie wy-
korzystanych sytuacji, a stracone 
gole to dobry materiał do analizy. 
Był to dobry sprawdzian z moc-
nym zespołem – ocenił trenera 
Dawid Sut.

Dobrze w meczu w Skierniewi-
cach spisał się także drugi zespół 
Pelikana. – Pierwszy mecz w no-
wym roku uważam za udany. Cały 
był pod naszą kontrolą, niestety  
w niektórych sytuacjach zawod-
nicy nie byli skoncentrowani, co 
skutkowało niewymuszonymi 
stratami i nieskutecznością pod 
bramką rywala, a także organizacja 
przy defensywnych stałych frag-
mentach gry była zbyt powolna – 
skomentował trener Kozieł.  ever

��MUKS Pelikan-2008 a Łowicz 
– PSV Łódź 0:3; Pelikan 2008 a: 
Pisarek�–�Gawlik,�Garstka,�wojda,�
Banaszczak� –� Zabost,� Płacheta,�
haczykowski�–�matusiak�oraz�mia-
zek,�Skowroński�i�Boryna.

��Unia Skierniewice-2009 – 
MUKS Pelikan-2008 B; Pelikan 
2008 B:� wiesiołek,� Żakowska,�
wojnarowicz,� Bogus,� wawrzyński,�
Skóra,� lebioda,� Zajączkowski,�
wróbel�oraz�Krześlak�i�Sujkowski.Pelikan 2008 a rywalizował�z�PSV�łódź.
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Łowiczanie zmierzyli się�ze�starszymi�rywalami�z�wygody.
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PROGNOZa POGODy�|�6.02.2020�–�12.02.2020

SyTUacJa SyNOPTycZNa: 
Pogodę�kształtuje�układ�wyżowy,�od�niedzieli�
zatoka�niżowa.�Napływa�chłodniejsza�masa�
powietrza�polarno-morskiego.

cZWaRTEK – PiąTEK: 
w�czwartek�pochmurno,�okresami�słabe�opady�
deszczu.�Piątek�słoneczny,�zachmurzenie�
małe,�bez�opadów.�widzialność�dobra,�w�
czasie�opadów�umiarkowana.�wiatr�przeważnie�
zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�od�+�5�st.�c�w�czwartek��
do�+�3�st.�c�w�piątek.�temp.�min�w�nocy:�
–�1�st.�c�do�–�4�st.�c.

SOBOTa – NiEDZiELa: 
Pogodnie,�zachmurzenie�umiarkowane��
do�małego,�bez�opadów.�widzialność�dobra.�
wiatr�południowo-zachodni,�słaby��
do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:��
+�4�st.�c�w�sobotę�do��+�6�st.�c�w�niedzielę.�
temp.�min�w�nocy:��–�3�st.�c�do��+�3�st.�c.

PONiEDZiaŁEK – WTOREK – śRODa: 
Pochmurno,�okresami�z�opadami�deszczu,��
ciepło�jak�na�luty.�widzialność�dobra,��
w�czasie�opadów�umiarkowana.�wiatr�zachodni,�
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�6�st.�c�do��+�9�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:��+�5�st.�c�do��+�4�st.�c.

BiuRO�meteOROlOGicZNe�cumuluS

PROGNOZa BiOMETEOROLOGicZNa:  
Pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.�

Koszykówka |�Zapowiedź�22.�kolejki�i�ligi����

Księżacy pauzują 
Emocje czekają na kibiców  

w I lidze koszykówki, ale pierw-
szoligowi Księżacy tym razem 
pauzują. Kolejny mecz łowiczanie 
zagrają dopiero w środę, 12 lute-
go w Nysie Kłodzko, a w Łowi-
czu zaprezentują się w niedzielę, 
16 lutego, w starciu z Biofarmem 
Poznań. 

Mecz z Nysą nie będzie ła-
twy. Rywal ma bilans 7-10, a we 
własnej hali jest bardzo groźny. 
Wszystkie ligowe wygrane druży-
na MKS Zetkama Doral odniosła 
we własnej hali, zatem na zwycię-
stwo trzeba będzie mocno zapra-
cować. 

W pozostałych parach łatwo 
wskazywać na faworytów, ponie-
waż rywale z górnej części tabeli 
mają łatwiejszych rywali, ale nie-
spodzianki są mile widziane. 

KS Górnik Trans.eu Wałbrzych 
zagra na wyjeździe z Energa Ko-
twica Kołobrzeg, a STK Czarni 
Słupsk jedzie na mecz z Weegree 
AZS Politechnika Opolska Opole. 
Najciekawiej zapowiada się star-
cie GKS Tychy – WKK Wrocław, 

gdzie my będziemy raczej kibico-
wać WKK, ponieważ GKS jest 
tuż za nami w ligowej tabeli. 

Mecz KKK Miasto Szkła Kro-
sno – Elektrobud-Investment 
MKS Znicz Basket Pruszków bę-
dzie miał duże znaczenie dla wal-
czących o finałową ósemkę. Znicz 
ma trudne zadanie i jeśli chce wal-
czyć w play-off to musi wygrać.  zł

��22. kolejka i ligi koszykówki 
męskiej (2020.02.08-09): PBG�
Biofarm�Basket�Poznań�–�mKS�Ze-
tkama� Doral� Nysa� Kłodzko� (sob.,�
godz.�17.00),�KS�Pogoń�Prudnik�–�
KK� timeout� Polonia� 1912� leszno�
(sob.,� godz.� 17.30),� GKS� tychy� –�
wKK�wrocław�(sob.,�godz.�18.00),�
muKS�energa�Kotwica�Kołobrzeg�
–� KS� Górnik� trans.eu� wałbrzych��
(sob.,� godz.� 18.00),� KKK� miasto�
Szkła� Krosno� –� elektrobud-invest-
ment�mKS�Znicz�Basket�Pruszków�
(niedz.,� godz.� 18.00),� weegree�
aZS�Politechnika�Opolska�Opole�–�
StK�czarni�Słupsk.�

��Pauza:�KS�Księżak�łowicz�i�PtG�
Rawlplug�Sokół�łańcut.

Lekka atletyka�|�halowe�mityng�w�łodzi��

Dobre wyniki naszych 
lekkoatletów

W niedzielę, 2 lutego, w hali 
RKS-u odbył się ogólnopolski 
mityng, w którym wystartowali 
nasi reprezentanci. Nasze wystę-
py rozpoczęły się od startu 14-let-
niej Małgorzaty Jakóbiec z UKS 
Błyskawica, która wzięła udział w 
konkursie skoku o tyczce i zajęła 
7. miejsce. 

– Małgosia spisała się bar-
dzo dobrze. Z wynikiem 291 cm  
o centymetr pobiła własny rekord 
Ziemi Łowickiej w tej konkuren-
cji. Zajęła miejsce 7. ale trudno 
było oczekiwać miejsca wyższe-
go. Była najmłodsza w konkur-
sie. Zwycięstwo odniosła 18-letnia 
Malwina Plak z RKS Łódź z wy-
nikiem 361 cm. Jako ciekawostkę 
można również dodać, że wynik 
Gosi jest lepszy od rekordu Ziemi 
Łowickiej wśród mężczyzn, gdzie 
najlepszym wynikiem legitymuje 
się Tomasz Ścibor, który w roku 
2004 jako zawodnik AZS – u Ło-
wicz uzyskał wynik 260 cm” – po-
wiedział Mieczysław Szymajda. 

Bardzo dobry występ zaliczyła 
także 17– letnia Julia Perzyńska, 
która w konkursie skoku wzwyż 
z wynikiem 161 cm o 4 cm po-
prawiła własny halowy rekord ży-
ciowy zajmując 5. lokatę. Zwy-
cięstwo odniosła mistrzyni Polski 
U20 Wiktoria Miąso z Resovi 
Rzeszòw z wynikiem 180 cm. 

– Jestem niesłychanie zado-
wolony ze startu Julki. Widzę, że 
jej forma idzie cały czas w górę  
i jej medal na Halowych Mistrzo-

stwach Polski U18 wydaje się co-
raz bardziej realny – podsumował 
występ Julki prezes Błyskawicy 
Mieczysław Szymajda.

Na dystansie 60 metrów wśród 
mężczyzn zaprezentował się 
36-letni Stanisław Znyk, który re-
prezentował UKS GOK Zduny.  

 – Stanisław, który oprócz pra-
cy trenerskiej przygotowuje się 
również do imprez mistrzowskich  
w gronie weteranów, jak na za-
wodnika z kategorii Masters po-
biegł świetnie, uzyskując wynik 
7.59 s, będący dwunastym wyni-
kiem zawodów. Awansował na-
wet do finału B, ale zrezygnował 
z tego biegu, gdyż poczuł lekki 
ból pachwiny i nie chciał ryzyko-
wać kontuzji. Uważam, że startem 
tym zawstydził wielu młodszych 
zawodników.” – powiedział Mie-
czysław Szymajda.

Po ubiegłotygodniowym zwy-
cięstwie, miejsce poza pierwszą 
trojką w konkursie skoku w dal 
zajął reprezentujący UKS Błyska-
wica 18-letni Tomasz Wieteska. 
Wynik poprawił o 2 cm, osiągając 
rezultat 6.49 m. 

– Tym razem zwycięstwo było 
poza zasięgiem Tomka, albowiem 
25-letni Paweł Basyłgo z AZS KU 
Politechnika Opolska odpalił skok 
na 7.54, a drugi Kacper Jastrzębski 
z Orkana Ostrzeszów uzyskał wy-
nik 7.22. Dobrze jednak, że forma 
Tomka zwyżkuje. Do Mistrzostw 
Polski dwa tygodnie – powiedział 
Szymajda.  zł

Nasi lekkoatleci szlifują formę�w�startach�halowych.
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Piłka siatkowa�|�9.�kolejka�Sam,�czyli�Siatkarskich�amatorskich�mistrzostw�łowicza�

ŁAGS Awanturnik w rewanżu 
lepszy od Korabki

Po 9. kolejce rozgrywek ligi 
SAM, czyli Siatkarskich Ama-
torskich Mistrzostw Łowicza nie 
zmienił się układ tabeli. Wszyst-
kie mecze tym razem były wygó-
rowane i nie było zdecydowanych 
faworytów.   

Jak na lidera przystało LKS 
Retki pokonał Mnichy z Południa 
Głowno 3:1. Jedynie w drugim 
secie ekipie z Głowna udało się 
wyjść zwycięsko, ale w każdym 
następnym byli już coraz słabsi. 
Tytuł MVP przypadł Mariuszowi 
Głowackiemu ze zwycięskiej dru-
żyny, ale najwięcej punktów tym 
spotkaniu zdobył Cezary Markus 
grający w Mnichach. LKS po tej 
wygranej nadal jest liderem tabeli. 

W dalszym ciągu drużyna OSP 
Seligów pozostaje bez wygranej 
w lidze. W piątkowym spotkaniu 
uległa Dorze Digital Łowicz 0:3, 
choć tym razem walka w każdym 
secie była bardzo wyrównana. Ty-
tuł najskuteczniejszego zawodni-
ka zdobył Emil Gajda (Dora Di-
gital).

Najciekawszym meczem 
było starcie ŁAGS Awantur-
nika z UKS Korabka Łowicz.  
W pierwszym meczu „Nauczy-
ciele” przegrali 2:3 i teraz musie-
li wygrać, aby myśleć o obronie 
mistrza ligi SAM. Plan udało się 
zrealizować. ŁAGS wygrał 3:1, 
wygrywając gładko dwie pierw-
sze partie. Ekipa Pawła Tomcza-
ka przebudziła się w trzecim se-
cie i była bliska doprowadzenia 
do tie-breaka, ale przegrała czwar-
tego seta 23:25. Po raz pierwszy 
w drużynie Awanturnika zagrał 
Waldemar Marczak i od razu oka-
zał się najskuteczniejszym zawod-
nikiem tego spotkania. Po tej wy-
granej ekipa ŁAGS umocniła się 
na pozycji wicelidera i teraz czeka 
na mecz rewanżowy z LKS Retki, 
który może zadecydować o obro-
nie mistrzowskiego tytułu. 

Wyrównana walka trwała pod-
czas meczu UKS Pijarska Łowicz 
– I LO Łowicz. Po pierwszym wy-
granym secie Pijarskiej, zwycię-

stwo odnieśli „Licealiści”, ale już 
w kolejnych przeciwnicy nie dali 
sobie odebrać przewagi, co prze-
łożyło się na ich zwycięstwo 3:1. 
Tytuł MVP otrzymał Jakub Ku-
kieła z Pijarskiej.  zł

9. kolejka XXi edycji SaM:
��LKS Retki – Mnichy z Południa 

Głowno 3:1�(25:19,�20:25,�25:16,�
25:13)
Retki:� mariusz� Głowacki� 12,� Piotr�
Głowacki�12,�tomasz�Ploch�7,�mar-
cin�Głowacki�5,�Paweł�Koza�2�(2),�
maciej� Koza,� Rafał� Koza� i� Jacek�
Koza.
Mnichy: cezary� markus� 20,� Da-
mian� Krysztofczyk� 10� (4),� adam�
Zieliński�3,�Rafał�Bogus�2,�Kacper�
arkitek�1,�Damian�miśkiewicz�i�Pa-
tryk�Rajewski.
MVP:�mariusz�Głowacki�(Retki).

��OSP Seligów – Dora Digital Ło-
wicz 0:3�(24:26,�23;25,�21:25)
OSP:�Dominik�Kosma�9�(2),�łukasz�
wójcik�9�(2),�Przemysław�Godos�4,�
łukasz�Gąsecki�3,�arkadiusz�wój-
cik�2,�Rafał�Stokowski�2�i�wojciech�
Piestrzeniewicz.

Dora:� emil� Gajda� 11� (1),� wiktor�
Bast� 6� (1),� łukasz� Brzozowski� 5,�
Jakub�Pająk�2�(1),�adam�Gontarek�
2,�emil�urbański�2,� łukasz�Kwiat-
kowski�i�Patryk�Pająk.
MVP: emil�Gajda�(Dora�Digital).

��UKS Pijarska – i LO Łowicz 3:1�
(24:26,�25:19,�25:19,�25:23)
Pijarska: Jakub� Kukieła� 12,� woj-
ciech� Sokołowski� 11� (2),� Jakub�
cichal�9�(2),�Oskar�Klimkiewicz�8,�
Damian�Górski�7,�Paweł�tomala�4,�
Dominik� Nowak� 2� (1),� antoni� lin-
kowski� 1,� Dominik� Kuś� (l),� Jakub�
Pykacz�(l),�miłosz�Zagawa�i�Jakub�
Koper.
i LO:� mateusz� Guzek� 13� (3),� Do-
minik� Niedbałka� 11� (1),� mikołaj�
Kurczak�4�(2),�Jakub�Gawryszczak�
4�(1),�eryk�Kukieła�3,�Kacper�Kur-
czak�1�i�Jakub�Kowalski.
MVP: Jakub�Kukieła�(Pijarska).

��UKS Korabka Łowicz – ŁaGS-
-awanturnik Łowicz 1:3� (22:25,�
16:25,�25:19,�23:25)
Korabka: Dawid� Pawlak� 13� (2),�
Rafał� Dudziński� 8,� Dominik� Pac-
ler�8,�filip�Jałoszyński�8,�mateusz�
Kwasek� 5,� Jakub� Zagórowicz� 4,�

Piotr�Rześny�3,�Dominik�Zabost�(l),�
mateusz�woźniak�i�mikołaj�Roguz.
awanturnik:� waldemar� marczak�
18� (1),� Robert� Kowalski� 12� (1),�
tomasz� Piwowarski� 10� (1),� Prze-
mysław�ciechoński�10�(1),�tomasz�
Piasecki� 4� (2),� maciej� Kolos� 2,�
cezary� Dołowiec� (l)� i� Zbigniew�
łaziński.
MVP:� waldemar� marczak� (awan-
turnik).

1.�lKS�Retki�(1) 9 23 25-9

2.�łaGS-awanturnik�łowicz�(2) 9 22 24-7

3.�uKS�Korabka�łowicz�(3) 8 17 20-9

4.�mnichy�z�Południa�Głowno�(4) 9 17 19-13

5.�uKS�Pijarska�łowicz�(5) 8 13 16-14

6.�i�lO�łowicz�(6) 9 ��7 10-23

7.�Dora�Digital�łowicz�(7) 9 ��6 7-22

8.�OSP�Seligów�(8) 9 ��0 3-27

��10. kolejka XXi edycji SaM 
(2020.02.07):� łaGS-awanturnik�
łowicz� –� OSP� Seligów� (pt.,� godz.�
18.30),�Dora�Digital�łowicz�–�lKS�
Retki� (pt.,� godz.� 18.30),� mnichy� z�
Południa� Głowno� –� uKS� Pijarska�
łowicz� (pt.,�godz.�18.30),� i�lO�ło-
wicz� –� uKS� Korabka� łowicz� (pt.,�
godz.�20.00).

ŁaGS awanturnik wygrał 3:1�mecz�z�uKS�Korabka�łowicz.
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Piłka nożna |�halowa�Kutnowska�ii�liga

Wygrane mecze  
Caimans Squad  
i Olimpii Oporów

Za nami mecze halowej kut-
nowskiej II ligi, które rozegrano 
się w niedzielę 2 lutego. Podczas 
tej kolejki zespół Caimans Squad 
zmierzył się w meczu z drużyną 
Siódme Niebo, natomiast rywa-
lem Olimpii Oporów była druży-
na KS Tęcza. 

Obie drużyny odniosły zwy-
cięstwa nad piłkarskimi rywala-
mi. Zespół Caimans Squad po-
konał drużynę Siódme Niebo 5:4. 
Bramki dla „Kajmanów” strzelili: 
Zieliński (2), Klimczak, Wawrzy-
niak, Materka. Po rozegranych je-
denastu kolejkach zespół Caimans 
Squad zajmuje siódmą lokatę  
w tabeli ligowej. 

Również drużyna Olimpii 
Oporów cieszyła się w tym dniu 
z wygranej. Zawodnicy z Oporo-
wa pokonali piłkarzy Kutno Tęcza 
6:2.  Autorami bramek dla Olim-
pii byli: Szymański Krzysztof (2), 
Zeberkiewicz (2), Szymański Mi-
chał, gol samobójczy. 

Olimpia Oporów znajduje 
się  nadal na jedenastym miejscu  
w tabeli. W najciekawszym spo-
tkaniu kolejki, Beer Lovers po 
emocjonującym meczu zremiso-
wali ze Starym Łąkoszynem. Po-
działem punktów zakończył się 
również mecz lidera – The Natu-
rat Team z FC Kellogg’s.

Następna kolejka halowej kut-
nowskiej II ligi odbędzie się 
w niedzielę 9 lutego 2020. Rywa-
lem zespołu Caimans Squad bę-
dzie Kwestia Iloma, zaś Olimpia 
Oporów zmierzy się z MMS Kut-
no. mr 

��Fc Kellogg’s – The Naturat 
Team 1:1

��Kwestia iloma – GKS Byszew 
6:7

��Siódme Niebo – caimans Squ-
ad 4:5 

��Nieobliczalni – MMS Kutno 4:2
��Beer Lovers – Stary Łąkoszyn 

5:5
��Olimpia Oporów – KS Tęcza 

6:2
��Roho Team - LZS Wojszyce 3:6

Tabela po Xi kolejce:
1.�the�Naturat�team 11 28 66:24�����

2.�Nieobliczalni 11 24 37:27

3.�Beer�lovers 11 22 45:24

4.�lZS�wojszyce 11 21 48:38

5.�fc�Kellogg’s� 11 17 31:26

6.�Stary��łąkoszyn 11 16 57:49

7.�caimans�Squad 11 16 42:54

8.�Siódme��Niebo 11 15 46:40

9.�Kwestia��iloma 11 15 39:38

10.�GKS�Byszew 11 14 52:69

11.�Olimpia��Oporów 11 13 42:45

12.�KS�tęcza 11 10 24:43

13.�mmS��Kutno 11 8 44:60

14.�Roho��team 11 5 28:64

��Najlepsi strzelcy:
1.�Brzeziński�Krzysztof�(Siódme�Niebo)�25

2.�czarnecki�Piotr�(Stary�łąkoszyn)� 24

3.�Zdziarski��Krystian��(lZS��wojszyce)�19�

��Najlepszy mecz:�Beer�lovers�–�
Stary�łąkoszyn

��MVP: czarnecki� Piotr� (Stary� łą-
koszyn)

��Najlepsza piątka:� waliszewski�
hubert� (Nieobliczalni),� czarnecki�
Piotr� (Stary� łąkoszyn),� Stańczyk�
Dominik�(Beer�lovers),�witak�mar-
cin�(the�Naturat�team),�Pęgowski�
adrian�(lZS�Byszew)

Piłka nożna |�łódzka�iV�liga

Sparingowa wygrana  
KS Kutno we Włocławku

Przygotowania piłkarzy KS 
Kutno do rundy rewanżowej  
IV ligi łódzkiej ruszyły pełną parą. 
1 lutego we Włocławku kutnia-
nie rozegrali swój pierwszy mecz 
sparingowy tej zimy. Rywalem był 
wicelider kujawsko-pomorskiej 
okręgówki Kujawiak Kowal. 

Spotkanie wygrali zawodnicy 
z Miasta Róż 2:1. Jako pierwsi na 
prowadzenie wyszli gospodarze, 
którzy umieścili piłkę w bram-
ce kutnian w 38 minucie gry. KS 
jednak nie zwlekał długo z rewan-
żem, gdyż pod koniec pierwszej 
połowy – w 42 minucie Kowal-
czyk pokonał bramkarza Kuja-
wiaka, doprowadzając do remisu 
1:1. Przy takim wyniku zawodni-
cy schodzili na przerwę. 

Po wznowieniu gry KS Kutno 
zdołał dopiero w 67 minucie strze-
lić drugą bramkę, podwyższając 
wynik na 1:2. Takim rezultatem 
ostatecznie zakończył się ten spa-
ring. 

– Jesteśmy po trzech tygo-
dniach ciężkich treningów, głów-
nie bez piłki. Podczas dzisiejsze-
go spotkania dało się zauważyć, 
że zawodnicy są przemęczeni. 
Nie przeszkodziło nam to jednak 
w odniesieniu zwycięstwa – pod-
sumował trener Paweł Klekowic-
ki.

Kolejny sparing zespół KS Kut-
no zagra w najbliższą sobotę, 8 lu-
tego 2020 w Byczynie, o godz. 14. 
Rywalem kutnian będzie trzecioli-
gowy Sokół Kleczew.  mr 

��Kujawiak Kowal – KS Kutno 
1:2 (1:1);� bramki� dla� KS:� Kowal-
czyk�i�zawodnik�testowany
KS Kutno: zawodnik� testowany,�
Sokołowicz,� wielgus,� zawodnik�
testowany,� Gawlik,� Kowalczyk,�
Sobczak,� Zabielski,� Borowiec,�
Kralkowski,� zawodnik� testowany,�
Ostrowski,� matyjas,� Pierizhok,� Ga-
łązka,�Bartos,�ławniczak,�Świątkie-
wicz,�Górczyński.

Piłka siatkowa |�Kutnowska�amatorska�liga�Kobiet

Jedna wygrana i jedna przegrana ZS Żychlin 
W sali sportowej Szkoły Pod-

stawowej Nr 6 w Kutnie w sobotę 
1 lutego, odbyły się rozgryw-
ki Ekstraklasy kobiet Kutnow-
skiej Amatorskiej Ligi Siatkówki 
z udziałem siatkarek ZS Żychlin. 

Podopieczne trenerki Elżbiety 
Dobińskiej zagrały wówczas dwa 
spotkania, przeciwko: Liderkom 
Szczawin oraz Łęczycy Team. 
Siatkarki ZS Żychlin podczas so-
botniej kolejki zanotowały jedną 

porażkę i jedną wygraną. Przegra-
ły one w rywalizacji z Liderkami 
Szczawin, w obu setach do 19. 

Podczas drugiego pojedynku 
w ramach tej kolejki, zawodnicz-
ki z Żychlina mogły świętować  
z powodu wygranej 2:0 z Łęczycą 
Team. W pierwszym secie ZS po-
konały rywalki z Łęczycy 25:18, 
natomiast w drugim secie 25:15. 
MVP w tym spotkaniu otrzyma-
ła Weronika Obrębska (ZS Ży-

chlin). Zawodniczki ZS Żychlin 
nadal zajmują trzecią pozycję w li-
gowej tabeli.     

Następna 9. kolejka Ekstraklasy 
kobiet Kutnowskiej Amatorskiej 
Ligi Siatkówki z udziałem siatka-
rek ZS Żychlin odbędą się w so-
botę 8 lutego. ZS Żychlin zagra  
z Liderkami Szczawin.  mr

��Liderki Szczawin – ZS Żychlin 
2:0 (25:19,�25:19)

��HURT-PaP Kutno – Liderki 
Szczawin 2:0�(25:18,�26:24)

��Łęczyca Team – ZS Żychlin 
0:2 (18:25,�15:25)

��Łęczyca Team – HURT-PaP 
Kutno 0:2�(20:25,�15:25)

1.�hurt�Pap�Kutno 9 22 16:4

2.�Gostynin�team 10 20 14:8

3.�ZS�Żychlin 10 19 14:9

4.�łęczyca�team 9 15 11:9

5.�liderki�Szczawin 9 11 8:11

6.�animex�Kutno 11 0 0:22

Piłka siatkowa�|�łódzka�iii�liga�Siatkówki�Kobiet

Siatkarki VTŻ przegrały u siebie z łodziankami
Podczas 13. kolejki wojewódz-

kiej III Ligi Siatkówki Kobiet, któ-
ra odbyła się w niedzielę 2 lutego, 
siatkarki Volley Team Żychlin po-
dejmowały drużynę ABIS SP 64 
Budowlani Łódź.

Niedzielne spotkanie miało 
miejsce w żychlińskiej hali spor-
towej. Niestety żeńska druży-
na z Żychlina została pokonana 
0:3. Volley Team Żychlin musia-
ły uznać wyższość lepiej dyspo-
nowanej ekipy przyjezdnych we 
wszystkich trzech setach. Pierw-
szy set zakończył się przegra-
ną  gospodyń 13 do 25. Pozostałe 
dwie partie wyglądały podobnie, 
co do przebiegu  oraz rezultatu 
rozgrywek: drugi set 12:25, trze-
ci set 13:25. 

Podopieczne trenera Toma-
sza Maciaka znajdują się nadal 
na ósmej pozycji w rozgrywkach 
łódzkiej III ligi kobiet.   

Następna 14. kolejka woje-
wódzkiej III Ligi Siatkówki Ko-
biet odbędzie się w niedzielę 15 
lutego 2020 roku. Siatkarki Vol-
ley Team Żychlin zmierzą się na 
wyjeździe z zespołem AS Active 
Opoczno. mr 

Skład drużyny Volley Team Ży-
chlin:� aleksandra� Sitkiewicz,� wik-
toria�czubińska,�Justyna�topolska,�
Daria� Karasiewicz,� Julia� Żurawik,�
Zuzanna� tomasik,� alicja� ciszew-
ska,� Daria� tomczak,� Klaudia� Ku-
biak.�trener:�tomasz�maciak.

��Volley Team Żychlin – aBiS SP 
64 Budowlani Łódź 0:3� (13:25,�
12:25,�13:25)

��UKS Ozorków – MKS Skier 
– Vis Skierniewice 3:2� (21:25,�
25:23,�22:25,�25:15,�15:11)

��ŁKS Siatkówka Żeńska Łódź 
– UKS aS Zduńska Wola 3:0�
(25:13,�25:15,�25:12)

��aS active Opoczno – Libero 
ViP Gwarant aleksandrów Łódz-
ki 0:3�(9:25,�12:25,�15:25)

��Tabela:
1.�libero�ViP�Gwarant�aleksandrów�ł.� 13 38 39:5

2.�aBiS�SP�64�Budowlani�łódź 12 29 31:8

3.�uKS�Ozorków 12 27 30:12

4.łKS�Siatkówka�Żeńska�łódź 12 26 28:13

5.mKS�Skier-ViS�Skierniewice 13 17 21:25

6.uKS�aS�Zduńska�w. 13 12 12:29

7.uKS�lider�Konstantynów�ł. 11 9 11:24

8.Volley�team�Żychlin 12 4 6:34

9.aS�active�Opoczno 12 3 5:33

Piłka siatkowa |�łódzka�iii�liga�Siatkówki�mężczyzn�

Siatkarze VTŻ wywieźli z Łodzi jeden punkt
W ramach rozgrywek łódzkiej 

III ligi siatkówki mężczyzn, ze-
spół seniorów Volley Team Ży-
chlin zagrał w niedzielę 2 lutego. 
Zawodnicy z Żychlina  zmierzy-
li się w wyjazdowym spotkaniu z 
KS Wifama Łódź. 

Mimo że drużyna z Żychlina 
rozegrał dobre spotkanie, nie prze-
łożyło się to na uzyskanie komple-
tu punktów. Ze zwycięstwa 3:2 
(20:25, 25:12, 25:17, 22:25, 15:10) 

cieszyli się gospodarze. Druży-
na z Żychlina po dziesięciu kolej-
kach zajmuje szóste miejsce w li-
gowej tabeli z pięcioma punktami 
na koncie.

Następna kolejka łódzkiej III 
ligi siatkówki mężczyzn z udzia-
łem seniorów Volley Team Ży-
chlin odbędzie się w sobotę 
15 lutego. Volley Team będzie po-
dejmował we własnej hali sporto-
wej PGE Skrę Bełchatów II.  mr

Skład VT Żychlin:�tomasz�Niewia-
domski,� Jakub� Pasikowski,� Prze-
mysław� ciechoński,� adrian� Kapu-
sta,�waldemar�marczak,�Bartłomiej�
Kujawiak,�Damian�Jastrzębski,�ma-
teusz� matusiak,� michał� Kostrzew-
ski,�Kacper�walczak,�flip�fortuna,�
łukasz�lewandowski,�Piotr�wojcie-
chowski,� tomasz� wojciechowski.�
trener:�łukasz�lewandowski.�

��KS Wifama Łódź – VTŻ 3:2�
(20:25,�25:12,�25:17,�22:25,�15:10)�

��KS Stal Głowno – LUKS Do-
broń  2:3

��PGE Skra Bełchatów ii – SMS 
PZPS Spała iV 3:1�(17:25,�25:16,�
27:25,�26:24)

1.�luKS�Dobroń 11 24 28:14

2.�PGe�Skra�Bełchatów�Sa�ii 10 23 26:14

3.�SmS�PZPS�Spała�iV 10 20 25:16

4.�KS�Stal�Głowno 10 18 23:17

5.�KS�wifama�łódź 11 15 21:23

6. Volley Team Żychlin 10 5 9:27

7.�wKS�wieluń 10 3 6:27

Zawodniczki Volley Team Żychlin zagrały�we�własnej�hali�przeciwko�
aBiS�SP�64�Budowlani�łódź,�niestety�przegrały�go�0:3.
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Piłka siatkowa�|�liga�mini�Siatkówki�województwa�łódzkiego�„3”�chłopców�

Chłopcy z AVT rywalizowali w Bełchatowie
W Bełchatowie, 1 lutego, od-

były się rozgrywki mini siatkówki 
chłopców w ramach Wojewódz-
kiej Ligi Mini Siatkówki w kate-
gorii trójki rocznik 2008 i młodsi. 

W zawodach wzięli udział mło-
dzi siatkarze Volley Team Żychlin, 
którzy w zespołach „3”wystawili 
dwie drużyny: Volley Team I Ży-
chlin oraz VT II Żychlin. Trene-
rem jest Jarosław Kapes. II turniej 
– 16 lutego w Ozorkowie.  opr. mr

��Składy drużyn: Volley Team ii 
Żychlin:� falkowski� Kacper,� Roź-

niatowski� maksymilian,� walczak�
Jakub.� VT i: Białkowski� łukasz,�
falkowski� Jakub,� markiewicz� ma-
ciej,�mrowicki�tomasz.

��Wyniki, Grupa c:�Volley�team�ii�
–� Skra� ii� Bełchatów� 1:2,� Volley�
team� ii� –� Joker� 13� ii� Glinka� aca-
demy� tomaszów� mazowiecki� 0:2,�
Volley�team�ii�–�wifama�ii�łódź�2:1

��Wyniki, Grupa D: Volley� team�
i� Żychlin� –� lechia� 1923� SP� 12� ii�
tomaszów� mazowiecki� 0:2,� Volley�
team� i�Żychlin�–�lechia�1923�SP�
12�iii�tomaszów�mazowiecki�0:2.Drużyny chłopców Volley�team�Żychlin:�i�i�ii�.
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Volley Team Żychlin
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Siatkarki i siatkarze
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Piłka siatkowa�|�charytatywny�turniej�w�Bedlnie

1125 zł na operację Mai Kapłon
W sobotę w hali w Bedlnie 

odbył się charytatywny turniej, 
z którego część dochodu zo-
stała przeznaczona na leczenie 
Mai Kapłon – fi nalistki The Vo-
ice of Poland. W trakcie imprezy 
udało się zebrać kwotę 1.125 zł, 
która została przekazana na ope-
rację Mai.

Do zorganizowania turnieju 
GKS Bedlno zainspirowała Ka-
rolina Błęcka. W rozgrywkach 
wzięło udział trzynaście drużyn, 
które zostały podzielone na trzy 
grupy: Team Emeryci, LZS Woj-
szyce, Helikoptery, Strzelce, Gra-
my dla Mai, Existance, MT Wa-
liszew, Młodzi Gniewni, Unia 
Czermno, Amatorzy, Junior Be-
dlno, Przyjaciele Mai, Lwówian-
ka Lwówek. 

Grupę A wygrał zespół Team 
Emeryci, grupę B – Gramy dla 
Mai,  grupę C – Przyjaciele Mai 
i Unia Czermno – z tej grupy wy-
szły dwa zespoły.  opr. mr

��Mecze półfi nałowe: team�eme-
ryci� –� unia� czermno� 0:3,� Gramy�
dla�mai�–�Przyjaciele�mai�1:1�k�1:2

��Mecz o iii miejsce: team�emery-
ci�–�Gramy�dla�mai�3:0

��Finał: unia�czermno�–�Przyjacie-
le�mai�1:1�k�6:7

��MVP:�Damian�Sztendor�–�unia
��Najlepszy Strzelec:� Brajan� Ko-

strzewa�–�7�(Gramy�dla�mai)
��Najlepszy bramkarz:�Konrad�li-

sowski�(Przyjaciele�mai)

charytatywny Turnieju Piłki Halowej�„Gramy�dla�mai”�w�Bedlnie.
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Tenis stołowy�|�ii�turniej�Ochotniczych�Straży�Pożarnych�RP�o�Puchar�Burmistrza�Gminy�Żychlin

Strażackie zmagania przy stole
W sobotę 1 lutego w hali spor-

towej przy Zespole Szkół Nr 1 
w Żychlinie odbyła się druga edy-
cja Turnieju Tenisa Stołowego 
Ochotniczych Straży Pożarnych 
RP o Puchar Burmistrza Gminy 
Żychlin. Organizatorem turnieju 
była Gmina Żychlin oraz Zarząd 
Oddziału Miejsko-Gminnego 
Ochotniczych Straży Pożarnych 
RP w Żychlinie. 

Udział w zawodach wzięło 
sześć jednostek ochotniczej stra-
ży pożarnej: OSP Żychlin, OSP 
Grzybów, OSP „Emit” Żychlin, 
OSP Śleszyn, OSP Chochołów, 
OSP „Cukrownia” Dobrzelin. 
Każdą drużynę reprezentowało 
czterech strażaków. Zawody roze-
grano systemem brazylijskim (do 
dwóch przegranych pojedynków). 

rowadzono klasyfi kację indy-
widualną oraz drużynową. Naj-
lepszym zawodnikiem podczas 
turnieju okazał się Michał Józwik, 
reprezentujący OSP Chochołów. 
W klasyfi kacji drużynowej tytuł 
najlepszej jednostki wywalczył 
zespół OSP „Cukrownia” Do-
brzelin. Pierwsze najlepsze trzy 
drużyny otrzymały puchary. 

Również pucharami nagrodzo-
no pierwszych czterech zawodni-

ków w klasyfi kacji indywidual-
nej. Każdy z uczestników turnieju 
otrzymał pamiątkowy medal. 
Wręczenia nagród dokonali: Bur-
mistrz Gminy Żychlin Grzegorz 
Ambroziak oraz Wiceprezes Za-
rządu Ochotniczej Straży Po-
żarnej RP w Żychlinie Zdzisław 

Przygórski. Nad sprawnym pro-
wadzeniem turnieju czuwali Piotr 
Wojciechowski, Tomasz Wojcie-
chowski i Marcin Ranachowski.
 mr 

��Klasyfi kacja indywidualna:
1.�michał�Józwik�(OSP�chochołów)

2.�tomasz�Nowakowski�(OSP�„cukrownia”�Dobrzelin)

3.�tadeusz�Król�(OSP�„cukrownia”�Dobrzelin)

4.�Krzysztof�Bagnowski�(OSP�„cukrownia”�Dobrzelin)

��Klasyfi kacja drużynowa:
1.�OSP�„cukrownia”�Dobrzelin��

2.�OSP�chochołów�

3.�OSP�Śleszyn�OSP�Żychlin

4.�OSP�Grzybów

5.�OSP�Żychlin

6.�OSP�„emit”�Żychlin

Uczestnicy drugiej edycji turnieju�tenisa�Stołowego�Ochotniczych�Straży�Pożarnych�RP�w�Żychlinie.
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Michał Józwik z OSP chochołów (w środku) –�zwycięzca�w�klasyfi�kacji�
indywidualnej.
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Zwycięska drużyna OSP „cukrownia” Dobrzelin podczas�ii�turnieju�tenisa�Stołowego�Ochotniczych�Straży�
Pożarnych,�rozegranych�w�Żychlinie.�
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PiąTEK, 7 LUTEGO:
��18.30-21.30� –� hala� sportowa�

OSiR� nr� 2� w� łowiczu,� ul.� topo-
lowa� 2;� 10. kolejka XXi edycji 
SaM, czyli Siatkarskich ama-
torskich Mistrzostw Łowicza; 

��19.00� –� Restauracja� trio� music�
club� w� łowiczu,� ul.� Katarzynów�
46;� 20. edycja XXi Otwartych 
Mistrzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.

SOBOTa, 8 LUTEGO:
��11.00� –� Stadion� miejski� im.� 10�

Pułku� Piechoty� w� łowiczu,� ul.�
Jana� Pawła� ii� 3;� Sparingowy 
mecz piłki nożnej: KS Pelikan 
Łowicz – RKS Lechia 1923 To-
maszów Mazowiecki (iii liga);

��14.00�–�Szkoła�Podstawowa�Nr�6�
w�Kutnie;�9. kolejka Ekstraklasy 
Kutnowskiej amatorskiej Ligi 
Siatkówki Kobiet; 14.00: ZS 
Żychlin – Liderki Szczawin; 

��14.00�–�Boisko�w�Byczynie;�mecz�
sparingowy:�Sokół Kleczew (iii 
liga) – KS Kutno (iV liga);

��14.00-17.00� –� hala� sportowa�
OSiR� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła� ii� 3; 10. kolejka XXVii 
edycji Zina iii ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;

��15.30� –� Stadion� miejski� im.�
10� Pułku� Piechoty� w� łowiczu,�
ul.�Jana�Pawła� ii�3;�Sparingowy 
mecz piłki nożnej trampkarzy 
c2: MUKS Pelikan-2006 Ło-
wicz - KS Promyk Nowa Su-
cha;

��17.00-20.10� –� hala� sportowa�
OSiR� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła� ii� 3;� 10. kolejka XXVii 
edycji Julomax ii ligi ŁoLiF;

NiEDZiELa, 9 LUTEGO:
��9.40�–�Szkoła�Podstawowa�Nr�1�

w� Kutnie;� Kutnowska Halowa
ii Liga Mężczyzn w Piłce Noż-
nej; godz. 9.40: Olimpia Opo-
rów – MKS Kutno; 13.00: ca-
imans Squad – Kwestia iloma;

��10.00�–�Stadion�im.�10�Pułku�Pie-
choty�w�łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�
3;�Sparingowy mecz piłki noż-
nej: KS Pelikan ii Łowicz – LKS 
Orzeł Nieborów;

��10.00-13.00� –� hala� sportowa�
OSiR� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła� ii� 3;� 11. kolejka XXVii 
edycji Robkol iV ligi ŁoLiF;

��13.00-16.00� –� hala� sportowa�
OSiR� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła� ii� 3;� 11. kolejka XXVii 
edycji Julomax ii ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

��16.20-19.20� –� hala� sportowa�
OSiR� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła� ii� 3;� 11. kolejka XXVii 
edycji Zina iii ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;

��18.00� –� hala� sportowa� OSiR�
nr� 2� w� łowiczu,� ul.� topolowa� 2;�
Zaległy mecz 6. kolejki iii ligi 
koszykówki mężczyzn: UMKS 
Księżak Łowicz – aZS PWSZ 
Skierniewice.


